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ΣΥΝΟ∆ΟΣ Γ'

ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ

ΘΕΡΟΥΣ 1999

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Η'

Τετάρτη 7 Ιουλίου 1999

Αθήνα, σήµερα στις 7 Ιουλίου 1999, ηµέρα Τετάρτη και ώρα 10.34'
συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτηρίου το
Τµήµα ∆ιακοπής Εργασιών της Βουλής (Α' σύνθεση), για να
συνεδριάσει υπό την προεδρία του Προέδρου αυτής κ.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗ
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.
Εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ
Συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου: "Σύσταση Νέας Χρηµατιστηριακής Αγοράς
(ΝΕ.Χ.Α.), ρυθµίσεις γενικότερων θεµάτων της Κεφαλαιαγοράς, των
∆ηµοσίων Επιχειρήσεων και Οργανισµών, της Ανώνυµης Εταιρείας
∆ιώρυγας Κορίνθου και άλλες διατάξεις".
Θα πρέπει αύριο να ολοκληρώσουµε τη συζήτηση του νοµοσχεδίου.
Σας παρακαλώ να µου πείτε ποιες από τις ενότητες, ποια από τα
άρθρα µπορούµε να συζητήσουµε σήµερα, όπως και αν υπάρχει
κάτι το οποίο να χρειάζεται ξεχωριστή συζήτηση.
Ο κ. Γιαννακόπουλος και ο κ. Κωστόπουλος, παρακαλώ να µας
πουν κατ' αρχήν την άποψή τους.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, όπως κάναµε και
στην επιτροπή, γιατί είναι πολλά τα άρθρα, νοµίζω πως µπορούν
να συζητηθούν σε δυο ενότητες. Το πρώτο, δεύτερο και τρίτο
κεφάλαιο µπορούν να συζητηθούν µαζί. Στη συνέχεια, τις διατάξεις
για την ΑΕ∆ΙΚ, τη ∆ιώρυγα της Κορίνθου και το κεφάλαιο για τη
γουνοποιία και τις άλλες διατάξεις, µπορούµε να τα συζητήσουµε
µαζί, έτσι ώστε να τελειώσουµε σήµερα µε µια σχετική άνεση τα
άρθρα και να συζητήσουµε αύριο τις τροπολογίες, οι οποίες είναι
και αρκετές και δυο τρείς απ' αυτές είναι και σηµαντικές.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Βλέπω ότι οι
τροπολογίες των Υπουργών είναι δυο και είναι οκτώ οι τροπολογίες
των Βουλευτών. 'Ισως όµως να εννοείτε αυτές που προσετέθησαν
στη ∆ιαρκή Επιτροπή, που είναι άρθρα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Είναι ήδη άρθρα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Απ' αυτά, µήπως πρέπει
να ξεχωρίσουµε κάποιο άρθρο που έχει σηµασία;
Κύριε Κωστόπουλε, πείτε µας ποια είναι η γνώµη σας.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, υπάρχουν
διάφορα κεφάλαια που το καθένα έχει το ενδιαφέρον του, αλλά
όσον αφορά τα άρθρα που ήταν τροπολογίες, µας ενδιαφέρει να
γίνει µια ευρύτατη συζήτηση, διότι αφορά δυο σοβαρά θέµατα. Το
ένα είναι ο Οργανισµός Ανασυγκρότησης Επιχειρήσεων και το
δεύτερο και ουσιαστικότερο, είναι η εξυγίανση και ο εκσυγχρονισµός

της Αγροτικής Τράπεζας. Εκεί θα γίνει µακρά συζήτηση και σε
βάθος.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): 'Αρα, αυτά να τα
ξεχωρίσουµε. Ας δούµε ποια είναι τα άρθρα αυτά.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, µέχρι το άρθρο 34
καλύπτουµε το νοµοσχέδιο όπως τέθηκε στην αρχή και από εκεί και
πέρα, είναι άρθρα που αφορούν τροπολογίες και θα τα
συζητήσουµε αύριο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Να προχωρήσουµε έτσι;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εγώ δεν έχω αντίρρηση.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Σκρέκας έχει το
λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, νοµίζω ότι µπορούµε να
συζητήσουµε µέχρι και το κεφάλαιο 5 και από το άρθρο 31 και µετά,
να συζητηθούν αύριο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): ∆ηλαδή, από το άρθρο
31 µέχρι τέλους να συζητηθούν αύριο. Συνεπώς θα συζητηθούν δυο
ενότητες σήµερα. Θα συζητηθεί µαζί το πρώτο και δεύτερο
κεφάλαιο και µετά το τρίτο, τέταρτο και πέµπτο κεφάλαιο µέχρι το
άρθρο 30.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Είναι οµοιογενείς.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Η κ. Μπόσκου έχει το
λόγο.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Θα ήθελα να ρωτήσω, αν προτίθεται η
Κυβέρνηση να φέρει και άλλες τροπολογίες εκτός από αυτές τις δύο
που έχουµε ήδη συζητήσει στην επιτροπή, για να ξέρουµε τι γίνεται,
διότι την τελευταία στιγµή θα είναι και δύσκολο να τις συζητήσουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Μάλιστα. Να µας πει,
λοιπόν, πρώτον η κυρία Υπουργός αν έχει υπόψη της ενδεχοµένως
αν θα έρθει κάποια άλλη τροπολογία, αν θα είναι σοβαρή
τροπολογία και εν συνεχεία να µας πει αν έχει να κάνει κάποιες
φραστικες διορθώσεις στην πρώτη ενότητα.
Τροπολογίες θα έχετε;
ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας): Μία
τροπολογία κατατέθηκε σήµερα. Αυτή είναι η τελευταία τροπολογία
που έχουµε, δεν νοµίζω ότι υπάρχουν άλλες τροπολογίες να
κατατεθούν από πλευράς του Υπουργείου.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): ∆εν ήρθε ακόµη, πότε τη
δώσατε;
ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας): Πριν από
λίγο την έδωσα.
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): ∆εν την είδα εγώ, τι
αφορά;
ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας): Είναι
πάνω στον αναπτυξιακό νόµο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Θα το δούµε.
Τώρα, στη συζήτηση των δύο κεφαλαίων που θα αρχίσει τώρα,
έχετε να κάνετε κάποια διόρθωση;
ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας): Ναι, κύριε
Πρόεδρε, θέλω να καταθέσω κάποιες βελτιώσεις και προσθήκες, οι
οποίες προέκυψαν κατά την επεξεργασία του νοµοσχεδίου από την
Επιστηµονική Επιτροπή της Βουλής και βέβαια από την
επεξεργασία που έγινε στη συζήτηση στη ∆ιαρκή Επιτροπή
Οικονοµικών Υποθέσεων.
Στο άρθρο 1, προστίθεται παράγραφος 4 ως εξής: "Η λειτουργία της
ΝΕΧΑ, προκειµένου για εταιρείες που εδρεύουν στις περιφέρειες
της Μακεδονίας και της Θράκης, θα υποστηρίζεται από το
Χρηµατιστηριακό Κέντρο Θεσσαλονίκης, σύµφωνα µε τους όρους
και τις διαδικασίες που θα καθορισθούν µε απόφαση του
∆ιοικητικού Συµβουλίου του Χρηµατιστηρίου Αξιών Αθηνών.
'Αρθρο 2, παράγραφος ∆, υποπαράγραφος 1.
Τα δύο πρώτα εδάφια αντικαθίστανται ως εξής: "Μέτοχος της
εταιρείας που κατέχει µετοχές, η ονοµαστική αξία των οποίων
αντιστοιχεί τουλάχιστον στο 5% του µετοχικού της κεφαλαίου,
δεσµεύεται, πριν την υποβολή της αίτησης εισαγωγής, ότι δεν θα
διαθέσει µε οποιονδήποτε τρόπο το 80% των µετοχών του, για
χρονικό διάστηµα τριών ετών, από την εισαγωγή τους στη ΝΕΧΑ.
Σε κάθε περίπτωση πριν απο την υποβολή της αίτησης εισαγωγής,
πρέπει να έχει δεσµευθεί τουλάχιστον το 80% του συνόλου των
µετοχών της εταιρείας. Καθ' όλη τη διάρκεια της παραπάνω
δέσµευσης, απαγορεύεται η διάθεση των µετοχών για τις οποίες ο
µέτοχος έχει αναλάβει τη δέσµευση αυτή.
Με απόφαση του ∆ιοικητικού Συµβουλίου του Χρηµατιστηρίου
Αξιών Αθηνών, που δηµοσιεύεται στην Εφηµερίδα της
Κυβερνήσεως, ρυθµίζονται τα σχετικά µε την παραπάνω δέσµευση
θέµατα, τους φορείς στους οποίους παραµένουν δεσµευµένες οι
µετοχες, ο τρόπος δέσµευσής τους, οι υποχρεώσεις των µετόχων
και των παραπάνω φορέων, καθώς και κάθε αναγκαία σχετική
λεπτοµέρεια".
Τα παραπάνω εδάφια αποτελούν παράγραφο που έχει τον αριθµό
1.
Παράγραφος ∆ -πάλι στο άρθρο 2- υποπαράγραφος 1.
Τα δύο τελευταία εδάφια µετατρέπονται σε υποπαράγραφο µε τον
αριθµό 2. Στην υποπαράγραφο αυτή οι λεξεις "τα ποσοστά αυτά"
αντικαθίστανται από τις λέξεις "τα ποσοστά της προηγούµενης
παραγράφου". Η επόµενη υποπαράγραφος αριθµείται σε 3.
Παράγραφος ∆, υποπαράγραφος 2 (ήδη τώρα 3).
Οι λέξεις "Από την άνω απαγόρευση εξαιρούνται ..." αντικαθίστανται
από τις λέξεις "Από την απαγόρευση της παραγράφου 1
εξαιρούνται:"
Παράγραφος ∆, υποπαράγραφος 2, περίπτωση β, εδάφιο πρώτο.
Το εδάφιο αυτό αναδιατυπώνεται ως εξής:
"Η µεταβίβαση µετοχών µεταξύ των µετόχων ή σε στρατηγικό
επενδυτή, υπό την προϋπόθεση ότι τούτο γίνεται µε συµφωνία των
µετόχων για τους οποίους ισχύει η απαγόρευση της παραγράφου 1,
η οποία ανακοινώνεται προηγουµένως στην εταιρεία και εγκρίνεται
από το ∆ιοικητικό Συµβούλιο του Χρηµατιστηρίου Αξιών Αθηνών."
Παράγραφος ∆, υποπαράγραφος 2, τελευταίο εδάφιο.
Μετά τις λέξεις και τον αριθµό "της παραγράφου 1" προστίθεται η
λέξη και ο αριθµός "και 2".
Παράγραφος Ε, υποπαράγραφος 1.
∆ιαγράφεται το τελευταίο εδάφιο.
Παράγραφος Ε.
Μετά την υποπαράγραφο 1 προστίθεται νέα υποπαράγραφος 2 ως
εξής:
"2. Με απόφαση της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς που δηµοσιεύεται
στην Εφηµερίδα της Κυβέρνήσεως, ορίζεται ο τρόπος κατανοµής

των µετοχών που διατίθενται µε δηµόσια εγγραφή και ρυθµίζεται
κάθε σχετικό µε αυτή θέµα και αναγκαία λεπτοµέρεια."
Η επόµενη υποπαράγραφος αριθµείται σε 3.
Στο άρθρο 12 τώρα, στην παράγραφο 4.
Μετά τις παραγράφους 17 και 18 που προστίθενται στο άρθρο 33
του ν.1806/88 προστίθεται νέα παράγραφος 19 ως εξής:
"19. Με απόφαση της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς, που εκδίδεται
µετά από εισήγηση του ∆ιοικητικού Συµβουλίου του Χρηµατιστηρίου
Αξιών Αθηνών και δηµοσιεύεται στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως,
µπορεί να ρυθµίζονται οι ειδικότεροι όροι και η διαδικασία για την
εισαγωγή και διαπραγµάτευση στο Χρηµατιστήριο Αξιών Αθηνών
των ενσώµατων τίτλων υπό άυλη µορφή εταιρίας που εδρεύει στην
αλλοδαπή, τα δικαιολογητικά και λοιπά στοιχεία που πρέπει να
υποβάλλονται καθώς και οι ειδικότεροι όροι και η διαδικασία για την
εκκαθάριση των συναλλαγών, σύµφωνα µε το ισχύον σύστηµα
εκκαθάρισης και κάθε άλλη αναγκαία λεπτοµέρεια για την εφαρµογή
των παραγράφων 17 και 18 του άρθρου αυτού."
Τέλος, στο άρθρο 19 η διάταξη του άρθρου αυτού γίνεται
παράγραφος 1 και προστίθεται σε αυτό παράγραφος 2 ως εξής:
"2. Με απόφαση της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς, που εκδίδεται
ύστερα από γνώµη του ∆ιοικητικού Συµβουλίου του ΧΑΑ και
δηµοσιεύεται στην εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, µπορεί να
ρυθµίζονται οι όροι, οι προϋποθέσεις και η διαδικασία για τη
δηµόσια πρόταση αγοράς και πώλησης κινητών αξιών. Μέχρι την
έκδοση της ανωτέρω απόφασης, εξακολουθεί να ισχύει η απόφαση
του διοικητικού συµβουλίου του ΧΑΑ της 26.11.92"
Στο ίδιο άρθρο προστίθεται παράγραφος 3 ως εξής:
"3. Το άρθρο 47 του ν.2396/96 αντικαθίσταται ως εξής:
'Αρθρο 47
1. Επί άϋλων ανωνύµων µετοχών, µέτοχος θεωρείται ο
εγγεγραµµένος στα αρχεία του Κεντρικού Αποθετηρίου Αξιών.
2. Επί άϋλων ονοµαστικών µετοχών έναντι της εκδότριας εταιρίας
θεωρείται µέτοχος ο εγγεγραµµένος στα αρχεία του Κεντρικού
Αποθετηρίου Αξιών, κατά παρέκκλιση των διατάξεων του άρθρου
8β του Κ.Ν. 2190/20".
Καταθέτω στα Πρακτικά το κείµενο µε τις βελτιώσεις-προσθήκες
αυτές.
(Στο σηµείο αυτό η Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας κ. Ρ. Ζήση
καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν κείµενο το οποίο έχει
ως εξής:
"Βελτιώσεις - Προσθήκες
στο συζητούµενο νοµοσχέδιο
'Αρθρο 1
Προστίθεται παράγραφος 4 ως εξής: "4. Η λειτουργία της ΝΕΧΑ
προκειµένου για εταιρίες που εδρεύουν στις περιφέρειες της
Μακεδονίας και της Θράκης, θα υποστηρίζεται από το
Χρηµατιστηριακό Κέντρο Θεσσαλονίκης, σύµφωνα µε τους όρους
και τις διαδικασίες που θα καθορισθούν µε απόφαση του
∆ιοικητικού Συµβουλίου του Χρηµατιστηρίου Αξιών Αθηνών.
(Χ.Α.Α.).
'Αρθρο 2
Παράγραφος ∆, υποπαράγραφος 1
Τα δύο πρώτα εδάφια αντικαθίσταται ως εξής:
"Μέτοχος της εταιρίας που κατέχει µετοχές η ονοµαστική αξία των
οποίων αντιστοιχεί τουλάχιστον στο 5% του µετοχικού της
κεφαλαίου δεσµεύεται, πριν την υποβολή της αίτησης εισαγωγής,
ότι δεν θα διαθέσει µε οποιονδήποτε τρόπο το 80% των µετοχών
του για χρονικό διάστηµα τριών ετών από την εισαγωγή τους στη
ΝΕΧΑ. Σε κάθε περίπτωση πριν από την υποβολή της αίτησης
εισαγωγής πρέπει να έχει δεσµευθεί τουλάχιστον το 80% του
συνόλου των µετοχών της εταιρίας. Καθ' όλην τη διάρκεια της
παραπάνω δέσµευσης απαγορεύεται η διάθεση των µετοχών για τις
οποίες ο µέτοχος έχει αναλάβει τη δέσµευση αυτή.
Με απόφαση του ∆ιοικητικού Συµβουλίου του Χ.Α.Α., που
δηµοσιεύεται στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, ρυθµίζονται



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Η' - 7 ΙΟΥΛΙΟΥ 1999 211

τα σχετικά µε την παραπάνω δέσµευση θέµατα, τους φορείς στους
οποίους παραµένουν δεσµευµένες οι µετοχές, ο τρόπος δέσµευσής
τους, οι υποχρεώσεις των µετόχων και των παραπάνω φορέων
καθώς και κάθε αναγκαία σχετική λεπτοµέρεια".
Τα παραπάνω εδάφια αποτελούν παράγραφο που έχει τον αριθµό
1.
Παράγραφος ∆, υποπαράγραφος 1
Τα δύο τελευταία εδάφια µετατρέπονται σε υποπαράγραφο µε τον
αριθµό 2. Στην υποπαράγραφο αυτή οι λέξεις "τα ποσοστά αυτά"
αντικαθίσταται από τις λέξεις "τα ποσοστά της προηγούµενης
παραγράφου". Η επόµενη υποπαράγραφος αριθµείται σε 3.
Παράγραφος ∆, υποπαράγραφος 2 (ήδη 3)
Οι λέξεις "Από την άνω απαγόρευση εξαιρούνται..." αντικαθίσταται
από τις λέξεις "Από την απαγόρευση της παραγράφου 1
εξαιρούνται:"
Παράγραφος ∆, υποπαράγραφος 2 (ήδη 3) παρίπτωση β, εδάφιο
πρώτο.
Το εδάφιο αυτό αναδιατυπώνεται ως εξής:
"Η µεταβίβαση µετοχών µεταξύ των µετόχων ή σε στρατηγικό
επενδυτή, υπό την προϋπόθεση ότι τούτο γίνεται µε συµφωνία των
µετόχων για τους οποίους ισχύει η απαγόρευση της παραγράφου 1,
η οποία ανακοινώνεται προηγουµένως στην εταιρεία και εγκρίνεται
από το ∆ιοικητικό Συµβούλιο του Χ.Α.Α."
Παράγραφος ∆, υποπαράγραφος 2 (ήδη 3)
τελευταίο εδάφιο.
Μετά τις λέξεις και τον αριθµό "της παραγράφου 1" προστίθεται η
λέξη και ο αριθµός "και 2"
Παράγραφος Ε, υποπαράγραφος 1
∆ιαγράφεται το τελευταίο εδάφιο.
Παράγραφος Ε
Μετά την υποπαράγραφο 1 προστίθεται νέα υποπαράγραφος 2 ως
εξής:
"2. Με απόφαση της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς, που δηµοσιεύεται
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, ορίζεται ο τρόπος κατανοµής
των µετοχών που διατίθενται µε δηµόσια εγγραφή και ρυθµίζεται
κάθε σχετικό µε αυτή θέµα και αναγκαία λεπτοµέρεια."
Η επόµενη υποπαράγραφος αριθµείται σε 3.
'Αρθρο 12
Παράγραφος 4
Μετά τις παραγράφους 17 και 18 που προστίθενται στο άρθρο 33
του Ν. 1806/88 προστίθεται νέα παράγραφος 19 ως εξής:
"19. Με απόφαση της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς, που εκδίδεται
µετά από εισήγηση του ∆ιοικητικού Συµβουλίου του Χρηµατιστηρίου
Αξιών Αθηνών και δηµοσιεύεται στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως,
µπορεί να ρυθµίζονται οι ειδικότεροι όροι και η διαδικασία για την
εισαγωγή και διαπραγµάτευση στο Χρηµατιστήριο Αξιών Αθηνών
των ενσώµατων τίτλων υπό άυλη µορφή εταιρίας που εδρεύει στην
αλλοδαπή, τα δικαιολογητικά και λοιπά στοιχεία που πρέπει να
υποβάλλονται καθώς και οι ειδικότεροι όροι και η διαδικασία για την
εκκαθάριση των συναλλαγών, σύµφωνα µε το ισχύον σύστηµα
εκκαθάρισης και κάθε άλλη αναγκαία λεπτοµέρεια για την εφαρµογή
των παραγράφων 17 και 18 του άρθρου αυτού."
'Αρθρο 19
Η διάταξη του άρθρου αυτού γίνεται παράγραφος 1 και προστίθεται
σ' αυτό παράγραφος 2 ως εξής:
"2. Με απόφαση της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς, που εκδίδεται
ύστερα από γνώµη του ∆ιοικητικού Συµβουλίου του ΧΑΑ και
δηµοσιεύεται στην εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, µπορεί να
ρυθµίζονται οι όροι, οι προϋποθέσεις και η διαδικασία για τη
δηµόσια πρόταση αγοράς και πώλησης κινητών αξιών. Μέχρι την
έκδοση της ανωτέρω απόφασης, εξακολουθεί να ισχύει η απόφαση
του διοικητικού συµβουλίου του ΧΑΑ της 26-11-92".
Στο ίδιο άρθρο προστίθεται παράγραφος 3 ως εξής:
"3. Το άρθρο 47 του Ν. 2396/96 αντικαθίσταται ως εξής:
'Αρθρο 47
1. Επί αύλων ανωνύµων µετοχών, µέτοχος θεωρείται ο

εγγεγραµµένος στα αρχεία του Κεντρικού Αποθετηρίου Αξιών.
2. Επί αύλων ονοµαστικών µετοχών έναντι της εκδότριας εταιρίας
θεωρείται µέτοχος ο εγγεγραµµένος στα αρχεία του Κεντρικού
Αποθετηρίου Αξιών, κατά παρέκκλιση των διατάξεων του άρθρου
8β του Κ.Ν. 2190/20".").
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κυρία Υπουργός µας
είπατε ότι αυτά προκύπτουν από τη συζήτηση που έγινε από τη
∆ιαρκή Επιτροπή, από τις παρατηρήσεις της Επιστηµονικής
Υπηρεσίας κ.λπ. Αλλά είναι εκτεταµένα κείµενα αυτά.
Στα επόµενα δύο κεφάλαια έχετε προσθήκες;
ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας): 'Οχι, κύριε
Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Τότε θα προτείνω και
επειδή έχουν αυτοτέλεια τα κεφάλαια αυτά µε τα θέµατα που
ρυθµίζουν να µπούµε στη συζήτηση των δύο τελευταίων
κεφαλαίων, τρίτο και τέταρτο, να µοιράσετε αυτά τα κείµενα, τα
οποία έπρεπε να τα είχατε δώσει από χθες για να τα έχουν υπόψη
τους τουλάχιστον οι εισηγητές και αν είναι κάτι εξ αυτών που θέλει
συζήτηση κλπ., να το ξεχωρίσουν.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν νοµίζω, κύριε Πρόεδρε. Να τα
πάρουµε µε τη σειρά.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Εγώ δεν το ξέρω αυτό.
Ακούω αρκετή ώρα να διαβάζονται κείµενα.
Συµφωνείτε, λοιπόν, να το κάνουµε έτσι ώστε στο µεταξύ να δείτε
αν αυτά που προτείνει η Υπουργός είναι πράγµατα τα οποία όντως
προκύπτουν από τη συζήτηση που έγινε και επεκτείνουν τη µορφή
του νοµοσχεδίου;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Παρακαλώ να
διανεµηθούν τα κείµενα στους συναδέλφους και να προχωρήσουµε
στη συζήτηση των κεφαλαίων Γ' και ∆', δηλαδή από το 21 µέχρι το
30 άρθρο. Και στο µεταξύ να δείτε αυτές τις προσθήκες που κάνει η
Υπουργός και να επανέλθουµε στο Α' και Β' κεφάλαιο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θα ήθελα να κάνω µία
παρατήρηση, κύριε Πρόεδρε.
Είπα και χθες στον παριστάµενο Υπουργό και βλέπω εδώ στο
άρθρο 2, παράγραφος ∆', υποπαράγραφος 2 (ήδη 3) περίπτωση β',
εδάφιο πρώτο να λέει τα εξής: "Η µεταβίβαση µετοχών µεταξύ των
µετόχων ή σε στρατηγικό επενδυτή, υπό την προϋπόθεση ότι τούτο
γίνεται µε συµφωνία των µετόχων..."
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Αναφέρεστε σε αυτά που
διάβασε η κυρία Υπουργός;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Μάλιστα, µήπως µπορέσει και το
διορθώσει.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): 'Οπως είπα, αυτά θα
έπρεπε να είχαν δοθεί από χθες, ώστε να γνωρίζει το Τµήµα,
αρχίζοντας να συζητά περί τίνος γίνεται η συζήτηση.
Εν πάση περιπτώσει, για να µην καθυστερήσουµε την προώθηση
του νοµοσχεδίου, να µιλήσετε στο Γ' και ∆' κεφάλαιο και εν τω
µεταξύ να δείτε αυτά που σας διανέµει. Και επαναλαµβάνω, εάν
είναι κάτι το οποίο είναι ιδιαίτερης σηµασίας, αυτό µπορεί να
κατατεθεί και σήµερα ως τροπολογία αυτοτελής. Αν είναι κάτι το
οποίο αναδιατυπώνει ή αποδέχεται παρατηρήσεις που έχουν γίνει
µέχρι τώρα ή είναι κάποια κενά τα οποία καλύπτει κ.λπ., αυτό
µπορεί να γίνει στη συνέχεια. Υποθέτω ότι σε κάνα δυο ώρες που
θα µπούµε στη συζήτηση των κεφαλαίων αυτών, να έχετε το χρόνο
στο µεταξύ να τα δείτε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Απλώς, κύριε Πρόεδρε, µια
διευκρίνιση που ήθελα να λάβει υπόψη της η κυρία Υπουργός...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Το άκουσε. Στο µεταξύ,
υποθέτω, θα το δει. Ας µη συζητήσουµε αυτό τώρα. Ας µπούµε στα
δύο επόµενα κεφάλαια.
Ορίστε έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ  ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ:  Κύριε  Πρόεδρε,  πολλή
συζήτηση  έγινε  χθες,  όχι  µόνο  επί  του  συζητουµένου
νοµοσχεδίου  αλλά  επί  παντός  επιστητού.  ∆εν  θα  µπω  στον
πειρασµό  να  ακολουθήσω  την  τακτική  των  συναδέλφων  οι
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οποίοι σε πολλές περιπτώσεις ήταν τόσο βερµπαλιστικοί όσο και
δηµαγωγικοί.
Θα µπω απευθείας στα θέµατα που αναφέρονται στο Γ' κεφάλαιο
και αφορούν θέµατα δηµοσίων επιχειρήσεων και οργανισµών.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο ∆'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΤΣΑΡΟΣ)
Συγκεκριµένα µε το Γ' κεφάλαιο, κύριοι συνάδελφοι, µετατρέπονται
οι ∆ΕΚΟ σε ανώνυµες εταιρείες σε ό,τι αφορά τα καταστατικά τους.
∆ιορθώνονται δηλαδή τα καταστατικά τους και προσαρµόζονται στα
καταστατικά των ανωνύµων εταιρειών.
Μεταξύ αυτών των διατάξεων είναι και ο ορισµός της θητείας του
∆.Σ. και ο αριθµός των µελών. 'Ηταν από 7-11 και γίνονται από 7-
13. Αυτά τουλάχιστον αναφέρονται στο άρθρο 21, το οποίο
αναφέρεται σε θέµατα επιχειρήσεων του ν.2414.
Το άρθρο 22 αναφέρεται σε ρυθµίσεις θεµάτων
αποκρατικοποιηµένων επιχειρήσεων και συγκεκριµένα αναφέρει
ποιες επιχειρήσεις παύουν να υπάγονται πλέον στο ν. 2414 και
είναι συγκεκριµένα οι επιχειρήσεις που το ποσοστό των µετοχών
τους από 25% µέχρι και 49%- από 50% που ήταν, -µετοχοποιείται ή
ιδιωτικοποιείται. Και βέβαια ο δικαιολογητικός λόγος είναι ότι οι
επιχειρήσεις αυτές θα πρέπει να έχουν µια ευελιξία έτσι ώστε να
γίνονται αποδοτικότερες.
Το άρθρο 23 αναφέρεται σε ρυθµίσεις θεµάτων του Οργανισµού
Αστικών Συγκοινωνιών και συγκεκριµένα λέγει ότι οι συµφωνίες που
θα συνάπτονται θα γίνονται µεταξύ του προέδρου και του
διευθύνοντος συµβούλου του ΟΑΣΑ και των αντιστοίχων
προσώπων των θυγατρικών εταιρειών που δηµιουργούνται.
Το άρθρο 24 αναφέρεται στη διυπουργική επιτροπή
αποκρατικοποιήσεων. Εδώ η καινοτοµία θα έλεγε κανείς, είναι η
τροποποίηση ότι συστήνεται ειδικό γραφείο αποκρατικοποιήσεων
και καταργείται η ειδική γραµµατεία αποκρατικοποιήσεων.
Είπαµε και χθες, το είπε και ο κύριος Υπουργός, ότι θα πρέπει η
εποπτεία των αποκρατικοποιήσεων να επανέλθει -και αυτό γίνεται
µε το άρθρο αυτό -στο Υπουργείο Εθνικής Οικονοµίας που κατά την
άποψή µου πράγµατι είναι το αρµόδιο Υπουργείο.
Μια άλλη διάταξη αναφέρει ότι οι µελέτες για τις
αποκρατικοποιήσεις µπορούν µε σύµβαση έργου να δίνονται πλέον
σε ειδικούς εµπειρογνώµονες και ειδικούς επιστήµονες.
Πιστεύω ότι αυτό το Γ' κεφάλαιο διορθώνει αυτά τα θέµατα των
δηµοσίων επιχειρήσεων και οργανισµών ιδιαίτερα όσον αφορά τα
καταστατικά τους και όπου οι ∆ΕΚΟ γίνονται ανώνυµες εταιρείες και
πιστεύω ότι οι τροποποιήσεις είναι προς τη σωστή κατεύθυνση.
Κατηγορήθηκε χθες πολύ αυτό το συγκεκριµένο κεφάλαιο, ότι
αλλάζουµε συνεχώς τους νόµους, ότι νοµοθετούµε στο πόδι κ.ο.κ.
'Εχω την εντύπωση, κύριε Πρόεδρε και κύριοι συνάδελφοι, ότι η
όποια µεταρρύθµιση, η όποια τροποποίηση γίνεται, αφού από την
υλοποίηση ενός συγκεκριµένου νόµου παρατηρείται ότι κάτι δεν
πάει καλά, βεβαίως και σωστά γίνεται και είναι προς τη σωστή
κατεύθυνση για να δουλεύει αποδοτικότερα το συγκεκριµένο άρθρο
του συγκεκριµένου νόµου.
Εισέρχοµαι στο τέταρτο κεφάλαιο που αφορά τα θέµατα της
ανώνυµης εταιρείας ∆ιώρυγα της Κορίνθου. 'Οπως είπε και ο
Υπουργός χθες είναι µια από τις παλιότερες ∆ΕΚΟ. Ουσιαστικά
µέχρι σήµερα υπάρχει ένα παράξενο εκεί καθεστώς µεταξύ της
παλιάς και της νέας εταιρείας της ∆ιώρυγας. Και αυτό το κεφάλαιο
κατηγορήθηκε από την Αντιπολίτευση ότι ξεπουλιέται, ότι
ιδιωτικοποιείται, ότι πρόκειται να απολυθεί το προσωπικό της κ.ο.κ.
Τίποτα από αυτά δεν συµβαίνει, κύριοι συνάδελφοι. Το µόνο που
συµβαίνει είναι ότι δίνεται µια δυνατότητα στην ιδιαιτερότητα αυτής
της ∆ΕΚΟ να γίνει αποδοτικότερη. Πράγµατι, παραχωρούνται στην
ΑΕ∆ΙΚ τα αποκλειστικά και τα µεταβιβαστά δικαιώµατα από το
δηµόσιο στη διώρυγα, όπως και η διώρυγα έχει το δικαίωµα να
παραχωρήσει σε τρίτους, τους λεγόµενους παραχωρησιούχους,

κάποια από τα δικαιώµατα για τις συγκεκριµένες δραστηριότητες.
Πιστεύω ότι δεν αλλάζει το νοµικό καθεστώς των εργαζοµένων και
δεν κινδυνεύει κανείς από τους εργαζόµενους αυτούς όσο και αν
κάποιοι συνάδελφοι εστίασαν την προσοχή τους πάνω σ' αυτό το
θέµα. Πιστεύω ότι σωστά αναφέρεται στο συγκεκριµένο νοµοσχέδιο
ότι ο αποκλειστικός σκοπός της διώρυγας είναι η σωστή
εκµετάλλευση των δικαιωµάτων και η σωστή και η συνεχής
λειτουργία της.
Το άρθρο 26 αναφέρεται στη διενέργεια των διαγωνισµών, λέει πως
γίνονται οι διαγωνισµοί, η σύµβαση παραχώρησης. 'Οταν
παραχωρείται κάτι κάποια από τις δραστηριότητες, όπως
παραδείγµατος χάρη η δραστηριότητα της διέλευσης, σωστά,
πιστεύω, αναφέρεται ότι στις συγκεκριµένες περιπτώσεις τα τέλη
της διέλευσης θα καθορίζει πλέον ο τρίτος που του έχουν
παραχωρηθεί αυτά τα δικαιώµατα, δηλαδή ο παραχωρησιούχος.
Το άρθρο 28, κύριε Πρόεδρε, είναι πάρα πολύ σηµαντικό για µένα,
αφού αναφέρεται στην επιτροπή του άρθρου 7 του 2331 που
ουσιαστικά αυτή η επιτροπή σκοπό έχει τη συλλογή και την εστίαση
της προσοχής των κρατικών υπηρεσιών σε άτοµα που από
εγκληµατικές ενέργειες προσπαθούν να νοµιµοποιήσουν τα
χρήµατά τους. Εδώ προστίθενται κάποια άτοµα για την καλύτερη
λειτουργία της συγκεκριµένης επιτροπής.
'Ερχοµαι στο άρθρο 29 στο οποίο έγινε πολύς λόγος στην επιτροπή
αφού αφορά τις ρυθµίσεις χρεών βιοτεχνιών γουνοποιίας και
"καλλιέργειας" γουνοφόρων ας το πούµε έτσι ζώων. Το αρχικό
νοµοσχέδιο προέβλεπε ότι ρυθµίζονται τα χρέη µέχρι δεκαπέντε
εκατοµµύρια (15.000.000) δραχµές. Νοµίζω ότι ο διπλασιασµός των
ρυθµιζοµένων χρεών, δηλαδή τα τριάντα εκατοµµύρια (30.000.000)
δραχµές, ικανοποιεί το σύνολο, αν δεν κάνω λάθος. Πιστεύω, απ'
ότι µου είπαν και οι ίδιοι οι βιοτέχνες, οι γουνοποιοί που είχαν έρθει
στην επιτροπή και ο εκπρόσωπός τους, ότι αυτή η ρύθµιση των
χρεών των τριάντα εκατοµµυρίων (30.000.000) δραχµών ικανοποιεί
το σύνολο σχεδόν των παραδοσιακών αυτών βιοτεχνιών.
Πράγµατι, κύριε Πρόεδρε, όλες οι πτέρυγες της Βουλής συµφωνούν
στο να ρυθµιστούν τα χρέη τους γιατί έχουν ένα πάρα πολύ µεγάλο
εµπόρευµα ως στοκ, θα λέγαµε, στις επιχειρήσεις τους λόγω του ότι
υπήρξε µια κρίση στη ρωσική οικονοµία τελευταία και η εξαγωγή
γινόταν σχεδόν κατ' αποκλειστικότητα µέχρι τώρα τουλάχιστον κατά
90% µε 95% προς τις αγορές αυτές.
Πιστεύω ότι η Κυβέρνηση άκουσε στη συγκεκριµένη περίπτωση,
την οµόφωνη θα έλεγε κανείς άποψη όλων των πτερύγων για
ρύθµιση αυτών των βιοτεχνών που οι βιοτεχνίες τους είναι
παραδοσιακές επιχειρήσεις και οπωσδήποτε θα πρέπει να
βοηθηθούν.
Νοµίζω πως στο συγκεκριµένο κεφάλαιο δεν έχουµε τίποτε άλλο,
κύριε Πρόεδρε. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Σκρέκας επί της
ενότητας των άρθρων 21 εώς 30.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ: Είπατε 21 εώς 30;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ναι. Είπαµε θα
συζητήσουµε πρώτα τη δεύτερη ενότητα εις τρόπον ώστε να
προλάβετε να διαβάσετε τις συµπληρώσεις που έκανε η κυρία
Υπουργός στην πρώτη ενότητα και να τοποθετηθείτε και επ αυτών.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ: Εντάξει, κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ πολύ.
Είµαστε στο κεφάλαιο Γ', θέµατα δηµοσίων επιχειρήσεων και
οργανισµών.
Στο άρθρο 21 αναφέρονται θέµατα επιχειρήσεων του ν. 2414/96.
Εδώ θέλω να κάνω ένα µικρό σχόλιο και θέλω να ζητήσω από τους
συναδέλφους να κάνουν µία σύγκριση του ν. 2414/96 µε τον ν.
2190/1920. 'Εχει µεγάλη σηµασία γιατί ο ν. 2190/1920 αποτελεί
παράδειγµα διαχρονικής εφαρµογής και πληρότητας νόµου.
Αντίθετα ο 2414 είναι ο νόµος που µε το νοµοσχέδιο αυτό
ουσιαστικά καταργείται.
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Είπαµε επί της αρχής ότι το καλύτερο που έχει να κάνει η
Κυβέρνηση είναι να αποσύρει αυτόν το νόµο, να επεξεργαστεί όλα
αυτά τα άρθρα τα οποία έχει τροποποιήσει µέχρι τώρα, να τον
βελτιώσει και στη συνέχεια να τον φέρει στη Βουλή ώστε να
αποτελέσει ένα νόµο συγκεκριµένο, ουσιαστικό και αποτελεσµατικό.
Γιατί αυτός ο νόµος δίνει την εικόνα του "ράβε-ξήλωνε", δίνει την
εικόνα γενικότερα της Κυβέρνησης και του τρόπου µε τον οποίο
νοµοθετεί.
Εγώ είµαι νέος Βουλευτής, δεν νοµίζω ότι οι παλιότεροι έχετε ζήσει
αντίστοιχα φαινόµενα. 'Ενας νόµος πρόσφατος, µέσα σε δύο χρόνια
και κάτι, στην ολότητά του να έχει καταργηθεί από τις προσθήκες,
τροποποιήσεις και αφαιρέσεις άρθρων. Αυτά σε ό,τι αφορά το
κεφάλαιο Γ' και τα άρθρα τα οποία ουσιαστικά έρχεται να
υποστηρίξει. Και βεβαίως το κεφάλαιο Γ' δεν µας βρίσκει
σύµφωνους µε τη λογική που το φέρνει η Κυβέρνηση.
Στο κεφάλαιο ∆' είναι θέµατα της ανωνύµου εταιρείας διώρυγας
Κορίνθου. Εδώ χθες ο κύριος Υπουργός τη χαρακτήρισε ως την
αρχαιότερη ∆ΕΚΟ. Και ως αρχαιότερη ∆ΕΚΟ θεώρησε ότι µετά από
τόσα χρόνια ήρθε η ώρα αυτή τη ∆ΕΚΟ να την τροποποιήσουµε.
'Οµως αυτή η ∆ΕΚΟ έχει µια ιστορία πρόσφατη. Μία ιστορία είκοσι
χρόνων εκκαθάρισης. Και εδώ τίθενται µια σειρά ερωτήµατα. Από
τη µία εµφανίζεται η Κυβέρνηση και λέει ότι η διώρυγα της Κορίνθου
είναι ζηµιογόνος, από την άλλη βλέπουµε ότι υπάρχουν
αποθεµατικά βάσει των οποίων πληρώνονται όλες οι δαπάνες για
τη λειτουργία της σηµερινής διώρυγος.
Από την άλλη µεριά υπάρχουν οι εκκαθαριστές οι οποίοι επί 16
χρόνια προσπαθούν να κάνουν την εκκαθάριση της ∆ιώρυγας της
Κορίνθου και πληρώνονται µε παχυλούς µισθούς. Και σήµερα
κανείς δεν ξέρει σε τι στάδιο βρίσκεται αυτή η εκκαθάριση και αν
αυτοί οι κύριοι συνεχίζουν να παίρνουν τους παχυλούς µισθούς.
∆ηλαδή εδώ επί 16 χρόνια δηµιουργήσαµε ένα στρατό, από το
1983 και µετά, τον οποίο εντάξατε µέσα σε αυτό τον Οργανισµό
Αποκρατικοποίησης Επιχειρήσεων, τους µισθοδοτείτε µε
υψηλότατους µισθούς και αντί αποτελέσµατος έχουµε τα γνωστά
φαινόµενα και, να προσπαθεί η Κυβέρνηση -όπως δηλώνει
τουλάχιστον- να καταργήσει τον Οργανισµό Ανασυγκρότησης
Επιχειρήσεων, γιατί διαπίστωσε ότι αυτός ο Οργανισµός δεν µπορεί
να ανταποκριθεί στην αποστολή του.
Ο 'Ελληνας φορολογούµενος, ο 'Ελληνας πολίτης ρωτάει: ∆εν
υπάρχει κανείς υπεύθυνος επάνω σε αυτό το θέµα; ∆εν ελέγχεται
κανείς, δεν τιµωρείται κανείς για παραλείψεις, για αδιαφορία και για
τις σκοπιµότητες συνέχισης της λειτουργίας ενός Οργανισµού ο
οποίος είχε µία συγκεκριµένη αποστολή, την οποία δυστυχώς δεν
µπορεί να φέρει εις πέρας;
'Ενα άλλο επίσης σηµείο που θέλω να θίξω στο κεφάλαιο αυτό έχει
σχέση µε ένα σηµείωµα το οποίο πήραµε από την Τοπική
Αυτοδιοίκηση, η οποία θέτει µία σειρά από ερωτήµατα, τα οποία
αναφέρονται ειδικά στο άρθρο 2, παράγραφος 6 και η οποία λέει τα
εξής:
"Μέσα στα όρια του ∆ήµου σε περίπτωση που ισχύσει ο νόµος,
εύλογα προκύπτουν τα παρακάτω ερωτήµατα: Οι δηµότες µας που
διαµένουν νότια και βόρεια της διώρυγας θα πληρώνουν διόδια για
να επισκέπτονται την αντίπερα όχθη; ∆εύτερον, θα συµβαίνει το ίδιο
όταν αυτοί επισκέπτονται τις δηµόσιες υπηρεσίες στην Κόρινθο,
όπως εφορία, νοµαρχία, νοσοκοµείο, δικαστήρια, εµπορικό κέντρο
κ.α.; Τρίτον, τι προβλέπεται για τις µετακινήσεις των δηµοτικών και
δηµοσίων υπαλλήλων κατά τη διάρκεια εκτέλεσης των καθηκόντών
τους; Τέταρτον, το να επισκεφθούν και να διαµείνουν στο Λουτράκι
χιλιάδες ιδιοκτήτες δεύτερης ή παραθεριστικής κατοικίας, θα
συνοδεύεται από την ανάλογη οικονοµική επιβάρυνση; ∆εν θα
σηµαίνει αυτό ανασταλτικό παράγοντα ανάπτυξης της περιοχής
µας; Πέµπτον, η λουτρόπολή µας που δέχεται καθηµερινά χιλιάδες
επισκέψεις από την υπόλοιπη Κορινθία και κατά πολύ οι
επιχειρήσεις της στηρίζονται σε αυτήν την οικονοµική δύναµη, γιατί
θα πρέπει να δεχθεί οικονοµικό µαρασµό προς χάρη κάποιου
ιδιώτη;"
Τέλος, επισηµαίνεται ότι η υποχρέωση της εταιρείας της ∆ιώρυγας,
που απορρέει από την καταστατική πράξη ίδρυσης και λειτουργίας

της, είναι η απρόσκοπτη διακίνηση ατόµων και εµπορευµάτων από
τη µία πλευρά στην άλλη µε ειδική µνεία στους µόνιµους κατοίκους.
Σε αυτά τα ερωτήµατα που θέτει ο δήµαρχος της περιοχής στο
νοµοσχέδιο δεν έχουµε απαντήσεις.
Στο κεφάλαιο Ε', στο άρθρο 28, δεν έχουµε να κάνουµε κάποια
ιδιαίτερη παρατήρηση.
Στο άρθρο 29 "ρυθµίσεις χρεών επιχειρήσεων γουνοποιϊας" χθες
τοποθετηθήκαµε εκτενώς επί του θέµατος.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: 'Ολες οι πτέρυγες.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ: 'Ολες οι πτέρυγες.
Βεβαίως, η Κυβέρνηση δέχθηκε τη ρύθµιση να την ενισχύσει από τα
δεκαπέντε εκατοµµύρια (15.000.000) δραχµές στα τριάντα
εκατοµµύρια (30.000.000) δραχµές. Εµείς, η Νέα ∆ηµοκρατία
επιµένουµε η ρύθµιση να φθάσει στα πενήντα εκατοµµύρια
(50.000.000) δραχµές, γιατί από τα τριάντα εκατοµµύρια
(30.000.000) µέχρι τα πενήντα εκατοµµύρια (50.000.000) δραχµές
υπάρχει ένας πολύ µικρός αριθµός εταιρειών που πρέπει και αυτές
να ενταχθούν µέσα στο σύστηµα αυτό της ρύθµισης. ∆εν θεωρώ ότι
έχει ιδιαίτερα σηµαντικό κόστος σε συνδυασµό και µε την αδικία την
οποία µπορεί κανείς να παρατηρήσει στο θέµα αυτό.
Νοµίζουµε ότι η Κυβέρνηση πρέπει το θέµα αυτό να το εξετάσει και
πριν ολοκληρωθεί η συζήτηση επί των άρθρων να επεκτείνει τη
ρύθµιση των χρεών των γουνοποιών στα πενήντα εκατοµµύρια
(50.000.000) δραχµές. Ρύθµιση ζητούν. ∆ε ζητούν χάρισµα χρεών,
όπως έχει γίνει κατά το παρελθόν και δυστυχώς, συνεχίζεται να
κάνεται µε ρυθµίσεις της µορφής χαρίσµατος για άλλα θέµατα.
Και αυτό πρέπει να γίνει ιδιαίτερα γι'αυτόν τον κλάδο. Γιατί εδώ
υπάρχει και µια αντίφαση. Από τη µία ζητούν αυτήν τη ρύθµιση οι
άνθρωποι, για να ξεπεράσουν µια περίοδο κρίσης που περνούν και
από την άλλη, έρχεται η Κυβέρνηση µε τροπολογία, η οποία
ενσωµατώθηκε στο νοµοσχέδιο, να ενισχύσει την επιδότηση του
Αναπτυξιακού νόµου ως κίνητρο για τη δηµιουργία τέτοιων
επιχειρήσεων. Αυτό θα έλεγα ότι είναι ένα στοιχείο που πρέπει να
προστεθεί ως επιχείρηµα για να δούµε πόσο υπεύθυνα πρέπει να
αντιµετωπίσουµε τις επιχειρήσεις αυτές, οι οποίες είναι βιώσιµες,
είναι δυναµικές και απλώς έχουν βρεθεί σε µία περίοδο κρίσης η
οποία απ'ό,τι φαίνεται, ξεπερνιέται, ώστε στην πορεία του χρόνου
να µπορέσουν να συνεχίσουν τη δυναµική τους παρουσία τόσο
στον ελλαδικό χώρο όσο και στο εξωτερικό, αλλά και για την
οικονοµία µας. Γιατί είναι επιχειρήσεις οι οποίες φέρνουν σηµαντικό
συνάλλαγµα στην Ελλάδα.
Και ένα άλλο, το οποίο θα ήθελα να επαναλάβω, είναι ότι για τη
στήριξη αυτού του κλάδου, που δεν αφορά µόνο την Καστοριά,
αλλά και τις γύρω περιοχές, όπως είναι η Σιάτιστα, τα Γρεβενά και η
Φλώρινα, η πολιτεία έχει επενδύσει κατά το παρελθόν σηµαντικά
χρήµατα, το κόστος της ρύθµισης αυτής είναι παρωνυχίδα σε αυτήν
την υποδοµή η οποία έχει δηµιουργηθεί ειδικά γι'αυτόν τον κλάδο.
Υποδοµή η οποία στόχευε πρώτον, στο να ενισχύσει ένα δυναµικό
κλάδο, δεύτερον να βοηθήσει τους ανθρώπους οι οποίοι στην
πλειοψηφία τους ασχολούνται µε τη γούνα και µε δραστηριότητες
παράλληλες που υποστηρίζουν τον κλάδο της γούνας και τρίτον να
κρατήσουν αυτούς τους ανθρώπους ως ασπίδα, ως θωράκιση των
παραµεθόριων περιοχών.
∆εν θέλω να πω περισσότερα. Νοµίζω ότι σε όλους µας είναι
γνωστά τα θέµατα αυτά.
Για το άρθρο 30 δεν έχουµε να κάνουµε καµία παρατήρηση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Η κ. Μαρία Μπόσκου έχει
το λόγο.
ΜΑΡΙΑ  ΜΠΟΣΚΟΥ:  Κύριε  Πρόεδρε,  σχετικά  µε  τα  άρθρα  του
κεφαλαίου  3,  που  στην  πλειοψηφία  τους  αφορούν  τα  ζητήµατα
των  δηµοσίων  επιχειρήσεων,  εµείς  δεν  θα  κατηγορήσουµε  την
Κυβέρνηση  τουλάχιστον  γι'αυτά  τα  άρθρα,  για
αποσπασµατικότητα  και  για  προχειρότητα.  Πιστεύουµε  πως  το
ότι  τα άρθρα ήρθαν σήµερα και µε αυτόν τον τρόπο στη Βουλή
είναι µια σκόπιµη διαδικασία από την πλευρά της Κυβέρνησης.
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Γιατί αν έκανε προσπάθεια εκείνο το διάστηµα στο ν.2414 να
περάσει αυτά τα άρθρα, δικαιολογηµένα θα έβρισκε τοίχο µπροστά
της και µεγάλες αντιδράσεις και των εργαζοµένων, αλλά και των
Βουλευτών, και εµείς πιστεύουµε Βουλευτών ακόµη και της
πλειοψηφίας, οι οποίοι όλο αυτό το διάστηµα διαβεβαίωναν τη
Βουλή, αλλά πιστεύω και τους εργαζόµενους πως µπορεί µεν να
γίνονται µετοχοποιήσεις -όπως τις αποκαλούσαν και τις
αποκαλούν- αλλά τον έλεγχο των µετοχοποιηµένων επιχειρήσεων
θα τον έχει το δηµόσιο. ∆ικαιολογούσαν έτσι την ψήφο τους και τη
στάση τους απέναντι στις ιδιωτικοποιήσεις, που προχωρούσε και
προχωρεί η Κυβέρνηση.
'Ερχεται, λοιπόν, τώρα, µέσα στο καλοκαίρι και σε Τµήµα, να
περάσει η Κυβέρνηση πολύ σηµαντικά άρθρα, που έχουν να
κάνουν -όπως και ο ίδιος ο κύριος Υπουργός είπε χθες εδώ, στο
Τµήµα- µε τον έλεγχο των δηµοσίων επιχειρήσεων και οργανισµών,
µε την παράδοση ουσιαστικά του ελέγχου στους ιδιώτες, είτε έχουν
είτε όχι την πλειοψηφία στις δηµόσιες επιχειρήσεις.
Νοµίζουµε πως είναι πολύ σηµαντικά αυτά τα άρθρα, κύριε
Πρόεδρε. Θα τα καταψηφίσουµε βεβαίως, γιατί έχουµε σοβαρές,
ουσιαστικές διαφωνίες.
Να αναπτύξω τώρα, τη θέση µας σε σχέση µε αυτά τα άρθρα.
Στο 21ο άρθρο, στην πρώτη παράγραφο ουσιαστικά διευκολύνεται,
χωρίς κάθε φορά να υπάρχει ανάγκη νοµοθετικής ρύθµισης, η
µετατροπή των δηµοσίων επιχειρήσεων σε ανώνυµες εταιρίες,
αφού πλέον καταργείται η εξάµηνη προθεσµία από την εφαρµογή
του 2414.
Στην τρίτη παράγραφο του ίδιου άρθρου, που κατά τη γνώµη µας
είναι και η πιο σηµαντική ρύθµιση, που φέρνει η Κυβέρνηση µε
αυτήν την ενότητα των άρθρων, µε τη διεύρυνση του αριθµού των
µελών του διοικητικού συµβουλίου, που µετατρέπονται σε
ανώνυµες εταιρίες, από 11 σε 13, έχουµε τη γνώµη ότι
υποβαθµίζεται ακόµη περισσότερο η ήδη υποβαθµισµένη παρουσία
των δύο εκπροσώπων των εργαζοµένων στο διοικητικό συµβούλιο
της κάθε εταιρίας, διευρύνεται η συµµετοχή στο διοικητικό
συµβούλιο µιας ∆ΕΚΟ των ιδιωτών µετόχων της.
Με την κατάργηση της ειδικής αναφοράς, που είχε ο 2414 στη
δεύτερη παράγραφο του άρθρου 6, ως προς τη σύνθεση του
διοικητικού συµβουλίου περί συµµετοχής των εκπροσώπων του
δηµοσίου και την αναφορά, ότι εκπροσωπούνται στο διοικητικό
συµβούλιο οι µέτοχοι, είναι δυνατόν, κατά τη γνώµη µας, µε
συµφωνία της Κυβέρνησης και των ιδιωτών να διευρυνθεί ακόµα
περισσότερο η συµµετοχή των ιδιωτών µετόχων στο διοικητικό
συµβούλιο των ∆ΕΚΟ. ∆ηλαδή το δηµόσιο να διορίσει για
παράδειγµα, ένα µόνο µέλος του διοικητικού συµβουλίου, πέραν
του διευθύνοντος συµβούλου, των εκπροσώπων των εργαζοµένων,
του εκπροσώπου της ΟΚΕ κλπ. και οι υπόλοιποι να είναι
εκπρόσωποι των ιδιωτών µετόχων. Θεωρητικά, δηλαδή, θα
µπορούν οι ιδιώτες µέτοχοι να έχουν και την πλειοψηφία του
διοικητικού συµβουλίου.
Στο 22ο άρθρο επιχειρείται η πλήρης ανεξαρτητοποίηση από
οποιονδήποτε κυβερνητικό και όποιον κοινοβουλευτικό έλεγχο έχει
αποµείνει για τις ∆ΕΚΟ, των οποίων οι µετοχές είναι από είκοσι
πέντε έως σαράντα εννέα. Πενήντα ήταν στην αρχή και το άλλαξε ο
κύριος Υπουργός. ∆εν πιστεύουµε ότι ήταν τυχαία η εισαγωγή του
πενήντα στο νοµοσχέδιο. Πιστεύουµε ότι αυτό σηµατοδοτεί την
πολιτική της Κυβέρνησης για ακόµη παραπέρα ξεπούληµα αυτών
των επιχειρήσεων. Κατά τη γνώµη µας είναι δυνατόν να αλλοιωθεί,
όποιος χαρακτήρας βεβαίως έχει αποµείνει, των εταιρειών που
ασκούν δραστηριότητα κοινής ωφέλειας, µε όποιες αρνητικές
επιπτώσεις αυτό συνεπάγεται, στον τρόπο και στο κόστος παροχής
υπηρεσιών προς τους πολίτες, αφού πλέον θα θεωρούνται αµιγώς
εµπορικές επιχειρήσεις.
Ακόµη, θα υπάρξουν προβλήµατα και ως προς την ανάγκη ελέγχου
αυτών των επιχειρήσεων, ιδιαίτερα αυτών που έχουν στρατηγική
σηµασία για το κράτος.
Οι παραπάνω αρνητικές συνέπειες, τις οποίες έχουµε επισηµάνει,
προέρχονται από το γεγονός ότι για τις ∆ΕΚΟ αυτές δεν θα ισχύει

πλέον ο 2416, εκτός από τα άρθρα 9 και 10.
'Οσον αφορά τα επιχειρηµατικά σχέδια, τα στρατηγικά σχέδια, δεν
θα τα παρακολουθεί η Κυβέρνηση στην πορεία τους και βεβαίως
αυτά τα σχέδια δεν θα κατατίθενται στην αρµόδια επιτροπή της
Βουλής. Με αυτόν τον τρόπο καταργείται και ο όποιος
κοινοβουλευτικός έλεγχος.
Σχετικά µε τη ∆ιώρυγα της Κορίνθου, το τέταρτο κεφάλαιο του
νοµοσχεδίου και τα άρθρα 25 έως 27, στην παρέµβασή του ο
κύριος Υπουργός δεν µας έπεισε ότι η ∆ιώρυγα ακολουθεί
φθίνουσα πορεία, ότι είναι ζηµιογόνα, όπως πολλές φορές
ειπώθηκε µέσα στην επιτροπή. 'Ισα-ίσα εµείς πιστεύουµε ότι η
∆ιώρυγα πρέπει να παραµείνει στο δηµόσιο. Βεβαίως πρέπει να
εκσυγχρονιστεί. Βεβαίως και πρέπει να υπάρξει διαπλάτυνση, έτσι
ώστε να αυξηθεί και ο αριθµός των διελεύσεων, να αυξηθεί και ο
τζίρος της διώρυγας. Οι εργαζόµενοι έχουν κάνει πολλές προτάσεις
και προς τη διοίκηση. Τις ανέφεραν και εδώ κατά τη διάρκεια
συζήτησης του νοµοσχεδίου στη Βουλή. Κια άλλες εργασίες, τις
οποίες θα µπορούσε να αναλάβει η διώρυγα, σήµερα εκτελούνται
από συνταξιούχους εργαζόµενους της ∆ιώρυγας Κορίνθου. Αλλά
προσκρούουν, όπως έχουν πάρει την απάντηση, στη λεγόµενη
ελεύθερη αγορά, της οποίας θερµώς υποστηρικτής έχει γίνει πλέον
η Κυβέρνηση. Και βέβαια δεν µπορούµε να κατανοήσουµε, όπως
και οι εργαζόµενοι, αφού, πλέον θα µπορούνται να παραχωρούνται
λειτουργίες της γέφυρας σε ιδιωτες, γιατί αυτοί θα µπορούν να
απολαµβάνουν επιχορηγήσεις και του δηµοσίου και της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, µιας και όλα αφήνονται στην λειτουργία της
ελεύθερης αγοράς; Αφού θα µπορούν να επιδοτούνται οι ιδιώτες,
γιατί δεν µπορεί αυτές τις λειτουργίες να τις αναλάβει το κράτος,
όπως τον εκσυγχρονισµό της γέφυρας, τη διαπλάτυνση, ακόµη και
τη συντήρηση της γέφυρας, που λόγω της µεγάλης
επικινδυνότητας, εχει µειωθεί ο αριθµός των πλοίων που περνούν
από εκεί.
Εποµένως, κατά τη γνώµη µας, πρόκειται για ξεπούληµα και
µάλιστα του φιλέτου µίας επιχείρησης, µε τη δυνατότητα
επιχορήγησης των ιδιωτών από την Ευρωπαϊκή 'Ενωση και το
δηµόσιο.
Στο πέµπτο κεφάλαιο, θα θέλαµε να σταθούµε στις ρυθµίσεις των
χρεών των επιχειρήσεων της γούνας. Εµείς, κύριε Πρόεδρε, δεν θα
συµφωνούσαµε να ανέλθει στα πενήντα εκατοµµύρια το ποσό της
ρύθµισης, γιατί πιστεύουµε ότι από τα τριάντα και πάνω δεν µιλάµε
πλέον για µικρούς ή µεσαίους γουνοποιούς, αλλά αλλάζει και η
κατηγορία αυτών που θα ρυθµιστούν. Οι Κυβερνήσεις που
πέρασαν έχουν δείξει µία ιδιαίτερη ευαισθησία σε τέτοια στρώµατα
και όχι στους µικρότερους.
Θα ήθελα να πω επίσης ότι στην επιτροπή είχα προτείνει τη
ρύθµιση, τη λήψη άµεσων µέτρων και για τα προβλήµατα των
ασφαλιστικών ταµείων, που αντιµετωπίζουν ιδιαίτερα οι µικροί
γουνοποιοί στην περιοχή. Και ο κύριος Υφυπουργός εξανέστη,
υπερασπίζοντας το πρόβληµα των εσόδων του ΙΚΑ.
Εµείς θα προτείναµε στην Κυβέρνηση να στρέψει την ευαισθησία
της, πρώτα και κύρια σε αυτούς τους µεγάλους βιοµήχανους που
χρωστούν δισεκατοµµύρια στο ΙΚΑ και δεν έχουν πληρώσει δραχµή
και δεν έχουν πάθει και τίποτε γι'αυτό και µετά να δείτε τι µπορεί να
γίνει µε ρυθµίσεις τέτοιου είδους προς τους µικρούς γουνοποιούς οι
οποίοι δεν µπορούν να ανταπεξέλθουν στα χρέη τους. Αυτά κύριε
Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Αποστόλου έχει το
λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Αρχίζοντας την τοποθέτηση µου από
το κεφάλαιο Γ' που αφορά το ν.2414/96, ένα νόµο που τουλάχιστον
από τη µικρή εµπειρία που έχω σ' αυτήν την Αίθουσα δεν πιστεύω
να υπάρχει άλλος νόµος, που να έχει κακοπάθει και έχει
κακοµεταχειριστεί όσο αυτός ο νόµος.
Ενώ όταν τον παρουσίασε η Κυβέρνηση έδειξε ότι θέλει να κάνει
βήµατα εκσυγχρονισµού των ∆ΕΚΟ, ουσιαστικά µε τις
αλλεπάλληλες τροποποιήσεις και παρατάσεις των προθεσµιών τον
έχει καταστήσει ανενεργό.
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Στο άρθρο 21, µε τη διευκόλυνση των διαδικασιών µετατροπής των
∆ΕΚΟ σε ανώνυµες εταιρείες δίνεται η δυνατότητα ταυτόχρονα και
µετατροπής του καταστατικού, κατά συνέπεια του ιδιοκτησιακού
καθεστώτος αφού είναι δυνατόν αυτό να συµβεί µε αποφάσεις των
γενικών συνελεύσεων έτσι όπως τώρα ρυθµίζεται. Με αυτήν τη
ρύθµιση, κυρία Υπουργέ, θα επιτευχθεί η πλήρης ιδιωτικοποίηση
των ∆ΕΚΟ µε συνοπτικές διαδικασίες και χωρίς να υπάρχει η
υποχρέωση της συµµετοχής του Κοινοβουλίου, χωρίς να υπάρχει
και η σύµφωνη γνώµη των εργαζοµένων.
Με την παράγραφο 3 του ίδιου άρθρου, αυξάνοντας τη σύνθεση
των µελών κατά δύο, ούτως, ώστε να συµµετέχουν περισσότεροι
εκπρόσωποι των ιδιωτικών συµφερόντων -κάτι που αναφέρεται και
στην εισηγητική έκθεση -δεν µπορεί πλέον και από πλευράς
διοικητικού συµβουλίου, η πλειοψηφία να ανήκει στο Υπουργείο.
Επίσης, προβλέπεται ότι οι εκπρόσωποι του δηµοσίου, µε εξαίρεση
τον πρόεδρο και το διευθύνοντα σύµβουλο, δεν θα ορίζονται µε
κοινή υπουργική απόφαση, αλλά µε απόφαση της γενικής
συνέλευσης των µετόχων.
Στο άρθρο 22 ουσιαστικά καταργείται ο ν. 2414/96, εκτός από τα
άρθρα 9 και 10, που αναφέρονται κυρίως στην προστασία του
καταναλωτή και σε ορισµένα εργασιακά θέµατα. ∆εν θα
υποχρεούνται µε τη συγκεκριµένη ρύθµιση να έχουν επιχειρησιακό
πρόγραµµα, να το καταθέτουν στη Βουλή και η θέση του
διευθύνοντα συµβούλου δεν θα προκηρύσσεται πλέον µε δηµόσιο
διαγωνισµό, ούτε ο διευθύνων σύµβουλος θα είναι πλέον
υποχρεωµένος µε βάση τη σύµβαση να αποδίδει λογαριασµό, εάν
έχει τηρήσει τις υποχρεώσεις του, εάν έχει κάνει σωστή διαχείριση.
∆ίνεται, µάλιστα, η δυνατότητα στις συνελεύσεις των µετόχων όπως
προείπα να τροποποιούν τα καταστατικά.
'Αρθρο 24. Είναι η γνωστή η µεταφορά της εποπτείας των
ιδιωτικοποιήσεων στο ΥΠΕΘΟ. Βέβαια, εκεί υπάρχει η δυνατότητα
της εκχώρησης αυτών των διαδικασιών σε ιδιωτικά γραφεία.
Τα άρθρα 25, 26 και 27 αφορούν τα θέµατα της ανώνυµης εταιρείας
της ∆ιώρυγας Κορίνθου. Γίνονται τροποποιήσεις, κυρία Υπουργέ,
στην κείµενη νοµοθεσία που αναφέρεται στη λειτουργία της
∆ιώρυγας σε βάρος των συµφερόντων του δηµοσίου. Αυτό που
εµείς βλέπουµε, είναι ότι οι τροποποιήσεις αυτές γίνονται µόνο και
µόνο για να γίνει η συγκεκριµένη ∆ΕΚΟ πιο ελκυστική στους ιδιώτες
δηλαδή, για να επιταχυνθεί η διαδικασία ιδιωτικοποίησης.
'Οµως, κυρία Υπουργέ, είναι δυνατόν να µην εξαιρεθούν των τελών
οι µόνιµοι κάτοικοι; Είναι δυνατόν οι δηµότες της Κορίνθου ή και
αυτοί ακόµα που επισκέπτονται για διάφορες εργασίες να
πληρώνουν διόδια στις βυθιζόµενες γέφυρες, τουλάχιστον στα όρια
του δήµου; Αυτό δεν στέκει. Θα φθάσουµε στο σηµείο για τη χρήση
φυσικών οδών να επιβαρύνονται οι πολίτες. Φανταστείτε αύριο στη
Χαλκίδα να πουν "όσοι περνάτε τη γέφυρα, πληρώστε διόδια".
Βέβαια, υπάρχει και το σοβαρό θέµα των εργαζοµένων. Στη
σύµβαση παραχώρησης που προβλέπεται στο άρθρο 26, ενώ
αναφέρονται όλες οι λεπτοµέρειες που µπορούν να εξασφαλίζουν
τους παραχωρησιούχους, γιατί δεν βάζετε και µία παράγραφο ιβ', η
οποία να λέει "µε τις συµβάσεις αυτές προστατεύονται και τα
δικαιώµατα των εργαζοµένων", δεδοµένου ότι τους ακούσαµε,
έχουν ανησυχία. ∆εν πρόκειται να δηµιουργηθεί κανένα πρόσθετο
πρόβληµα!
Επίσης, κυρία Υπουργέ, στο άρθρο 27, στην παράγραφο 4,
αναφέρεται ότι τα πλοία του Ελληνικού Πολεµικού Ναυτικού δεν
υπόκεινται σε κανένα τέλος και κανένα δικαίωµα διέλευσης. Εδώ αν
µπορείτε να προσθέσετε "κατά περίπτωση και τα αντίστοιχα του
Λιµενικού, Πυροσβεστικού, Τελωνειακού, τους ∆ΟΕ", ίσως ακόµα
και τα σώµατα των ναυτοπροσκόπων, όσων ασχολούνται µε τον
ερασιτεχνικό αθλητισµό. Είναι πράγµατα που δεν νοµίζουµε πως θα
δηµιουργήσουν κανένα πρόβληµα.
'Ερχοµαι στο 5ο κεφάλαιο. Θα σταθώ κυρίως στις ρυθµίσεις που
αφορούν τη γουνοποιία.
Πράγµατι, είναι θετικό το ότι πήγε στα τριάντα εκατοµµύρια
(30.000.000) δραχµές. Εµείς λέµε ότι µπορεί να πάει και στα

πενήντα εκατοµµύρια (50.000.000) δραχµές, δεδοµένου ότι το ποσό
είναι ελάχιστο. Και από τη στιγµή που υπάρχει το ίδιο πρόβληµα,
δεν µπορούµε να καταλάβουµε σήµερα τις µεγάλες διαφορές που
µπορεί να υπάρχουν µεταξύ των επιχειρήσεων, τα τριάντα
εκατοµµύρια (30.000.000) δραχµές µέχρι τα πενήντα εκατοµµύρια
(50.000.000) δραχµές. 'Αρα, εµείς θα πάµε και πιο πέρα.
'Οταν σε µία περιοχή η µονοκαλλιέργεια ρυθµίζει την οικονοµική
ζωή της τότε υπάρχει πρόβληµα. Θα έχετε υπόψη σας ότι το
πρόβληµα αυτό µεταβιβάζεται και σε όλους τους άλλους. 'Αρα,
λοιπόν, εάν θέλετε πραγµατικά να ανακουφίσετε την περιοχή, εµείς
λέµε, ότι πρέπει να κάνετε επέκταση της συγκεκριµένης ρύθµισης
σε όλο το µεταποιητικό κλάδο, δεδοµένου ότι γνωρίζετε -και όλοι
γνωρίζουν- ότι οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις έχουν ένα τεράστιο
πρόβληµα, όλοι γνωρίζουµε την τεράστια υπερχρέωση ειδικά της
εξαετίας 1990-96 εξαιτίας των µεγάλων επιτοκίων. Μπορείτε αυτό
να το ρυθµίσετε.
'Ολες αυτές οι µονοσήµαντες µονοκαλλιέργειες, όπως είπα και πριν,
υπάρχουν εποχές που έχουν τέτοια συµπτώµατα και δεν είναι
δυνατόν η όλη οικονοµική ανάπτυξη της περιοχής να στηρίζεται σε
µία δραστηριότητα. Συµφωνούµε βέβαια µε τη συγκεκριµένη
ρύθµιση.
Για τα υπόλοιπα άρθρα δεν έχουµε βασικές διαφορές.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Τσοβόλας έχει το
λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ): Κύριε
Πρόεδρε, απλά θέλω να επισηµάνω το εξής για πολλοστή φορά,
παρ' ό,τι ο Πρόεδρος της Βουλής δεν θέλει να το παραδεχθεί.
Αναγκάζοµαι Αρχηγός κόµµατος να κάνω τον εισηγητή τώρα, χωρίς
να το θέλω. Γιατί; ∆ιότι την ίδια ώρα που αρχίζει η λειτουργία του
Τµήµατος, στις 10.00', υπάρχουν άλλες δύο επιτροπές. Το ∆Η.Κ.ΚΙ.
έχει συνολικά, µαζί µε εµένα, τρεις Βουλευτές στο Τµήµα. Χωρίς να
το θέλει ο Πρόεδρος της Επιτροπής τελικά καταργεί το λόγο αν δεν
παραστώ εγώ. 'Αρα το θέµα που έχω θέσει κατ'επανάληψη είναι
ουσιαστικό και δεν είναι τυπικό. Γιατί δεν θέλω να πιστέψω ότι
πρόθεση είναι να αφαιρεθεί η δυνατότητα έκφρασης άποψης από
τα µικρά κόµµατα είτε στην επιτροπή είτε στο Τµήµα είτε στην
Ολοµέλεια, όταν υπάρχει Ολοµέλεια. Απλά το επισηµαίνω και λέω
ότι πρέπει να το δει ο Πρόεδρος της Βουλής. Πέρα βέβαια από αυτά
που λέει ο Κανονισµός, ότι δεν µπορεί κατά τη διάρκεια της
συνεδρίασης Τµηµάτων ή Ολοµέλειας να λειτουργούν και
επιτροπές.
Τώρα εάν θέλουν οι Βουλευτές των µεγάλων κοµµάτων να γίνεται
έτσι, γιατί δεν θέλουν να έρχονται άλλες ώρες που δεν λειτουργεί η
Βουλή, είναι πρόβληµα δικό τους!
Ο Κανονισµός όσο υπάρχει πρέπει να εφαρµόζεται γιατί είναι
ουσιαστικό το θέµα για µας και δεν είναι επιτρεπτό να είναι κάποιος
πρόεδρος κόµµατος και εισηγητής ή να κάνει χρέη εισηγητή. Το
βάζω το θέµα µε όλη την καλή διάθεση γιατί αλλιώς τα περί
αναβαθµίσεως του κύρους του Κοινοβουλίου είναι έπεα πτερόεντα
ενώ η πρακτική είναι τελείως αντίθετη. Απλά το κλείνω εδώ για να
µη δηµιουργώ ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Θα το µεταφέρω στον
Πρόεδρο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.):'Ετσι.
Βλέπετε ότι είναι ουσιαστικό το πρόβληµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Αν θέλετε την προσωπική
µου γνώµη ιδιαίτερα για την Τετάρτη το απόγευµα δεν υπάρχει
κανένα πρόβληµα. Αφού είναι όλοι οι Βουλευτές εδώ και υπάρχει
και η συνεδρίαση της Πέµπτης δεν υπάρχει πρόβληµα. Την Τετάρτη
δηλαδή ειδικά θα µπορούσε να γίνεται το απόγευµα για να µη
δηµιουργείται πρόβληµα.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ  ΤΣΟΒΟΛΑΣ  (Πρόεδρος  του  ∆Η.Κ.ΚΙ.):  Τώρα
όµως  που  συνεδριάζει  το  Τµήµα  Τετάρτη  πρωί  και  µπαίνουν
και  επιτροπές  Τετάρτη  πρωί  καταλαβαίνετε  ότι  είναι  ουσιαστικό.
∆εν  το  βάζω  απλά  για  να  βάλω  προς  συζήτηση  ούτε  για
εντυπώσεις  ούτε  για  κανένα  άλλο  λόγο,  αλλά  όπως
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βλέπετε είναι πρακτικό το θέµα.
Μπαίνω τώρα στα άρθρα: Κατ' αρχήν ο ν. 2414 -σε αντίθεση µε
αυτά που είπε χθες ο Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών στην επί της αρχής συζήτηση- ήταν κάτι που ο ίδιος ο
Υπουργός το εµφάνιζε ως µεγάλο νοµοθέτηµα και µεγάλο βήµα της
Κυβέρνησης για τον εκσυγχρονισµό των ∆ΕΚΟ. Και όταν τον
άκουσα χθες το βράδυ να λέει τα τελείως αντίθετα, είπα, µα είναι
δυνατόν να υποτιµούν τόσο πολύ τη νοηµοσύνη και της Βουλής,
των κοµµάτων αλλά και του ελληνικού λαού και να λένε, ότι η σκέψη
τους όταν έφεραν το ν. 2414 ήταν να ισχύσει για λίγο; Μα, είναι
σοβαρά πράγµατα αυτά; Τόσο πολύ βρίσκονται έξω από την
πραγµατικότητα, τόσο πολύ υποτιµούν τη νοηµοσύνη και τη δική
µας και του ελληνικού λαού; Τόσο πολύ γράφουν στα παλιά τους τα
παπούτσια αυτά που έλεγαν πριν τρία χρόνια και η αλαζονεία πους
τους έχει καταλάβει δεν έχει πλέον όρια; Και µετά ψάχνουν να
βρουν και λένε ότι τους φταίει το ∆Η.Κ.ΚΙ. και οποιοσδήποτε άλλος
γιατί φεύγει ο κόσµος από το ΠΑΣΟΚ και πάει οπουδήποτε αλλού
και στο ∆Η.Κ.ΚΙ.;
Αν διαβάσουµε τα πρακτικά θα διαπιστώσουµε ότι άλλα έλεγε ο
κύριος Υπουργός και η Κυβέρνηση τότε, άλλα έλεγε ο ίδιος ο
Υπουργός και στη συνέχεια µετά τις εκλογές του '96 για το νόµο
αυτό υπερηφανευόµενος, γιατί η Κυβέρνηση µε την κυβερνητική
πλειοψηφία ψήφισε αυτό το νόµο. 'Ελεγε ότι βάζουν κανόνες
διαφάνειας και ότι θα διευκολύνουν στον εκσυγχρονισµό. Και τώρα
µε το άρθρο 22 λέει ότι σε όλες τις δηµόσιες επιχειρήσεις που οι
µετοχές τους θα περιέλθουν κατά 25% και πάνω µέχρι 49%,
δηλαδή, στο 1/4 του κεφαλαίου, σε ιδιώτες, αυτοί στην ουσία θα
πάρουν το µάνατζµεντ, αυτοί θα πάρουν και την πλειοψηφία στο
διοικητικό συµβούλιο.
Είναι πράγµατι ξεπούληµα άνευ όρων των δηµοσίων επιχειρήσεων
και µέσα εδώ υπάγεται και η Ολυµπιακή Αεροπορία που η
Κυβέρνηση ετοιµάζει την αποκρατικοποίησή της όπως ετοιµάζει το
ίδιο για τη ∆ΕΗ και για µια σειρά άλλων επιχειρήσεων οι οποίες
υπάγονται σύµφωνα µε το άρθρο 1 του ν. 2414 σ' αυτό το νόµο.
Εδώ είναι σαφές ότι η Κυβέρνηση καταργεί σχεδόν ολοσχερώς το ν.
2414, γιατί θέλει όπως το είπε χθες χωρίς να ορρωδεί ο Υπουργός
Εθνικής Οικονοµίας και τους ελάχιστους περιορισµούς και
διασφαλίσεις που περιείχε ο ν. 2414 να τους καταργήσει
προκειµένου ακώλυτα, αδιαφανώς να πάνε όλες οι δηµόσιες
επιχειρήσεις -γιατί αυτό είπε χθες- στον έλεγχο των ιδιωτών που θα
είναι κυρίως ξένα κεφάλαια, ξένες επιχειρήσεις σ' αυτές τις δηµόσιες
επιχειρήσεις. Αυτές τις επιχειρήσεις τις ετοιµάζει και µεταξύ αυτών
και την Ολυµπιακή που επαναλαµβάνω υπάγεται στις ρυθµίσεις
αυτού του νόµου για τους ιδιώτες, για να ορίσουν και το
διευθύνοντα σύµβουλο, να ορίσουν και την πλειοψηφία του
διοικητικού συµβουλίου µε βάση τη νέα ρύθµιση που γίνεται στο
άρθρο 21 που αυξάνει τα µέλη της διοίκησης αυτών των δηµοσίων
επιχειρήσεων, που είναι προς ιδιωτικοποίηση από έντεκα σε
δεκατρείς. Και µε τις ρυθµίσεις τις ειδικότερες που κάνει στο άρθρο
22 για το διοικητικό συµβούλιο των δηµοσίων επιχειρήσεων, των
οποίων µετοχές της τάξεως του 25% και πάνω θα πάρουν ιδιώτες -
όπως είναι η Ολυµπιακή, η ∆ΕΗ, ο ΟΤΕ κλπ.- τη διοίκηση
ουσιαστικά θα την έχουν αυτοί οι ιδιώτες.
Αν αυτό δεν είναι ξεπούληµα, ποιο είναι ξεπούληµα; Αν αυτή δεν
είναι παράδοση άνευ όρων και κανόνες διαφάνειας του µεγάλου
αυτού πλούτου των κερδοφόρων στρατηγικής σηµασίας για την
οικονοµία και κοινωνία δηµοσίων επιχειρήσεων και οργανισµών στο
πολυεθνικό κεφάλαιο, στο ξένο κεφάλαιο ή σε κάποιους
µεµονωµένους 'Ελληνες µεγαλοκεφαλαιούχους, τι άλλο είναι; Και
πραγµατικά µου κάνει εντύπωση. 'Αδεια τα θεωρεία. Που είναι η
ΓΣΕΕ; Που είναι η Α∆Ε∆Υ; Πού είναι οι οµοσπονδίες που
εκφράζουν το δηµόσιο τοµέα και τις ∆ΕΚΟ; Είναι απούσες, όπως
ήταν η πλειοψηφία της διοίκησης της ΟΣΠΑ τον Απρίλιο του 1998,
όταν συµφωνούσε κατ'αρχήν και θεωρούσε τάχα ουσιώδεις τις
µεταβολές που έγιναν την τελευταία στιγµή. Τότε είχα επισηµάνει
από το έδρανο αυτό, ότι η Κυβέρνηση αφαιρεί δικαιώµατα και
µειώνει τις αποδοχές των εργαζοµένων της Ολυµπιακής,

προκειµένου να την προετοιµάσει, παρά τις περί του αντιθέτου
διαβεβαιώσεις που έκανε τότε η πολιτική ηγεσία, ο Υπουργός
Μεταφορών κ. Μαντέλης στη Βουλή και τους εργαζόµενους, ότι
τάχα δεν θα αλλάξει το ιδιοκτησιακό καθεστώς και δεν θα δοθεί η
διοίκηση και η διαχείριση σε ξένο ή σε ιδιώτη. Ετοιµάζουν για
ιδιωτικοποίηση και την Ολυµπιακή και άλλες επιχειρήσεις και
µάλιστα χωρίς καµία διαφάνεια. Είναι σαφές ότι καταψηφίζουµε όλα
αυτά τα άρθρα 21, 22, 23, 24 και τα υπόλοιπα, όπως θα αναφέρω
παρακάτω, για τη ∆ιώρυγα της Κορίνθου.
Και εδώ πράγµατι είναι έξω από κάθε οικονοµικό κανόνα, από κάθε
κανόνα δικαίου το να λέει το άρθρο 22, ότι αν πάρει κάποιος ιδιώτης
το 25% των µετοχών, άρα το 1/4 του συνόλου του µετοχικού
κεφαλαίου, ας έχει το δηµόσιο το 75%, θα ορίσει το µάνατζµεντ
αυτό το 25% ή την πλειοψηφία στο ∆.Σ., σε αντίθεση ακόµη και µε
τις δεσµεύσεις που είχαν αναλάβει ο κύριος Πρωθυπουργός, οι
Υπουργοί Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών, της Κυβέρνησης
του νέου ΠΑ.ΣΟ.Κ. το Γενάρη του 1996, αλλά και µετά τις εκλογές
του 1993.
Είµαι βέβαιος ότι οι εργαζόµενοι είναι απόντες, γιατί δεν έχουν
καταλάβει τι ρυθµίσεις γίνονται στο Τµήµα ∆ιακοπών της Βουλής,
όταν ο κόσµος είναι στις διακοπές, µέσα απ'αυτό το νοµοσχέδιο.
∆εν έχουν καταλάβει ότι διακυβεύονται σαφώς µέσα από τις
ρυθµίσεις των άρθρων 21, 22, 23, 24 του νοµοσχεδίου και οι θέσεις
εργασίας και ο εθνικός πλούτος, αλλά και τα δικαιώµατα των ίδιων
των εργαζοµένων. Και γι'αυτό δεν βλέπουµε κανένα στα θεωρεία,
ούτε καµία διαµαρτυρία, γιατί δεν κατάλαβαν ότι έρχεται τέτοιου
είδους νοµοσχέδιο, το οποίο το φέρνει σκόπιµα η Κυβέρνηση σε
Τµήµα ∆ιακοπών της Βουλής και µάλιστα µε γρήγορες διαδικασίες.
Τελείωσε στην επιτροπή την Πέµπτη, τέσσερις συνεδριάσεις µέσα
σε δύο ηµέρες ουσιαστικά και έρχεται αµέσως, τηρώντας τις
απόλυτες προθεσµίες και µόνο, για συζήτηση, τώρα που βρίσκονται
στις άδειες και στα µπάνια οι εργαζόµενοι και ο λαός.
Και λέει το άρθρο 22 ότι τα καταστατικά αυτών των επιχειρήσεων
που το 25% θα πάει σε ιδιώτες µπορούν να τροποποιηθούν
σύµφωνα µε τον ν. 2190, δηλαδή τω ανωνύµων εταιρειών, χωρίς
καµία τήρηση του ν. 2414.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Β'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ)
'Αρα, παρά την επιφύλαξη που έχει στην προηγούµενη παράγραφο,
των άρθρων 9 και 10, που είναι τελείως γενικόλογα, στο ν. 2414,
µόνο αυτά κρατάει σε εφαρµογή διακυβεύοντας σαφώς τα
συµφέροντα των εργαζοµένων, τις θέσεις εργασίας, αλλά και την
πορεία των δηµοσίων επιχειρήσεων, όπως και την πορεία της
Ολυµπιακής µε τον ξένο σύµβουλο, στον οποίο την έχουν αναθέσει
και ο οποίος είναι σύµβουλος που προέρχεται από ανταγωνίστρια
εταιρεία της Ολυµπιακής.
Επίσης, στην παράγραφο 3 τα στρατηγικά και επιχειρησιακά σχέδια
που γίνονταν µέχρι τώρα µπορεί να αναιρεθούν από τον ιδιώτη που
θα έχει το 25%. Αυτά είναι τραγικά πράγµατα και δεν γράφτηκε
καµία κουβέντα µέχρι τώρα ούτε από τον Τύπο ούτε από τα µεγάλα
κανάλια ούτε από τα ραδιόφωνα, γιατί είµαι βέβαιος ότι ούτε αυτοί
διάβασαν τι ρυθµίζονται.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Προέδρου του ∆Η.Κ.ΚΙ.)
Κυριολεκτικά ξεπουλιέται η Ελλάδα, στο όνοµα του δήθεν
εκσυγχρονισµού, που και αυτόν τον κατήργησαν, γιατί ο ν. 2414
είχε τον τίτλο "Εκσυγχρονισµός των δηµοσίων επιχειρήσεων", αλλά
στην παράγραφο 1, του άρθρου 22, αναφέρεται ότι καταργείται ο
2414 για τις επιχειρήσεις που θα πάνε σε επενδυτές κατά 25%.
Αυτό σηµαίνει ότι εγκαταλείπει η ίδια η Κυβέρνηση τον
εκσυγχρονισµό, αναιρεί τον εαυτό της και οµολογεί την πλήρη
αποτυχία της πολιτικής της στις ∆ΕΚΟ, άρα και στην ελληνική
οικονοµία και στην οικονοµική της πολιτική.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Καλώς, κύριε Τσοβόλα.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): 'Οχι,



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Η' - 7 ΙΟΥΛΙΟΥ 1999 217

κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ πολύ και να σας πω γιατί. ∆εν
µπορεί να πηγαίνουν οµάδες, όπως πάνε εδώ και ασφαλώς
ήµασταν απόντες για τους λόγους που ανέφερα πριν ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Πείτε µου πόσο χρόνο
θέλετε, κύριε Τσοβόλα.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Με
συγχωρείτε πάρα πολύ αλλά τα θέµατα είναι ουσιαστικά, δεν είναι
τυπικά. Μπορεί µεν η Κυβέρνηση να θέλει να υφαρπάξει µέσα στο
καλοκαίρι από το Τµήµα την ψήφο µας, αλλά τόσα άρθρα...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Είναι εννέα άρθρα.
Πείτε µου πόσο χρόνο θέλετε.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Τουλάχιστον
πέντε λεπτά ακόµη για να ολοκληρώσω την οµιλία µου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ορίστε λοιπόν, κύριε
Τσοβόλα, έχετε πέντε λεπτά για να ολοκληρώσετε.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Το άρθρο 24
προβλέπει ουσιαστικά ότι η διϋπουργική επιτροπή τελικά θα
αποφασίζει τις αποκρατικοποιήσεις.
Επίσης, προβλέπει κάτι τραγικό στην παράγραφο 3. 'Οτι η σύνταξη
των αναγκαίων µελετών και προγραµµάτων, καθώς και η παροχή
συµβουλών µε δισεκατοµµύρια για αµοιβές, όπως το είδαµε µε το
σύµβουλο της Ολυµπιακής, για την αποκρατικοποίηση κατά
περίπτωση ή κατά κατηγορίες φορέων προς αποκρατικοποίηση,
µπορούν να ανατίθεται σε ειδικούς εµπειρογνώµονες ή επιστήµονες
µε αντίστοιχη εξειδίκευση, µε σύµβαση έργου, σύµφωνα µε το
άρθρο 681 του Αστικού Κώδικα, περί συµβάσεως έργου. ∆ηλαδή οι
Υπουργοί ελεύθερα, χωρίς να προηγηθεί ούτε καν διαδικασία
επεξεργασίας προγραµµάτων µελετών από το διοικητικό συµβούλιο
κλπ., θα µπορούν να αναθέτουν µε αµοιβή δισεκατοµµυρίων σε
ξένους, σε οποιουσδήποτε, σε ηµετέρους µε σύµβαση έργου.
Αυτά τα οποία ρυθµίζονται είναι απαράδεκτα και πράγµατι η
αντίθεσή µας είναι κάθετη.
'Ερχοµαι τώρα στη ∆ιώρυγα της Κορίνθου. Καλούµε την Κυβέρνηση
να πάρει πίσω όλα αυτά τα άρθρα, να τα αποσύρει, διότι η ∆ιώρυγα
της Κορίνθου δεν υπήρξε και δεν είναι ελλειµµατική. Είναι βιώσιµη
και απλά η άκρατη ιδιωτικοποίηση των πάντων οδηγεί την
Κυβέρνηση στο να την κάνει και αυτή ιδιωτική και να παραχωρήσει
την εκµετάλλευση σε ιδιώτες.
Αφού όµως επιµένει η Κυβέρνηση, παρά την αντίθετη άποψή µας,
την καλούµε στο άρθρο 26 του νοµοσχεδίου, στο άρθρο 2β, να
βάλει στους όρους διενέργειας των διαγωνισµών ότι οι θέσεις των
εργαζοµένων, οι εργασιακές σχέσεις, αλλά και οι αµοιβές των
εργαζοµένων δεν θα επηρεαστούν από εκείνον που θα αναλάβει
την εκµετάλλευση. Γιατί πράγµατι δεν υπάρχει εξασφάλιση των
εργαζοµένων.
Τέλος, όσον αφορά τους γουνοποιούς, ο κύριος Υπουργός δεν
έδωσε καµία απάντηση σ' αυτό που έθεσα χθες και στην επιτροπή.
Λέτε ότι κατά περίπτωση θα γίνει η ρύθµιση µέχρι είκοσι νοµίζω
εξαµηνιαίες δόσεις. Το κατά περίπτωση σηµαίνει ότι θα εξετάζει την
κάθε βιοτεχνία και ότι στην κρίση της αρµόδιας επιτροπής ή της
∆ΟΥ ή της τράπεζας θα δίνει µία δύο πέντε ή δέκα εξαντλώντας όλο
το όριο, όσες και αν είναι οι δόσεις. Αυτό ανοίγει το δρόµο για
συναλλαγή παράνοµη σε εκείνους που θα κάνουν τη ρύθµιση.
Καταλάβαιτέ το επιτέλους. Μην επιµένετε σε ζητήµατα για τα οποία
δεν έχετε δίκιο ή αλλιώς θα εξυπηρετήσετε κοµµατικούς φίλους και
θα εξεγείρετε όλους τους υπόλοιπους.
'Αρα, επαναλαµβάνω για τρίτη φορά -και περιµένω απάντηση από
την Κυβέρνηση- πρέπει η ρύθµιση να είναι αυτόµατη και
αντικειµενική. Οι δόσεις να είναι ίδιες για όλους. Με το ελάχιστο που
έχετε, εκατό χιλιάδων (100.000) δραχµών. Σας το λέω από την
πείρα µου. Αλλιώς, εσείς οι ίδιοι ανοίγετε το δρόµο για συναλλαγή
στο παρασκήνιο από κάποιους που θα είναι ενδεχοµένως
επιλήσµονες όρκου. 'Η δίνετε δυνατότητα και το κάνετε συνειδητά
για να εκµεταλλευτείτε τη ρύθµιση κοµµατικά πέρα από το ότι θα
δηµιουργήσει προβλήµατα λειτουργίας και θα έχετε και πολιτικό

πρόβληµα. Να σας το πω και αυτό. 'Αρα, σας καλώ να είναι
αντικειµενική η ρύθµιση και οι δόσεις να είναι ίδιες για όλους και όχι
έτσι όπως είναι.
Τέλος, ζητώ για τρίτη φορά -δώστε απάντηση- να διαγραφούν και οι
προσαυξήσεις ή οι τόκοι υπερηµερίας από την 1.1.98 µέχρι τη
ρύθµιση, όπως διεγράφησαν και οι άλλοι των προηγούµενων ετών.
Ψηφίζοντας καταρχήν το άρθρο ζητάµε να γίνουν οι βελτιώσεις που
είναι αναγκαίο να γίνουν, γιατί αλλιώς θα καταστραφεί η φιλοσοφία
της ρύθµισης υπέρ της οποίας ρύθµισης είµαστε. Αυτά ήθελα να
πω, κύριε Πρόεδρε, και ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Σφυρίου έχει το
λόγο.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, δεν είχα την πρόθεση να
πάρω το λόγο. Θα προτιµούσα, ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
να περιµένω να εξαντληθεί ο κατάλογος των οµιλητών. 'Ετσι
εξάλλου επιβάλλει η κοινοβουλευτική τάξη, ίσως να προηγείτο και η
τοποθέτηση της κυρίας Υπουργού και στη συνέχει να πάρω το
λόγο. Και αυτό ήταν µέσα στις προθέσεις µου. Αλλά όταν
προηγείται µία τοποθέτηση του Προέδρου του ∆ΗΚΚΙ του κ.
Τσοβόλα, ο οποίος λέει ότι "ξεπουλιέται η Ελλάδα", έχουν χάσει το
νόηµα οι λέξεις. Οι δηµαγωγικές υπερβολές δεν έχουν καµία σχέση
µε την πραγµατικότητα. ∆ε συνιστούν πολιτική θέση, συνιστούν µία
δηµαγωγία, µε κορώνες που δεν έχουν αντίκρυσµα στην ελληνική,
την ευρωπαϊκή, την παγκόσµια πραγµατικότητα σήµερα. ∆είχνει ότι
κινούνται σε µια σφαίρα µιας πολιτικής θεώρησης των πραγµάτων
που είναι ή ανεδαφική ή καµία επαφή µε τη διεθνή πραγµατικότητα
της εποχής µας δεν έχει.
Γιατί τα λέει αυτά ο Πρόεδρος του ∆ΗΚΚΙ. Γιατί λέει ότι στο άρθρο
22 τάχα παραχωρείται η πλειοψηφία του διοικητικού συµβουλίου
στους µειοψηφούντες στο µετοχικό κεφάλαιο. Μα, αυτό είναι
ανακρίβεια. Είναι παραποίηση της αλήθειας. ∆ιότι σε καµία
περίπτωση, από καµία διάταξη δεν προκύπτει ότι θα έχει την
πλειοψηφία στο διοικητικό συµβούλιο το µειοψηφικό κεφάλαιο.
Παραπέµπει στις διατάξεις του 2190 (και ο 2190 δεν δίνει τέτοια
ευχέρεια να έχει την πλειοψηφία του διοικητικού συµβουλίου το
µειοψηφικό κεφάλαιο). Αυτή η παραποίηση οδήγησε τον Πρόεδρο
του ∆ΗΚΚΙ σε κορώνες, οι οποίες δεν έχουν καµία σχέση µε την
αλήθεια και την πραγµατικότητα. 'Οτι δήθεν αυξάνοντας τα µέλη του
διοικητικού συµβουλίου από έντεκα σε δεκατρία όταν µιλάει για
συµµετοχή εκπροσώπου των εργαζοµένων και συµµετοχή
εκπροσώπου της ΟΚΕ στο διοικητικό συµβούλιο και δεν ξέρω εγώ
µε κάποιους άλλους ακροβατισµούς, καταλήγει στο συµπέρασµα ότι
η πλειοψηφία του διοικητικού συµβουλίου θα περιέλθει -λέει- στους
ιδιώτες που θα έχουν την πλειοψηφία των µετοχών.
Σε µια ανακρίβεια δεν µπορεί να οικοδοµηθεί ασφαλώς πολιτική
επιχειρηµατολογία. ∆ιότι στη συνέχεια έρχεται ο Πρόεδρος του
∆Η.Κ.ΚΙ. ο οποίος λέει ότι µε τον τρόπο αυτό, "χωρίς όρους
διαφάνειας παραδίδεται όλο το σύστηµα, όλες οι ∆ΕΚΟ στο ξένο
πολυεθνικό και άλλο κεφάλαιο". ∆εν ξέρω τι σχέση µπορεί να έχουν
αυτά µε τις άλλες πραγµατικές διατάξεις τις οποίες συζητούµε.
∆εν έχουν καµιά απολύτως σχέση και φυσικά εµείς δικαιούµεθα
µετά από αυτό να λέµε, ότι γίνεται παραποίηση της αλήθειας για να
δηµιουργούνται εντυπώσεις, να τροφοδοτούνται µονόστηλα ή
πολύστηλα των εφηµερίδων και από εκεί και πέρα βεβαίως ο χορός
της δηµαγωγίας καλώς κρατεί.
∆εν µπορεί, κύριε Πρόεδρε, να αποδεχθούµε τέτοιου είδους
κατηγορίες, που δεν έχουν σχέση µε την πραγµατικότητα.
Σε ό,τι αφορά το ότι δήθεν διακυβεύεται ο εθνικός πλούτος στην
περίπτωση της διώρυγας, απορώ και ρωτώ ποιος εθνικός πλούτος
διακυβεύεται; Η ανώνυµη εταιρεία παραµένει ανώνυµη εταιρεία µε
ιδιοκτήτη το ελληνικό δηµόσιο. Πώς διακυβεύεται, λοιπόν, ο εθνικός
πλούτος, αφού παραµένει η ανώνυµη εταιρεία µε ιδιοκτήτη το
ελληνικό δηµόσιο;
Κάποιες  δραστηριότητες  που  µπορούν  να  λειτουργήσουν  πιο
αποτελεσµατικά  ανταγωνιστικά,  πιο  αποδοτικά  και  στο
οικονοµικό επίπεδο αλλά και στην ποιότητα των παρεχοµένων
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υπηρεσιών, αν χρειασθεί µέσα από τη µελέτη της σωστής και
αποδοτικής αξιοποίησης του όλου συστήµατος της ∆ιώρυγας και
όχι µόνο αυτής καθ'εαυτής της διέλευσης των πλοίων, αν ανατεθούν
µέσα από διαδικασίες νόµιµες, µε συµβάσεις που θα υπογραφούν
και µε άλλους φορείς, σηµαίνει ότι ξεπουλιέται; ∆ιακυβεύεται ο
εθνικός πλούτος;
∆εν είναι δυνατόν, κύριε Πρόεδρε, να παρακολουθήσουµε αυτήν τη
λογική.
Τονίσθηκε κατ'επανάληψη στη ∆ιαρκή Επιτροπή, τονίσθηκε κατ'
επανάληψη και στη συζήτηση επί της αρχής, ότι διασφαλίζονται
όλες οι θέσεις εργασίας, µιλάµε για υπαλλήλους, οι οποίοι έχουν
οργανική σχέση µε την εταιρεία της ∆ιώρυγας, καµία θέση δεν
καταργείται, καµιά πρόωρη συνταξιοδότηση ή έξοδος δεν
προβλέπεται, παραµένουν και θα παραµείνουν στη δραστηριότητα
ως υπάλληλοι της εταιρείας, έως ότου συνταξιοδοτηθούν και παρ'
όλα αυτά εξακολουθούµε εδώ να περιφέρουµε την παραπλάνηση
αυτών των ανθρώπων, ότι τάχα διακυβεύονται οι θέσεις εργασίας,
ότι τάχα θα απολυθούν κ.λπ.
Η προσπάθεια να δηµιουργούµε µε τις ψευδαισθήσεις αυτές και µε
τη δηµαγωγία την ανασφάλεια και ανησυχία στους εργαζοµένους
δεν µπορώ να καταλάβω τι σχέση µπορεί να έχει µε την πολιτική
υπευθυνότητα. ∆εν έχει καµιά απολύτως σχέση.
Στην αρχική παραποίηση της αλήθειας, ότι δήθεν το διοικητικό
συµβούλιο θα περιέλθει κατά πλειοψηφία στα χέρια των ιδιωτών,
που θα είναι µειοψηφία στο µετοχικό κεφάλαιο, κάτι το οποίο δεν θα
συµβεί ποτέ και δεν απορρέει από καµιά διάταξη ούτε του ν. 2190
ούτε από τις διατάξεις που συζητούµε, πολύ περισσότερο µάλιστα
όταν λέει στην παράγραφο 2 "µε επιφύλαξη των διατάξεων του
παρόντος άρθρου και το σχετικό µε τα δικαιώµατα της µειοψηφίας
διατάξεων των ιδρυτικών νόµων και των καταστατικών τους, βάσει
του νόµου". Και η παράγραφος 3 λέει ότι τα στρατηγικά και
υπηρεσιακά συµβούλια της εταιρείας θα εξακολουθούν να
παραµένουν σε ισχύ και µε δυνατότητα να τροποποιηθούν µε
απόφαση του διοικητικού συµβουλίου. Στο διοικητικό συµβούλιο
τονίσθηκε και προηγουµένως, ότι η πλειοψηφία θα παραµένει κάτω
από τον έλεγχο του πλειοψηφικού κεφαλαίου, δηλαδή του δηµόσιου
τοµέα.
Και όµως, έρχεται εδώ ο Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ. και λέει ότι οι
ιδιώτες, αυτοί δηλαδή, που θα είναι µειοψηφία στο διοικητικό
συµβούλιο, που θα έχουν τη µειοψηφία του µετοχικού κεφαλαίου,
µπορούν να τροποποιούν και να καταργούν τα στρατηγικά ή
υπηρεσιακά σχέδια των ∆ΕΚΟ. Αυτό δεν έχει καµιά σχέση µε την
αλήθεια, όταν η απόφαση θα ανήκει στο διοικητικό συµβούλιο στο
οποίο θα είναι µε το ποσοστό της συµµετοχής των µετοχών που θα
κατέχουν µειοψηφία. Και βεβαίως, δεν µπορούµε να αποδεχθούµε
αυτήν την αυθαίρετη ερµηνεία που δίνει ο Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.
Επειδή διατελέσαµε σε υπουργεία, το ίδιο και ο κ. Τσοβόλας, που
διετέλεσε επί αρκετά χρόνια στο Υπουργείο Οικονοµικών, γνωρίζει
πολύ καλά αφού και ο ίδιος χρησιµοποίησε πολλές φορές
εµπειρογνώµονες, όταν ήθελε να µελετήσει κάποιο αντικείµενο.
Βεβαίως µε κάποια σύµβαση έργου πήρε πολλές φορές
εµπειρογνώµονες ως Υπουργός των Οικονοµικών ο κ. Τσοβόλας.
Προσδιορίστηκαν αµοιβές µε τη σύµβαση έργου, ένα µισθός, ποιο
µισθό θα έπαιρνε και έκανε αυτές µελέτες.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Ποτέ.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Εντάξει, κύριε Πρόεδρε. Εσείς λέτε ποτέ. Εγώ
γνωρίζω όµως ότι είχατε πάρει, διότι ήµασταν στην ίδια Κυβέρνηση
και το γνωρίζω πολύ καλά.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Πέστε µου
µία περίπτωση.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Τι λέει το άρθρο 24; Λέει ότι γι' αυτούς τους
εµπειρογνώµονες, θα υπάρξουν ειδικές συµβάσεις έργου. Και είναι
γεγονός ότι πολλές φορές µε συµβάσεις έργου οι υπουργοί όλων
των κυβερνήσεων ανέθεσαν αντικείµενα, αντί να τα
ακριβοπληρώσουν µε πολλά εκατοµµύρια σε διαδικασίες
µελετητικών γραφείων, µελετητών µε πολλαπλάσιες αµοιβές, και
φαίνεται ότι προς τα εκεί θα ήθελε να ωθήσει τα πράγµατα, µε την

τοποποθέτησή του ο κ. Τσοβόλας. Επαναλαµβάνω τι λέει; 'Οτι
υπογράφουν κάποια σύµβαση έργου, βάσει της οποίας θα έχουν
κάποιο µισθό οι άνθρωποι. Μάλιστα λέει ότι για να µην υπάρχει
καµιά παρερµηνεία και καµιά παρεξήγηση, "δεν µπορεί να
αναγνωριστεί σε καµιά περίπτωση ως σύµβαση εξαρτηµένης
εργασίας, ορισµένου ή αορίστου χρόνου". ∆ηλαδή, προσδιορίζει ότι
θα είναι άνθρωποι, που θα αναλάβουν ένα συγκεκριµένο
αντικείµενο, θα δουλέψουν πάνω σ' αυτό σαν υπάλληλοι, έστω µε
την εξειδικευµένη γνώση που θα έχουν. Αλλά να µη γίνει καµµία
παρεξήγηση. ∆εν θα σηµαίνει ότι είναι σύµβαση ορισµένου ή
αορίστου χρόνου, για να συνεπάγεται άλλα πράγµατα. Και αυτό το
λέει ο κ. Τσοβόλας αυθαιρεσία των υπουργών, ανάθεση απευθείας
µε διάθεση πολλών-πολλών εκατοµµυρίων και άλλα τέτοια, τα
οποία βεβαίως δεν έχουν καµία σχέση, όταν γνωρίζουµε ότι όλοι οι
κατά καιρούς υπουργοί χρειάστηκαν για συγκεκριµένα ad hoc
αντικείµενα να χρησιµοποιήσουν εµπειρογνώµονες. Αυτό έχει γίνει
κατά κόρον από όλα τα υπουργεία και από υπουργούς όλων των
κυβερνήσεων. Ξαφνικά ο Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ. σκοπιµότητες, ότι
υπάρχει διάθεση για διασπάθιση, για σκάνδαλα ή ο,τιδήποτε άλλο.
Μα, µε αυτόν τον τρόπο δεν µπορεί να γίνει πολιτική σ' αυτήν τη
χώρα. ∆εν είναι δυνατόν να µπορούµε να µιλάµε µε τέτοια
ανευθυνότητα για πράγµατα, τα οποία είναι σαφή, προφανή και
µάλιστα µε διαδικασίες, οι οποίες έχουν εφαρµοστεί επί χρόνια στον
τόπο µας απ' όλα τα υπουργεία.
Τέλος πάντων, δεν θα ήθελα να πω περισσότερα, κύριε Πρόεδρε,
γιατί θέλω να πάρουν το λόγο κι άλλοι συνάδελφοι, που έχουν
γραφεί ως οµιλητές.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Κωστόπουλος έχει
το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, µιλώντας χθες ο
κ. Παπαντωνίου, ενώ για λίγο είχα βγει έξω, είπε ότι "Λείπει η Νέα
∆ηµοκρατία, διότι δεν αρέσκεται στο διάλογο και δεν νοµίζω ότι
αυτό χαρακτηρίζει ένα δηµοκρατικό κόµµα, να µιλάει και να φεύγει.
Πραγµατικά εκφράζω τη λύπη µου για τη στάση όλων των
εκπροσώπων ανεξαίρετα της Νέας ∆ηµοκρατίας".
Του τα ανταποδίδω του κυρίου Υπουργού. Λέω ότι το διάλογο τον
αποφεύγει αυτός, διότι ενώ χειρίστηκε το θέµα επί της ουσίας και
στην επιτροπή και κατά τη συζήτηση επί της αρχής, σήµερα είναι
απών. Και ενώ µπαίνουµε στην ουσία της συζήτησης των άρθρων,
αποφεύγει το διάλογο.
'Ενα αυτό. ∆εύτερον, είπε επίσης ο κύριος Υπουργός κατά τη
συζήτηση ότι βρισκόµουν εν συγχύσει, όταν µίλησα για τα 2,8
τρισεκατοµµύρια υγιές χρήµα, που είπε.
Τον ερωτώ. Οι αυξήσεις των µετοχικών κεφαλαίων των τραπεζών
πήγαν στις επενδύσεις, όταν γνωρίζουµε σήµερα ότι οι επενδύσεις
βασικά γίνονται µέσω χρηµατιστηρίου, αυτές οι λίγες που γίνονται;
Και ότι οι τράπεζες, για να του επιστήσω και σε κάτι άλλο την
προσοχή του, αυξάνουν τα µετοχικά τους κεφάλαια, αποκτούν
δυσθεώρητα ποσά, τα οποία δεν ξέρουν τι να τα κάνουν; Γιατί από
τη µια πλευρά δεν γίνονται επενδύσεις, από την άλλη απαγορεύει
να δίδονται στεγαστικά και καταναλωτικά δάνεια από την Τράπεζα
της Ελλάδος, µε αποτέλεσµα να εγκλωβιστούν και θα βρεθούµε σε
κάποιο σηµείο, που αυτά τα χρήµατα που απορροφούν -και µιλάω
για τις κρατικές τράπεζες, διότι οι ιδιωτικές κάνουν το δικό τους
µάνατζµεντ- δεν θα ξέρουν τι θα αποδώσουν.
'Οσο δε για τον ισχυρισµό του, ότι η Εθνική Τράπεζα µεγαλουργεί,
του απαντώ µε αυτά που του είπα και στην επιτροπή. 'Οτι η ΕΤΕ
ούτε µεγαλώνει ούτε εκσυγχρονίζεται ούτε συµµετέχει στην
ανάπτυξη του τόπου, διότι από το 100% των καταθέσεων, το 50%
πάει σε επενδύσεις οµολόγων, για να καλύπτουµε το δηµόσιο
χρέος, το 25% είναι δεσµεύσεις στην Τράπεζα της Ελλάδος και από
το άλλο 25%, µόνο 8% πάει για ανάπτυξη.
Το υπόλοιπο πάει για στεγαστικά δάνεια και για καταναλωτικές
δαπάνες. Αυτά όσον αφορά κατ' αρχήν αυτά που είπε ο κύριος
Υπουργός.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν είναι στο κεφάλαιο
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αυτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν χρειάζεται να είναι στο
κεφάλαιο. Αν και είναι στο κεφάλαιο διάφορα κοµµάτια ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ως Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος, µπορεί να αναφερθεί πολιτικά σε ορισµένα
πράγµατα και δεν επεξεργάζεται απλώς τα άρθρα µόνο. Από κει και
πέρα, δεν σηµαίνει ότι αυτά τα οποία λέει µένουν άκριτα κ.λπ.
Προχωρείστε, κύριε Κωστόπουλε.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Το πρώτο κεφάλαιο το οποίο
αναφέρεται στον ν. 2414. Είπαµε και χθες ότι ο νόµος αυτός
πολλάκις πληγείς πολλάκις καταργηθείς κατέστη σουρωτήρι. Για
άλλο σκοπό ήρθε και άλλο σκοπό εξυπηρέτησε. Είπα και πιστεύω
ότι ο εκσυγχρονιστικός νόµος κατήργησε τον 2190 όσον αφορά τα
θέµατα των εταιρειών του δηµοσίου και τώρα αυτοκαταργείται για
να ξαναπάει στο 1920. Αυτός είναι ο εκσυγχρονισµός της
Κυβέρνησης. Τι λέει µε τον 2414; 'Ολες οι δηµόσιες υπηρεσίες, τα
απλουστεύουµε, γίνονται ανώνυµες εταιρείες. Και καλά κάνει, είναι
ένα βηµατάκι προς τη δική µας φιλοσοφία και το δικό µας
πρόγραµµα.
'Οµως -και επ' αυτού δεν είχα απάντηση, κύριε Υπουργέ, και
παρακαλώ να την έχω σήµερα- δι' αυτού του νόµου προσπαθείτε
και ενώ δεν αποκρατικοποιείτε τις επιχειρήσεις, κάνετε κάτι
µεσοβέζικα πράγµατα προσπαθείτε να µην έχει έλεγχο ο
κοινοβουλευτισµός, το Κοινοβούλιο επί των κρατικών επιχειρήσεων.
∆ύο παραδείγµατα έχουµε πρόσφατα, ένα της Ολυµπιακής
Αεροπορίας, όπου σε κατάθεση αιτήσεως εγγράφων για να µας
δώσουν την προσκληση ενδιαφέροντος για τις αεροπορικές
εταιρείες που ήθελαν να συµµετάσχουν σε κάτι πάλι µεσοβέζικα
πράγµατα που κάνει η Κυβέρνηση για το υποτιθέµενο µάνατζµεντ
της Ολυµπιακής, πήραµε την απάντηση ότι είναι εµπορικό
απόρρητο.
Και το δεύτερο, ενώ επωλήθη το 8% της COSMOTE δεν γνωρίζει το
ελληνικό Κοινοβούλιο και κατ' επέκταση ο ελληνικός λαός παρά τις
επίµονες ερωτήσεις σε ποιον διατίθεται το 8% µε αποτέλεσµα να
έρχονται πιθανόν οι προµηθευτές των οργανισµών αυτών και να
γίνονται τα αφεντικά και να γίνεται ο φαύλος κύκλος. Και για να
συµφωνήσω µε τον κ. Τσοβόλα εδώ γινεται το ξεπούληµα µε δόλο
και µε µεθόδευση. Και αυτές οι αδιαφάνειες κάποια στιγµή από την
Κυβέρνηση πρέπει να σταµατήσουν. Υπό το άγχος των προσεχών
εκλογών και τη συντριπτική ήττα την οποία υπέστητε, αρχίσατε στην
Κυβέρνηση και γίνεσθε επικίνδυνοι. Προσέξτε διότι το έθνος
περνάει δύσκολες µερες και θέλει καλούς χειρισµούς. Λοιπόν µη
κάνετε συνεχώς λάθη.
∆εν µπορώ να διανοηθώ, λοιπόν, πώς αυτός ο νόµος ο οποίος
ουσιαστικά έχει καταργηθεί πρέπει να συνεχίσει να τροποποιείται.
Είπαµε και χθες στην Κυβέρνηση και στον Υπουργό το λέµε και
σήµερα, καλό θα κάνετε να τον πάρετε διότι ούτε εσείς δε γνωρίζετε
πόσες τροπολογίες κάνατε. Να τον κωδικοποιήσετε και να µας τον
φέρετε και να πείτε "εµείς θέλουµε να κρατήσουµε απ' αυτό, αυτό το
10% και τίποτε περισσότερο.
Στο θέµα του άρθρου 22 για τις αποκρατικοποιήσεις των
επιχειρήσεων. Είναι η ίδια διάταξη η οποία ήρθε για την Ολυµπιακή
Αεροπορία και επαναλαµβάνεται. Κάποτε µας έλεγε η Κυβέρνηση
ότι ούτε µια µετοχή του ΟΤΕ δεν θα δοθεί. ∆εν είναι πολλά τα
χρόνια, είναι τέσσερα-πέντε. Και διαπιστώσαµε ότι δώσατε το 5% το
15%, το 20%, το φτάσανε στο 49%, τον κάνανε κούτσουρο τον
ΟΤΕ, η µετοχή του έχει ένα χρόνο και αντί να πηγαίνει πάνω πάει
κάτω και φοβάµαι, ότι είναι άσχηµη η πορεία της µετοχοποίησης,
παρά τα τερτίπια που κάνανε να αγοράσει το 10% των µετοχών του
κλπ. Και διαπιστώνουµε, προχθες µας φέρανε και µέχρι 50%
µάλιστα και έπρεπε να γίνει ειδική παρατήρηση για να πούµε τι
υπονοείτε. Υπονοείτε τίποτε περισσότερο; Και υπεχρεώθησαν να το
επαναφέρουν στο 49%. ∆ιότι άλλο µέχρι 50% µετοχοποίηση και
άλλο µέχρι 49%. Αντιλαµβάνεσθε ότι υπάρχει κολοσσιαία διαφορά
και ουσία του θέµατος.
Εδώ, λοιπόν, καταργείται ουσία ο 2414, όπως προείπα. ∆εν

υπάρχει πλέον και καλό θα κάνει να µας το πει ευθέως και να φέρει
ένα νόµο ξεχωριστό, ένα νόµο ο οποίος θα είναι ο ν. 2414, έστω και
αν όπως είπα έχει γίνει σουρωτήρι.
'Αρθρο 23. Λέει ότι ο ΟΑΣΑ είναι εκείνος ο οποίος θα συνάπτει
συµβάσεις µε τις θυγατρικές εταιρείες. Είναι πρωτόγνωρο. 'Εχετε
στον ΟΑΣΑ έναν πρόεδρο µε πέντε υπαλλήλους να κάνει στην
ΕΘΕΛ, η οποία έχει µερικές χιλιάδες υπαλλήλους, έχει προσωπικό,
πιθανό να έχει και καλύτερα επιτελεία. Και δεν είναι µόνο δική µου
άποψη, είναι και απόψεις των θυγατρικών εταιρειών του ΟΑΣΑ και
τη θεωρούν απαράδεκτη αυτήν τη διάταξη.
Να την κρατήσει ο Υπουργός. 'Αλλωστε αυτό επιβάλλει και η
σοβαρότητα των συµβολαίων. Αν είναι να κάνουµε συµβόλαια µόνο
για λόγους τυπικούς και αν είναι τα συµβόλαια να τα γράφουµε στα
παλαιά µας υποδήµατα και να µην ελέγχονται, δεν χρειάζεται και να
γίνονται. Συνεπώς, διαφωνώ µε τη ρύθµιση αυτή.
∆ιϋπουργική Επιτροπή Αποκρατικοποιήσεων, άρθρο 24: Είπα και
χθες στον κύριο Υπουργό τι κάνει. Η απάντηση που µου έδωσε,
απ'ό,τι είδα, δεν έχει καµία λογική. Είναι εννέα χρόνια στο
Υπουργείο Ανάπτυξης. 'Εχει κάνει ό,τι έχει κάνει, θετικό ή αρνητικό.
Ποια η σκοπιµότητα µεταφοράς της γραµµατείας
αποκρατικοποιήσεων τώρα στο Υπουργείο Εθνικής Οικονοµίας,
όταν µάλιστα έχουµε και δήλωση του Υπουργού ότι οι
αποκρατικοποιήσεις τελείωσαν και ό,τι έχει να γίνει θα λεχθεί στο
προεκλογικό πρόγραµµα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.; Τι σκοπιµότητα εξυπηρετεί
αυτή η µεταφορά; Η απάντηση που έδωσε δεν νοµίζω ότι έχει καµία
λογική εξήγηση.
Θέµατα ∆ιώρυγας της Κορίνθου. Εµείς δεν είµαστε αντίθετοι. Αυτό,
όµως, που δεν µπόρεσα να καταλάβω είναι τι εξυπηρετεί αυτό το
νοµοθέτηµα. Μάλλον εκείνο το οποίο εξυπηρετεί, είναι να δοθεί η
εκµετάλλευση της ∆ιώρυγας σε κάποιους ιδιώτες. ∆εν θα ήταν
άσχηµο. 'Οταν, όµως, ακούω από τον ίδιο τον Υπουργό ότι το
αντικείµενο της ∆ιώρυγας µειώνεται και βλέπω ότι µεταφέρεται εν
όλω ή εν µέρει η δραστηριότητά της σε κάποιους ιδιώτες, δεν
µπορώ να το καταλάβω. Και υπάρχει ένα προσωπικό εκατόν
τριάντα - εκατόν σαράντα ατόµων το οποίο βεβαίως έχει το άγχος τι
θα κάνει διότι εάν δεν έχει αντικείµενο αύριο το πρωί θα απολυθεί.
∆εν µπορώ να καταλάβω την επιµονή της Κυβέρνησης. Ειλικρινά
µιλάω. Για λόγους νοµοτεχνικούς δεν βάζει διάταξη που να λέει
"διασφάλιση της εργασίας όλου του προσωπικού που θα υπηρετεί
κατά το χρόνο της παραχώρησης µε οποιαδήποτε ιδιότητα στην
Α.Ε.∆Ι.Κ."; Μια πρόσθεση, στο άρθρο 2γ' να προστεθεί το 1γ'. Τόσο
δύσκολο είναι; Γιατί αυτή η άρνηση να µπει αυτή η παράγραφος
όταν στην ουσία διαπιστώνουµε, ότι το προσωπικό αυτό µετά από
λίγους µήνες δεν θα έχει δουλειά; Κανένα αντικείµενο.
Και να προσθέσω και το παράπονο του κυρίου ∆ηµάρχου του
Λουτρακίου που φαντάζοµαι, ότι είναι όλου του λαού της Κορίνθου
και όλου του λαού της Πελοποννήσου και όλης της Ελλάδος. Λέει
εδώ: "'Εχει το δικαίωµα καθορισµού των τελών, των δικαιωµάτων
διέλευσης και ρυµούλκησης και πλοήγησης" -και πολύ σωστά το
λέει αυτό- "των διαπλεόντων τη διώρυγα πλοίων και πλωτών εν
γένει ναυπηγηµάτων, καθώς και των τελών διέλευσης των
οχηµάτων από τις πλωτές-βυθιζόµενες γέφυρες που βρίσκονται
στις εισόδους των στοµίων της Ισθµίας και Ποσειδωνίας." Πρέπει να
σας πω ότι περνάω τακτικά από εκεί. Τι θα γίνει δηλαδή; Θα
αρχίσουµε να πληρώνουµε; Είπε ο κ. Αποστόλου ότι θα βάλουµε
διόδια σ'όλους τους δρόµους πλέον και στα χωριά µας. Τι είναι αυτά
τα πράγµατα;
( Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή )
Κύριε Πρόεδρε, θέλω δυο λεπτά ακόµα.
ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας): Εσείς
πρωτοµιλήσατε γι' αυτό, για τις αυτοχρηµατοδοτήσεις και τα διόδια
του κ. Μάνου, αν θυµάστε καλά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κυρία Ζήση, σας
παρακαλώ!
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Και αν µεν τα βάλαµε
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εµείς, εσείς γιατί τα διατηρείτε; Στους δρόµους διεθνώς, στους
National Roads, µπαίνουν διόδια για συντήρηση. ∆εν µπαίνουν,
όµως, διόδια στους κατσικόδροµους, ούτε στις πλωτές δεξαµενές
της ∆ιώρυγας της Κορίνθου, η οποία έχει κλείσει εκατό χρόνια.
Και υπάρχει επίσης άλλο ένα ερώτηµα το οποίο το έθεσα και
προχθές, αλλά απάντηση δεν πήρα. Τι γίνεται µε το νόµο του 1979-
1980 για την παλαιά ∆ιώρυγα της Κορίνθου; Ακόµη να γίνει
εκκαθάριση; Πέντε χωράφια ήταν να πουλήσουν όλα κι όλα.
'Ερχοµαι στο θέµα της ρύθµισης χρεών επιχειρήσεων γούνας. ∆εν
συµβιβαζόµαστε µε τα ηµίµετρα. Αφορά µια τάξη ανθρώπων οι
οποίοι έχουν µόνη απασχόληση αυτήν την υπόθεση, τη γούνα, δεν
ζητάνε -όπως έχει συνηθίσει η Κυβέρνηση να κάνει- να
καταργηθούν τα χρέη τους. Ρύθµιση ζητάνε. Το παρελθόν έχει
δείξει -όταν έγιναν ρυθµίσεις- ότι εκείνοι οι άνθρωποι πλήρωσαν. Η
περιοχή θα µαραθεί και για λόγους εθνικούς θα πρέπει να δώσουµε
το δικαίωµα σε όλους. ∆εν χάθηκε ο κόσµος η ρύθµιση να γίνει
µέχρι πενήντα εκατοµµύρια (50.000.000) δραχµές. Αυτήν την
επιµονή σας για τα τριάντα εκατοµµύρια (30.000.000) δραχµές δεν
την καταλαβαίνω.
Τελειώνοντας, το µόνο που έχω να πω είναι το εξής: Πάντοτε στα
νοµοσχέδια που φέρνετε, κυρία Υφυπουργέ, παρατηρούµε ένα
µπαράζ τροπολογιών -ή µέσα στο κείµενο- των προηγούµενων
νόµων. Αυτό για άλλη µια φορά -και το έχω πει και άλλες φορές-
δείχνει αδυναµία σωστής νοµοθεσίας. 'Ολα τα νοµοσχέδια κατά
κανόνα, έρχονται στο πόδι και από νοµοτεχνικής πλευράς και από
πλευράς ουσίας. Για άλλη µια φορά, για το διάστηµα που σας µένει,
παρακαλώ να γίνεται καλύτερη επεξεργασία των νοµοσχεδίων.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Βεζδρεβάνης έχει
το λόγο.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Κύριοι συνάδελφοι, τρεις παρατηρήσεις
θέλω να κάνω στα άρθρα τα οποία συζητούµε, διότι ο τρόπος που
έχει καθιερώσει πλέον το Προεδρείο για συζήτηση επί των
νοµοσχεδίων, δεν επιτρέπει την ενδελεχή µελέτη των άρθρων και
την ανάλογη παρέµβαση που θέλουν να κάνουν οι Βουλευτές. Μια
πλειάδα άρθρων συζητείται σε πέντε λεπτά και δικαιολογηµένα
χτυπάει το κουδούνι, αφού έτσι αποφασίστηκε. Τρεις παρατηρήσεις
θέλω να κάνω λοιπόν.
Πρώτη παρατήρηση: Αρχίζω από το τέλος, κυρία Υπουργέ. Το θέµα
των γουνοποιών. ∆υο υποπαρατηρήσεις. Πρώτη: Αφήνεται
ξεκάθαρα στην ευχέρεια των ανθρώπων των δικών σας το πόσες
δόσεις θα καθοριστούν. Πείτε στο νόµο ότι θα είναι τόσες δόσεις.
Πέντε, δέκα, δεκαπέντε, είκοσι. Πόσες; 'Οχι στην ευχέρεια
οποιουδήποτε άλλου, γιατί από εκεί και πέρα αρχίζει η συναλλαγή.
∆εύτερη παρατήρηση: ∆εν ικανοποιούµεθα µε το πλαφόν το οποίο
ο κύριος Υπουργός το ανέβασε από δεκαπέντε εκατοµµύρια
(15.000.000) δραχµές σε τριάντα εκατοµµύρια (30.000.000)
δραχµές γιατί εδώ, κυρία Υπουργέ, δεν πρόκειται περί διαγραφής
χρεών, αλλά πρόκειται περί ρυθµίσεως χρεών. Και είστε εσείς
εκείνοι οι οποίοι χαρίσατε δισεκατοµµύρια δραχµές σε κλέφτες,
λωποδύτες και απατεώνες. Και το λέω µε επίγνωση των λέξεων.
Γιατί όταν λέτε "διαγράφω πεντακόσια πενήντα πέντε εκατοµµύρια
(555.000.000) διότι ο επενδυτής δεν γνώριζε το µάνατζµεντ", κατά
ποίαν έννοια δεν θα µπορούν να εµφανιστούν οι πάντες σε αυτήν
τη χώρα και να πουν "δεν πήγαµε καλά, γιατί δεν ξέραµε τη
δουλειά"; Και όµως το κάνατε.
∆εν πρόκειται, λοιπόν, περί διαγραφής χρεών, αλλά πρόκειται περί
ρυθµίσεως χρεών. Γι' αυτό δεν µας ικανοποιεί το ότι πήγατε τα
δεκαπέντε εκατοµµύρια (15.000.000) δραχµές σε τριάντα
εκατοµµύρια (30.000.000) δραχµές και επιµένουµε στην πρόταση
την οποία έκανε η Νέα ∆ηµοκρατία -και πιστεύω και άλλες πτέρυγες
της Βουλής- να πάει στα πενήντα εκατοµµύρια (50.000.000)
δραχµές για όλους.
Τρίτη παρατήρηση, στο θέµα της διώρυγας. Επί είκοσι χρόνια
γίνεται εκκαθάριση και εκκαθάριση δεν βλέπουµε. Ξέρουµε, όµως,
ότι δισεκατοµµύρια δραχµές διατίθενται για τους λεγοµένους
εκκαθαριστές. Πρέπει να µας δώσετε δυο εξηγήσεις. Πρώτη

εξήγηση, τι γίνεται µε την εκκαθάριση και δεύτερον, εάν δεν βάλετε
διάταξη που να προστατεύει τους εργαζοµένους, δεν µπορούµε να
ψηφίσουµε αυτήν τη διάταξη.
Και µια τέταρτη παρατήρηση: Κύριοι συνάδελφοι, ελέχθησαν πάρα
πολλά από τη δική µας, ιδιαίτερα, πλευρά, αλλά και από άλλες
πλευρές, ολιγότερα, για τον τρόπο µε τον οποίο νοµοθετείτε.
Κάνατε -είπα από το Βήµα χθες- κόσκινο τον ν. 2414/96. ∆ικός σας
νόµος είναι. Και µάλιστα εδώ ηχούν ακόµη οι λόγοι των ανθρώπων
που εισήγαγαν αυτό το νοµοσχέδιο, ότι πρόκειται περί ενός
θεσµικού νόµου που θα γράψει ιστορία. ∆εν πρόλαβε να γράψει
ούτε τη νηπιακή του ιστορία και τον κάνατε κόσκινο.
Εµένα, όµως, κυρία Υπουργέ, δεν µε αφορά τόσο αυτό, όσο µε
αφορούν οι παρενέργειες αυτών των διατάξεων. Και ακούστηκε από
πολλές πλευρές και µε ιδιαίτερη έµφαση από τον Αρχηγό του
∆Η.Κ.ΚΙ. κ. Τσοβόλα. Και θα συµφωνήσω απολύτως σε όλους
αυτούς τους φόβους τους οποίους εξέφρασε.
Θέλω να σας πω όµως, επειδή ο κύριος εισηγητής της
Πλειοψηφίας, ο αγαπητός συνάδελφος εκ Καλαµάτας αναφέρθηκε
και επειδή ήµουν από τους οµιλητές που ιδιαίτερα έθεσε το θέµα
προχειρότητας µε την οποία νοµοθετεί η Κυβέρνηση, το εξής: Κύριε
συνάδελφε, η αξία ενός νόµου φαίνεται από τη διάρκειά του.
'Εχουµε νόµους πριν πενήντα χρόνια και ισχύουν ακόµη. 'Εχουµε
το νόµο περί ανωνύµων εταιρειών που είναι του 1920 και δεν
επιχειρούµε την τροποποίησή του, γιατί ήταν σοφός νόµος.
Οι νόµοι, λοιπόν, που έχουν διάρκεια έχουν αξία. ∆εν έχουν οι
νόµοι εκείνοι οι οποίοι τροποποιούνται µέσα σε λίγους µήνες. Και
αναφέρθηκα χθες σε έντεκα νόµους που τροποποιήσαµε την
περασµένη εβδοµάδα και που ήταν διάρκειας δέκα µηνών, δύο
ετών, τεσσάρων ετών, πέντε ετών.
Ε, λοιπόν, ο τρόπος µε τον οποίο νοµοθετεί η Κυβέρνηση
αποδεικνύει για µια ακόµη φορά την προχειρότητά της, την οποία
και καταγγέλλω.
Γι' αυτό, λοιπόν, κύριε συνάδελφε, µην ξενίζεσθε από την κριτική
που κάνουµε για την προχειρότητα µε την οποία νοµοθετεί η
Κυβέρνηση. Είναι αποδεδειγµένη και σε καθε νοµοσχέδιο φαίνεται
καθαρά ότι η Κυβέρνηση δεν άκουσε σωστές απόψεις της
Αντιπολιτεύσεως.
∆ηλαδή, χρειάζεσθε κάποιους µήνες, χρειάζεσθε κάποια χρόνια, για
να αντιληφθείτε αυτά τα σωστά, τα οποία σας προτείνουµε; Αν
αυτός είναι ο λόγος για τον οποίο δεν δέχεσθε τις προτάσεις µας,
τότε λυπούµαι ειλικρινά, γιατί εµείς σας εξηγούµε µε απλά λόγια τις
σκέψεις µας και τις προτάσεις µας, όταν σας λέµε ότι είναι λάθος
αυτό που κάνετε και δεχθείτε τις σωστές µας απόψεις όταν τις λέµε
από αυτήν τη θέση.
∆εν θα ψηφίσω, λοιπόν, την ενότητα αυτών των άρθρων για τους
λόγους τους οποίους εξήγησα, εάν κατά την οµιλία της η κυρία
Υπουργός δεν αλλάξει κάποια πράγµατα από αυτά τα οποία
επισηµάναµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Πετσάλνικος έχει
το λόγο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πρώτα απ'όλα, θα ήθελα να υπογραµµίσω την ιδιαίτερα θετική
απόφαση του Υπουργείου Εθνικής Οικονοµίας για τη ρύθµιση µε
την παραποµπή στο δηµόσιο ταµείο, στις ∆ΟΥ, των δανειακών
οφειλών των γουνοποιών στο ποσό των τριάντα εκατοµµυρίων
(30.000.000) δραχµών. Βέβαια, οι φορείς έχουν προτείνει το ποσό
αυτό να έφθανε στα πενήντα εκατοµµύρια (50.000.000) δραχµές.
Αντιλαµβάνοµαι ότι το Υπουργείο Εθνικής Οικονοµίας έχει κάνει
τους δικους τους υπολογισµούς.
Από πλευράς του αριθµού που καλύπτει αυτή η ρύθµιση, θα πρέπει
να πούµε ότι πρέπει να φθάνει στο 96% του συνόλου των
οφειλετών. Γιατί οι επιχειρηµατίες όλο και κάποιο δάνειο µέχρι
τριάντα εκατοµµύρια (30.000.000) δραχµές θα έχουν, ακόµη και
εκείνοι του 4% που φαινοµενικά δεν καλύπτεται.
Είναι πραγµατικά µια πολύ θετική απόφαση, λόγω των
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ιδιαιτέρων συνθηκών στις οποίες βρίσκεται ο κλάδος αυτήν τη
στιγµή. ∆εν θα εζητείτο ρύθµιση αυτής της µορφής, που έχει σαφώς
σηµαντική επιβάρυνση για το δηµόσιο, εάν η βιοτεχνία της γούνας
δεν ευρίσκετο σε κατάσταση εκτάκτου ανάγκης.
Και η κατάσταση αυτή έχει δηµιουργηθεί δυστυχώς λόγω της
αιφνίδιας οικονοµικής κρίσης στην αγορά της Ρωσίας πέρσι τον
Αύγουστο. Η βιοτεχνία της γούνας τόσο στην Καστοριά όσο και στη
Σιάτιστα, σε ό,τι αφορά τις εξαγωγές της, είχε προσανατολιστεί τα
τελευταία χρόνια κατά κύριο λόγο στις αγορές των ανατολικών
χωρών και ιδιαίτερα στην αγορά της Ρωσίας.
Τα προηγούµενα έτη ήταν θετικά θα έλεγα, για τον κλάδο, µε
καλύτερο απ' όλα το έτος 1997. Εποµένως, όλοι οι παραγωγοί
ανέµεναν ότι η επόµενη χρονιά θα ήταν ακόµη καλύτερη. 'Ετσι,
έγιναν περισσότερες αγορές πρώτης ύλης και παραγωγή
περισσότερων ετοίµων ειδών από γούνες.
Αλλά δυστυχώς µετά ήρθε αυτή η αιφνίδια κρίση στη Ρωσία. Αυτό
είχε ως αποτέλεσµα να υπάρχει πλήρης ακινησία σε έναν κλάδο
που απασχολεί περισσότερα από έξι χιλιάδες άτοµα στην Καστοριά
και άλλα δυο ή τρεις χιλιάδες άτοµα στη Σιάτιστα. Αφορά δηλαδή
δύο ολόκληρους νοµούς, θα λέγαµε.
Είναι θέµα του κατ' εξοχήν παραγωγικού κλάδου σε µια ολόκληρη
περιοχή, όπως η περιοχή της ∆υτικής Μακεδονίας και µάλιστα ενός
κλάδου κατ' εξοχήν συναλλαγµατοφόρου και εξαγωγικά
προσανατολισµένου.
Αυτή η δύσκολη κατάσταση είναι εκείνη που αναγκάζει και τους
βιοτέχνες, αλλά και εµάς να επιµείνουµε προς το Υπουργείο
Εθνικής Οικονοµίας, ώστε να υπάρξει αυτή η νοµοθετική ρύθµιση
των οφειλών των γουνοποιών.
Και πράγµατι θεωρώ θετική, κατ' αρχήν, την κίνηση που έγινε από
την πλευρά του Υπουργού Εθνικής Οικονοµίας χθες, για
διπλασιασµό του αρχικά προβλεφθέντος ποσού των δεκαπέντε
εκατοµµυρίων (15.000.000) δραχµών, δηλαδή, το να φθάσει το
ποσό των ρυθµιζοµένων µέχρι τα τριάντα εκατοµµύρια (30.000.000)
δραχµές.
Θα ήθελα, όµως, να κάνω δύο παρατηρήσεις, κυρία Υπουργέ.
Βέβαια, υπερασπίζεστε το νοµοσχέδιο, αλλά ξέρω ότι δεν έχετε
ασχοληθεί µε αυτές τις λεπτοµέρειες. Φαντάζοµαι όµως ότι µέχρι να
ολοκληρωθεί η συζήτηση, θα έχετε τη δυνατότητα να συνεννοηθείτε
και µε τους συναδέλφους σας και κυρίως τους υπηρεσιακούς
παράγοντες, αλλά και µε το Γενικό Γραµµατέα του Υπουργείου
Εθνικής Οικονοµίας που ξέρει πολύ καλά τις λεπτοµέρειες των
διατάξεων αυτών.
Πρώτον, στην πρώτη παράγραφο η διατύπωση λέει ότι: "Οφειλές
από δάνεια... κ.λπ. οι οποίες έχουν καταστεί ληξιπρόθεσµες στις
τράπεζες µέχρι 30-6-1999 και έχουν βεβαιωθεί." Η φράση "και
έχουν βεβαιωθεί" θα πρέπει να φύγει. Γιατί θα πρέπει να έχουµε
υπόψη µας και αυτές που θα βεβαιωθούν. Μπορεί να είναι µεν
ληξιπρόθεσµες, στο διάστηµα αυτό µέχρι τις 30-6-1999, αλλά
κανένας δεν ξέρει πότε ακριβώς θα βεβαιωθούν. Μπορεί να
βεβαιωθούν µετά από δύο ή µετά από τρεις ή µετά από τέσσερις
µήνες.
'Αρα, λοιπόν, θα πρέπει να υπάρξει αλλαγή της διατύπωσης αυτής,
για να καλύπτονται και οι περιπτώσεις αυτές που θα βεβαιωθούν
ληξιπρόθεσµες, µέχρι τις 30 Ιουνίου, οφειλές.
Η δεύτερη παρατήρησή µου λίγες σειρές πιο κάτω αφορά τη
διατύπωση µετά το "τριάντα εκατοµµυρίων (30.000.000) δραχµών
κατά επιχείρηση" και καταβάλλονται λέει η διάταξη "σε είκοσι κατά
ανώτατο όριο ίσες εξαµηνιαίες δόσεις". ∆εν έχουµε κανένα λόγο να
βάλουµε το "κατά ανώτατο όριο". Να είναι σαφές: σε είκοσι
εξαµηνιαίες δόσεις. Γιατί τότε δεν θα υπάρξει η παραµικρή υποψία
ότι µπορεί µία ∆ΟΥ να κάνει διαπραγµάτευση κατά το δοκούν ή ο
χειριστής του θέµατος της ∆ΟΥ να αποφασίζει για τη µία επιχείρηση
να είναι πέντε δόσεις, για την άλλη επιχείρηση να είναι δέκα δόσεις.
Εάν, λοιπόν, αφαιρεθεί το "κατά ανώτατο όριο" και µείνει το "σε
είκοσι εξαµηνιαίες δόσεις", δεν υπάρχει καµία περίπτωση τέτοιων
αµφισβητήσεων.

Θα ήθελα να κάνω µία τελευταία παρατήρηση, κυρία Υπουργέ. Θα
πρέπει να γίνει διευκρίνιση από το Υπουργείο Εθνικής Οικονοµίας.
Αυτό µπορεί να γίνει βέβαια µε εγκύκλιο. 'Ισως χρειάζεται, ίσως δεν
χρειάζεται, αυτό δεν το ξέρω εγώ. 'Ισως οι συνεργάτες σας να το
ξέρουν καλύτερα εάν χρειάζεται σε αυτό το άρθρο να προστεθεί µία
εξουσιοδοτική διάταξη που θα λέει ότι µε υπουργική απόφαση
ρυθµίζονται τα των λεπτοµερειών κ.λπ. Και το λέω αυτό γιατί µε
όσα ισχύουν µέχρι σήµερα η κατάπτωση στο δηµόσιο ταµείο γίνεται
αφού εξαντληθούν από πλευράς τραπεζών οι διαδικασίες
αναγκαστικής είσπραξης. ∆ηλαδή αφού προβούν στις διαδικασίες
αναγκαστικής είσπραξης µετά µεταβιβάζεται στο δηµόσιο ταµείο η
υποχρέωση για την οποία έχει δοθεί η εγγύηση του δηµοσίου. Εάν
όµως αυτό ισχύσει, θα σηµάνει στην πράξη ότι θα έχουµε
εκπλειστηριασµούς εκατοντάδων περιπτώσεων τώρα, το
διαµέρισµα του βιοτέχνη, του οικοτέχνη. Η τράπεζα θα προσπαθεί
να εισπράξει την οφειλή προς αυτή µέσω του εκπλειστηριασµού και
µετά, εάν αυτό δεν καταστεί δυνατό, τότε θα το πηγαίνει στο
δηµόσιο ταµείο. Γι' αυτό, λοιπόν, πρέπει να υπάρξει ρητή
διευκρίνιση ότι δεν θα προηγηθεί αυτή η διαδικασία, ότι πράγµατι οι
οφειλές µέχρι τριάντα εκατοµµύρια (30.000.000) δραχµές θα
πηγαίνουν στο δηµόσιο ταµείο και θα αρχίσει εκεί την αποπληρωµή
ο οφειλέτης µε είκοσι εξαµηνιαίες δόσεις.
Προσέξτε ιδιαίτερα αυτήν την παρατήρηση που σας κάνω.
∆ιαφορετικά ενώ έχει καταβληθεί τόση προσπάθεια από το
Υπουργείο Εθνικής Οικονοµίας και ενώ θα θεωρηθεί πράγµατι µία
πάρα πολύ θετική ρύθµιση για τον κλάδο, εάν δεν προσεχθεί αυτό
που λέω τώρα στο τέλος, µπορεί να έχουµε στην πράξη τα
φαινόµενα εκείνα που θα καθιστούν στην ουσία ανενεργό τη
διάταξη αυτή και δεν θα αποφεύγεται αυτό το οποίο θέλουµε να
αποφύγουµε, τη δηµιουργία ενός τεραστίου -όχι οικονοµικού µόνο-
κοινωνικού προβλήµατος για πολλές εκατοντάδες οικοτέχνες,
µικροβιοτέχνες στην περιοχή της Καστοριάς, αλλά και της Σιάτιστας.
Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Σηµαιοφορίδης
έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΗΜΑΙΟΦΟΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε,
που µου δίνετε το λόγο, γιατί ήµουν σε επιτροπή και έλειπα από την
αρχή.
Κυρία Υφυπουργέ, θα αναφερθώ µόνο στο άρθρο 29. Οι διατάξεις
του αφορούν ολόκληρη περιοχή, όχι µόνο τον κλάδο των
γουνοποιών, αλλά συνολικά τον κόσµο της ∆υτικής Μακεδονίας. Η
ρύθµιση έχει καίρια σηµασία και θα λειτουργήσει καθοριστικά: 'Η θα
συνεχίσει την κατιούσα και την αφαίµαξη µία ολόκληρη περιοχή ή
θα αποτελέσει µία νέα αφετηρία για να ανακουφιστεί ο κόσµος και
να προσβλέψει µε αισιοδοξία για τα από δω και πέρα.
Συµµερίζοµαι τις εκτιµήσεις των συναδέλφων, άλλωστε σχεδόν
σύνολη η Βουλή συντάσσεται υπέρ της ρυθµίσεως αυτής των
χρεών των γουναράδων. 'Ενα βήµα ήδη χθες το έκανε ο κύριος
Υπουργός, ανεβάζοντας την οροφή από δεκαπέντε εκατοµµύρια
(15.000.000) σε τριάντα εκατοµµύρια (30.000.000). Αλλά φοβούµαι
ότι η Κυβέρνηση δεν ικανοποιεί το συνολικό αυτό αίτηµα των
φορέων και του κόσµου της περιοχής στα πενήντα εκατοµµύρια
(50.000.000), µάλλον από µικροψυχία, γιατί είναι ελάχιστοι εκείνοι
που αποµένουν και ανήκουν στην κατηγορία των τριάντα έως
πενήντα εκατοµµυρίων (30.000.000 - 50.000.000) δραχµών.
Ακούστηκε ένα νούµερο ότι καλύπτεται µε αυτό τον τρόπο το 97%.
Το 3% είναι εκείνο που δηµιουργεί το πρόβληµα; Αυτό αναδεικνύει
τη µικροψυχία επιτρέψτε µου, της Κυβερνήσεως.
Ας ολοκληρώσει η Κυβέρνηση και ας δώσει ικανοποίηση στο
συνολικό αίτηµα των πενήντα εκατοµµυρίων.
Κυρία Υφυπουργέ, για µένα, εδώ παραβιάζεται µια βασική,
στοιχειώδης συνταγµατική επιταγή. Εάν παραµείνει το όριο των
τριάντα εκατοµµυρίων, ευνοείτε τον οφειλέτη µέχρι τριάντα
εκατοµµύρια  και  αν  οφείλει  τριάντα  εκατοµµύρια  και  µια
δραχµή  "είναι  εκτός  νυµφώνος".  Το  δίκαιο  επιβάλλει,  αυτή  η
ευνοϊκή  µεταχείριση  για  τη  ρύθµιση  που  γίνεται,  να
συµπεριλάβει  το  σύνολο  των  γουναράδων,  ανεξαρτήτως  του
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ύψους των οφειλών τους µέχρι των τριάντα εκατοµµυρίων ή των
πενήντα εκατοµµυρίων, όπως ζητάµε όλοι να γίνει. Αυτό
υπαγορεύει η ισοδικία, η ισοτιµία και η ίση µεταχείριση που είναι
βασική θεµελιακή, συνταγµατική αρχή.
Εάν κάποιος οφείλει τριάντα εκατοµµύρια και µία δραχµή "είναι
εκτός νυµφώνος", ενώ µέχρι τα τριάντα εκατοµµύρια είναι
ευνοηµένος. Αυτό για µένα αποτελεί νοµοθετικό παραλογισµό. Το
δίκαιο και η ισοδικία υπαγορεύει, το σύνολο των γουναράδων που
οφείλουν µέχρι το ύψος των τριάντα εκατοµµυρίων των χρεών τους
να υπαχθούν σ' αυτήν την ευνοϊκή ρύθµιση. Το από κει και πέρα,
είναι προσωπική υπόθεση του καθενός. Γίνεται µία παραβίαση
στοιχειώδους αρχής δικαίου. Θα παρακαλούσα τους συνεργάτες
σας και ιδιαίτερα τον κ. Παπαϊωάννου που όντως είναι ο επαΐων του
θέµατος, να το προσέξουν ιδιαίτερα.
Ακόµα θα ήθελα να υπερθεµατίσω σ' αυτό που επεσήµανε ο
συνάδελφος κ. Πετσάλνικος. Εάν περιµένει η πολιτεία να
εξαντλήσουν οι τράπεζες όλο το δικαίωµα µε πλειστηριασµούς
κ.λπ., θα γίνει σεισµός στην περιοχή. Θα πρέπει πάραυτα να
σταµατήσουν οι διαδικασίες µε όποιον τρόπο είτε µε εγκύκλιο είτε
µε ρητή διάταξη εδώ, για να µην γίνει αναστάτωση, στην κυριολεξία,
που θα προκαλέσει σεισµική αναταραχή. Αυτές τις δύο
παρατηρήσεις ήθελα να κάνω, κύριοι Υπουργοί, και ειδικά να
συµπεριληφθούν οι πάντες µέχρι του ύψους των πενήντα
εκατοµµυρίων.
Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Λωτίδης έχει το
λόγο. Είσαστε ο τελευταίος εκ των οµιλητών.
ΛΑΖΑΡΟΣ ΛΩΤΙ∆ΗΣ: Είµαι ο τελευταίος και ο τυχερός, κύριε
Πρόεδρε, γιατί ήλθε και ο καθ' ύλην αρµόδιος Υφυπουργός -όχι ότι
η κυρία Υφυπουργός δεν ήταν αρµόδια- ο οποίος χειρίστηκε κάποια
θέµατα και έχει τη δυνατότητα να απαντήσει και να κάνει κάποιες
τροποποιήσεις, αν κρίνει ότι είναι απαραίτητες.
Αναφέροµαι στο άρθρο 29 και είναι κατανοητό για ποιο λόγο. Είναι
γνωστό σε όλους -φαίνεται από τις τοποθετήσεις όλων των
πλευρών στην Αίθουσα- ότι υπάρχει µια γενικότερη
ευαισθητοποίηση που δεν έχει να κάνει µε την άγραν εκλογικής
πελατείας, αλλά µε το ότι όλοι συνειδητοποιούν πως το πρόβληµα
είναι τεράστιο και χρήζει άµεσης αντιµετώπισης.
Είναι ένα πρόβληµα που δεν αφορά µόνο τον κλάδο της
γουνοποιίας και κακώς ίσως λέγεται. 'Εχει αφετηρία τον κλάδο της
γουνοποιϊας και όπως εξήγησαν οι συνάδελφοι που µίλησαν
προηγουµένως έχει να κάνει µε τον εξαγωγικό προσανατολισµό
προς τη Ρωσία και τις ανατολικές µόνο χώρες και µε την τεράστια
οικονοµική κρίση που υπάρχει σ' αυτές τις χώρες, η οποία
µεταφέρεται τώρα στο εσωτερικό της χώρας. Είναι δηλαδή ένας
κλάδος κατ' εξοχήν συναλλαγµατοφόρος.
'Εχει επιπτώσεις και συνέπειες σε όλο το οικονοµικό σύστηµα, στην
κοινωνία όλου του Νοµού Καστοριάς και µέρους του Νοµού
Κοζάνης, στην περιοχή της Σιάτιστας της επαρχίας Βοϊου.
Και έχει επίπτωση σε όλη την οικονοµία, γιατί υπάρχουν και άλλες
παράλληλες δραστηριότητες οι οποίες είναι συµπληρωµατικές του
κλάδου της γουνοποιίας. Η κύρια πηγή από την οποία αντλούνται
εισοδήµατα και κινείται συνολικά και τροφοδοτείται η οικονοµία της
περιοχής είναι η γούνα.
'Ετσι, αγαπητοί συνάδελφοι, η Κυβέρνηση ενέσκυψε µε ευαισθησία
στο πρόβληµα, έφερε τη συγκεκριµένη ρύθµιση, η οποία
ανακουφίζει και δίνει κάποιες λύσεις, προοπτικές και δυνατότητες,
ώστε να υπάρξει σε συνεργασία µε την Κυβέρνηση και τους φορείς
ένα συνολικό σχέδιο µακρόπνοο και µακροχρόνιο για να
αντιµετωπιστεί η κατάσταση.
Ξέρετε πολλές φορές ότι το timing, ο χρόνος που παρεµβαίνεις και
κάνεις κάποιες ρυθµίσεις είναι πολύ πιο κρίσιµος απ' αυτήν καθ'
εαυτή τη ρύθµιση. Γιατί πολλές φορές υποχρεούσαι να έρθεις µετά
από αρκετά χρόνια, να παρέµβεις όταν το πρόβληµα έχει πάρει
εκρηκτικές και ανεξέλεγκτες διαστάσεις, να πάρεις µέτρα µε

µεγαλύτερο κόστος και αµφίβολα αποτελέσµατα.
Είναι βέβαια θετικό το γεγονός ότι η Κυβέρνηση το αναγνώρισε και
προχώρησε από τα δεκαπέντε στα τριάντα εκατοµµύρια, όπου,
όπως είπε και ο κ. Σηµαιοφορίδης και ο κ. Πετσάλνικος, καλύπτει
ένα πολύ µεγάλο µέρος. Και δεν επιµένω σ' αυτό για να
ικανοποιήσω τους γουνεµπόρους, τους συνδέσµους της περιοχής,
αλλά γιατί δεν υπάρχει ιδιαίτερη επιβάρυνση για το δηµόσιο.
Νοµίζω ότι η Κυβέρνηση δείχνοντας τη γαλαντοµία της και το
αίσθηµα ευθύνης που την διακρίνει απέναντι στα µεγάλα
προβλήµατα, προχώρησε σ' αυτήν τη ρύθµιση. Και πιστεύω ότι
µπορεί να αυξήσει το ποσό αυτό στα πενήντα εκατοµµύρια
(50.000.000).
Αγαπητοί συνάδελφοι, από εκεί και πέρα υπάρχουν κάποια
πράγµατα που πρέπει να γίνουν. Βεβαίως έχουν θιγεί και από τους
προηγούµενους. Να προσθέσω και εγώ τη φωνή µου. 'Ισως
βοηθήσει. Να φύγει λοιπόν η αναφορά, όπως είπε και ο κ.
Πετσάλνικος, η φράση έχουν βεβαιωθεί τα χρέη µέχρι 30/6 και να
µείνει στο ότι έχουν καταστεί ληξιπρόθεσµα για τους γνωστούς
λόγους. ∆εν νοµίζω ότι µε παίρνει και ο χρόνος να εξηγήσω. Να µην
είναι κατ'ανώτατο όριο είκοσι δόσεις, αλλά είκοσι δόσεις για να µην
υπάρχει η συναλλαγή και η διαπραγµάτευση µε τις ∆ΟΥ και τις
Οικονοµικές Εφορίες.
'Οταν τα δάνεια καθίστανται ληξιπρόθεσµα, αυτό που είπαν και οι
προηγούµενοι, να µην κινείται από τις τράπεζες η αναγκαστική
διαδικασία, η εκτέλεση και στη συνέχεια να στέλνεται ο φάκελος στο
δηµόσιο ταµείο για το υπόλοιπο. Αλλά όταν καθίστανται
ληξιπρόθεσµα, να στέλνονται στο δηµόσιο ταµείο και να καλούνται
εκεί για να αρχίσει να εφαρµόζεται η συγκεκριµένη διάταξη.
Κάτι τελευταίο, αγαπητοί συνάδελφοι και κύριε Υφυπουργέ, επί των
Οικονοµικών και αρµόδιε. Θα διαβάσω τη διάταξη του άρθρου 29
στις δύο πρώτες σειρές "οφειλές από δάνεια µε την εγγύηση του
ελληνικού δηµοσίου σε βιοτεχνικές επιχειρήσεις γουνοποιίας."
Ξέροντας πέντε κολλυβογράµµατα νοµικά, έχοντας τελειώσει το
νοµικό τµήµα του Αριστοτελείου Πανεπιστηµίου Θεσσαλονίκης δίνω
την εξής εξήγηση. Η γραµµατική ερµηνεία, ούτε καν διασταλτική
χρειάζεται, είναι πως οφειλές από δάνεια µε την εγγύηση του
ελληνικού δηµοσίου σε βιοτεχνικές επιχειρήσεις συµπεριλαµβάνουν
τα πάσης µορφής δάνεια προς τις επιχειρήσεις αυτές, από
οποιαδήποτε αιτία για κεφάλαια κίνησης ή εµπορικά δάνεια. Και
µέσα σε αυτά λογικά συµπεριλαµβάνονται -π.χ. στη Σιάτιστα λόγω
του σεισµού του '95- σεισµοδάνεια όχι για κατοικίες, όχι για
επέκταση της επιχείρησης, αλλά για κεφάλαια κίνησης.
Προς αποφυγή οποιασδήποτε ερµηνείας ή παρερµηνείας ή για να
µην εµπλακούµε σε εγκυκλίους, καλό είναι, αν δεν θέλει ο
Υφυπουργός να το συµπεριλάβει, ώστε να γίνει ρητή αναφορά στα
σεισµοδάνεια ή σε κεφάλαια κίνησης στις βιοτεχνικές επιχειρήσεις
γούνας, να κάνει µία δήλωση ότι ισχύει και γι' αυτές. Αυτό για να
µην εµπλακούµε περισσότερο. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Η κυρία Υφυπουργός
έχει το λόγο.
ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας): Κύριοι
συνάδελφοι, βεβαίως δεν ήταν της αρµοδιότητάς µου, αλλά άκουσα
όλα τα ζητήµατα που έθεσαν οι συνάδελφοι και κάπως λειτούργησα
και λίγο ως αλεξικέραυνο κάποιων επιθέσεων που φάνηκαν εδώ
από συναδέλφους της Αντιπολίτευσης προς την Κυβέρνηση.
Οφείλω να πω ότι αν εσείς θεωρείτε ότι είναι προεκλογική περίοδος
αυτή και σηκώσατε τους τόνους της αντιπαράθεσης, η Κυβέρνηση
βρίσκεται συνεχώς σε µία προσπάθεια πραγµατικά εκσυγχρονισµού
ολόκληρης της ελληνικής κοινωνίας και του δηµόσιου τοµέα.
Βεβαίως, ο εκσυγχρονισµός δεν είναι µία διαδικασία που σταµατά,
που είναι στατική, άρα δέχεται και βελτιώσεις και προσθήκες και
τροποποιήσεις, πάντα µέσα από έναν κοινωνικό διάλογο µε
ευαισθησία σε όλα τα προβλήµατα των παραγωγικών ή κοινωνικών
οµάδων.
Νοµίζω ότι αυτός ο διάλογος έχει γίνει και ίσως σε αυτό
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το σηµείο να δίνεται και απάντηση στον Πρόεδρο του ∆Η.Κ.ΚΙ., γιατί
απουσιάζουν εργαζόµενοι, οι εκπρόσωποι των συνδικαλιστικών
οργανώσεων.
'Ολα αυτά που έχουν ειπωθεί εδώ, έχουν περάσει από µία
επεξεργασία που λαµβάνει όλα τα πράγµατα υπόψη.
Ειπώθηκε -ο κ. Βεζδρεβάνης νοµίζω το είπε- ότι η αξία ενός νόµου
φαίνεται από τη διάρκειά του. Η σταθερή αξία, όµως, µιας πολιτικής
φιλοσοφίας, µιας κυβέρνησης και µιας κοινωνίας φαίνεται από τη
δυναµική της κάθε φορά να βελτιώνει, να δυναµώνει τις προτάσεις
και τις πολιτικές της για το συµφέρον της χώρας και του ελληνικού
λαού.
Με αυτά ήθελα να βάλω κάποια ζητήµατα πολιτικής που σήµερα
φάνηκαν εδώ έντονα και έδειξαν και αυτό το κλίµα που ο κ.
Κωστόπουλος χαρακτήρισε προεκλογικό.
Σε ό,τι αφορά τις όποιες λεπτοµέρειες και τα όποια ζητήµατα
τέθηκαν εδώ, ενηµέρωσα τον κύριο Υπουργό και θα δοθούν οι
συγκεκριµένες απαντήσεις. Νοµίζω ότι ο κ. Πετσάλνικος έβαλε τρία
ζητήµατα τα οποία γίνονται δεκτά.
Στο θέµα δε της ρύθµισης της γούνας, θέλω να πω, κύριε
Σηµαιοφορίδη, ότι αυτή είναι µία πολύ θετική εξέλιξη σε ό,τι αφορά
τα χρέη και τις ρυθµίσεις. Υπάρχουν ακόµα πάρα πολλά ζητήµατα
που πρέπει να γίνουν για τις εξαγωγές, για τις δασµολογικές
ελαφρύνσεις, αν θέλετε για όλες εκείνες τις ασφαλιστικές δικλείδες
που πρέπει να έχουµε, ώστε να πετύχουµε πραγµατικά το µέγιστο
αποτέλεσµα σ' αυτόν τον τοµέα. Σε ό,τι αφορά τις αδιαφάνειες που
ακούστηκαν εδώ, οφείλω να πω ότι πολλές φορές, κύριε
Κωστόπουλε, έρχονται ρυθµίσεις και διατάξεις ακριβώς γιατί
υπήρξαν αδιαφάνειες ή -αν θέλετε- κακή διαχείριση κάποιων
θεσµών και κάποιων οικονοµικών. Μην κάνετε τον προφήτη κακών,
όταν αυτές οι διατάξεις που έρχονται προσπαθούν να βελτιώσουν
και όχι να δηµιουργήσουν πρόβληµα.
Είµαστε όλοι, όµως, σε µία κατεύθυνση, µέσα και από τη συζήτηση
στη Βουλή, ώστε να γίνουν όλες αυτές οι αναγκαίες διορθώσεις για
το καλύτερο αποτέλεσµα και του νόµου και βεβαίως της εφαρµογής
του και της υλοποίησής του.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριε Χριστοδουλάκη,
θα πάρετε το λόγο ή θέλετε να ακούσετε τις δευτερολογίες και να
απαντήσετε µετά;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Ναι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ορίστε, κύριε
Χριστοδουλάκη, έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ' αρχήν, συγνώµη που δεν µπορούσα να είµαι εδώ από την
αρχή της συνεδρίασης, διότι είχαµε µία σύσκεψη υπό τον
Πρωθυπουργό. Ενηµερώθηκα όµως για όλα τα θέµατα, τα οποία
χρήζουν απαντήσεως.
Κατ' αρχήν, να έρθω σε ένα θέµα το οποίο ετέθη από όλες τις
πλευρές, το θέµα της αυξήσεως του ορίου των χρεών τα οποία θα
ρυθµίζονται όσον αφορά τις επιχειρήσεις γουνοποιίας.
'Οπως ανακοίνωσε και χθες ο Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας, το
όριο θα αυξηθεί στα τριάντα εκατοµµύρια (30.000.000) δραχµές.
'Οπως είχαµε συµφωνήσει στην επιτροπή, τα χρέη δεν θα είναι πια
µέχρι τον Απρίλιο, αλλά θα είναι µέχρι τις 30 Ιουνίου. Μάλιστα αυτό
έχει ήδη µπει στο σχέδιο το οποίο σας έχει ήδη διανεµηθεί.
'Οσον αφορά τον τρόπο µε τον οποίο θα γίνονται αυτές οι
ρυθµίσεις, θα σας διαβάσω µία διόρθωση, η οποία θα κάνει το
σύστηµα απολύτως αντικειµενικό και δεν θα είναι στη διακριτική
ευχέρεια της ∆ΟΥ να προσδιορίσει τα ποσά.
Αν µου επιτρέπετε, κύριε Πρόεδρε, να έχω ένα λεπτό, για να
αναγνώσω τα σηµεία αυτά, έτσι ώστε να διορθωθούν αµέσως.
'Αρθρο 29, παράγραφος 1: Οι λέξεις και ο αριθµός "δεκαπέντε
εκατοµµυρίων (15.000.000)" αντικαθίστανται από τις λέξεις και τον
αριθµό "τριάντα εκατοµµυρίων (30.000.000)".

∆ιαγράφονται οι λέξεις "κατά ανώτατο όριο" και "που το ποσό της
κάθε µίας δεν µπορεί να είναι µικρότερο των εκατό χιλιάδων
(100.000) δραχµών". Μετά την ηµεροµηνία "30-6" διαγράφονται οι
λέξεις "και έχουν βεβαιωθεί". Μετά τις λέξεις "ανεξάρτητα από το
χρόνο", η λέξη "βεβαίως" αντικαθίσταται από τις λέξεις "βεβαίως ή
στους".
Στο άρθρο 29, παράγραφος 2,στην περίπτωση γ' οι λέξεις "θα
βεβαιωθούν" αντικαθίστανται από τη λέξη "βεβαιώνονται".
Στο άρθρο 29 προστίθεται µία παράγραφος 4 και αυτή είναι η
κρίσιµη που σας λέω, ως εξής: "Με απόφαση του Υπουργού
Οικονοµικών ρυθµίζονται τα σχετικα µε την εφαρµογή του παρόντος
άρθρου θέµατα και κάθε αναγκαία προς τούτο λεπτοµέρεια".
Επίσης, δηλώνω ότι όπως είναι προφανές µετά τη δηµοσίευση του
νόµου θα αποσταλεί εγκύκλιος από τον Υπουργό Εθνικής
Οικονοµίας και Οικονοµικών προς τις τράπεζες να λάβουν υπόψη
τους το νέο καθεστώς, το οποίο επέρχεται µε τη ρύθµιση αυτή.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Γ'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΛΟΥΚΑΣ ΑΠΟΣΤΟΛΙ∆ΗΣ)
Κατά συνέπεια, πιστεύω ότι µε τις προσθήκες αυτές και τις
τροποποιήσεις υπάρχει µια πάρα πολύ θετική ανταπόκριση, µια
ιδιαίτερα θετική ανταπόκριση στα προβλήµατα των επιχειρήσεων
γουνοποιίας του Νοµού Καστοριάς και πιστεύω ότι εκφράζονται...
ΛΑΖΑΡΟΣ ΛΩΤΙ∆ΗΣ: Και του Νοµού Κοζάνης, κύριε Υπουργέ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Συγγνώµη, κύριε Λωτίδη. Μου το υπενθύµισε πρώτος ο κ.
Πετσάλνικος εκ Καστοριάς.
ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας): ∆υτικής
Μακεδονίας γενικώς.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ: Βάλτε ∆υτικής Μακεδονίας, κύριε
Υπουργέ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Εντάξει, ∆υτικής Μακεδονίας.
Σηµειώνω, όµως, ότι τα µέτρα τα οποία λαµβάνει η Κυβέρνηση
συµπληρώνονται και απο τα αυξηµένα επενδυτικά κίνητρα, τα
οποία δίνονται µε άλλο άρθρο του παρόντος νόµου. Αυτό πιστεύω
αποτελεί και την καλύτερη ρυθµιση και βρίσκεται απολύτως στο
πνεύµα το οποίο διατυπώθηκε µε διάφορες αποχρώσεις βέβαια
από όλες τις πτέρυγες της Βουλής.
'Ερχοµαι τώρα, κυρίες και κύριοι, σε µια σειρά θεµάτων, τα οποία
τέθηκαν στη συζήτηση των άρθρων του νοµοσχεδίου. Κατ'αρχήν για
το θεµα της διώρυγας.
Νοµίζω ότι στη ∆ιαρκή Επιτροπή, αλλά και χθες ο Υπουργός
Εθνικής Οικονοµίας δήλωσε και δηλώσαµε, ότι οι ρυθµίσεις οι
οποίες γίνονται για τη ∆ιώρυγα της Κορίνθου είναι αναγκαίες έτσι
ώστε να µπορέσει να εκσυγχρονιστεί η λειτουργία της ∆ιώρυγας και
να µπορέσει να αναζητήσει και κάποιες νέες δραστηριότητες σε µια
περίοδο όπου αυτό καθ'εαυτό το οικονοµικό της αντικείµενο φθίνει.
'Οπως είπε χθες ο κ. Παπαντωνίου, η ΑΕ∆ΙΚ είναι µία από τις
αρχαιότερες ∆ΕΚΟ. 'Εγινε πριν από εκατόν πέντε, νοµίζω, χρόνια
και βέβαια όταν έγινε γνώρισε µια πολύ µεγάλη οικονοµική
δραστηριότητα. Βαθµιαία βέβαια το αντικείµενό της σιγά-σιγά
περιοριζόταν διότι η οικονοµία του διάπλου περιοριζόταν λόγω της
αυξηµένες ταχύτητας των νέων πλοίων που ναυπηγούνταν και τα
τελευταία χρόνια άρχισε να παρουσιάζει µια σοβαρή συρρίκνωση
και εσόδων, αλλά και µία αύξηση δαπανών.
'Ενας από τους λόγους ήταν ότι το αντικείµενο αυτό καθ' εαυτό του
διάπλου, όπως είπα, έχει µειωθεί τα τελευταία χρόνια. Και ο
διάπλους σκαφών αλλά και µια σειρά από άλλες ναυτιλιακές
εργασίες οι οποίες γίνονταν, έχουν µειωθεί.
Κατά  συνέπεια  θα  πρέπει  η  διώρυγα  αφ'  ενός  µεν  να
αναδιαταχθεί  επιχειρησιακά  και  αφ'ετέρου  να  αναζητήσει  και
κάποιες  άλλες  δραστηριότητες  αξιοποίησης  µέσω  της
προσέλκυσης  και  της  µεγαλύτερης  ενηµέρωσης  των  ενδιαφερο-
µένων  για  τις  υπηρεσίες  που  προσφέρει,  µε  διεύρυνση  των
υπηρεσιών  που  προσφέρει,  µε  ένταξη  στον  περίγυρο  της
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εταιρείας και µιας σειράς ακόµη δραστηριοτήτων τουριστικής
ανάπτυξης κλπ. Ταυτόχρονα όµως η ∆ιώρυγα της Κορίνθου έχει και
µία µοναδικότητα, έχει µια ιστορική και φυσική µοναδικότητα, που
είναι ο ισθµός της Κορίνθου. Και αυτό είναι και το βασικό
περιουσιακό της στοιχείο.
Θα ήταν νοµίζω παράδοξο να προχωρήσουµε σε µία
ιδιωτικοποίηση ή µετοχοποίηση κλασικού τύπου, όπου ένας ιδιώτης
γίνεται όχι µόνο επενδυτής αλλά και ιδιοκτήτης αυτού του µοναδικού
ιστορικού και φυσικού πλούτου που έχει η χώρα από αρχαιοτάτης
εποχής µέχρι σήµερα. Γι' αυτόν, το λόγο, λοιπόν, επιλέγουµε µία
νέα µορφή ανοίγµατος προς την αγορά, η οποία θα γίνει µέσω της
εκχωρήσεως δραστηριοτήτων σε ενδιαφερόµενους επενδυτές. Και
µακάρι να βρεθούν τέτοιοι επενδυτές, διότι επειδή το οικονοµικό
ενδιαφέρον της ∆ιώρυγας είναι περιορισµένο, µάλλον περιορισµένο
θα είναι και το επενδυτικό ενδιαφέρον το οποίο θα εκδηλωθεί. Αλλά
ας ελπίσουµε ότι θα υπάρξει αυτό και θα κινηθούµε για να υπάρξει
και γι' αυτό ακριβώς δίνουµε µία πολύ ευέλικτη µορφή εκχωρήσεως
συµβολαίων της ∆ιώρυγας, έτσι ώστε να προσελκυστεί ένα
ενδιαφέρον είτε εθνικού είτε διεθνούς είτε τοπικού χαρακτήρα και να
µπορέσει -αν µου επιτρέπετε την έκφραση- να αυγατίσει τις
δραστηριότητες της ∆ιώρυγας και να µπορέσει έτσι να
αντιµετωπίσει καλύτερα τα προβλήµατα τα οποία έχει σήµερα.
Είναι προφανέστατο ότι και οι θέσεις εργασίας διασφαλίζονται και οι
συνθήκες εργασίας διασφαλίζονται και η πρόθεση της Κυβέρνησης
είναι η περαιτέρω ανάπτυξη της ∆ιώρυγας, έτσι ώστε να πάψει να
είναι ελλειµµατογόνος και να γίνει µια κερδοφόρος επιχείρηση.
Είναι εσφαλµένη η άποψη η οποία ακούσθηκε αρκετές φορές ότι
παρουσιάζει πλεονάσµατα. ∆εν παρουσιάζει κανένα πλεόνασµα.
Παρουσιάζει ελλείµµατα, τα οποία όµως συµπληρώνονται από τις
αποδόσεις ενός κεφαλαίου του Υπουργείου Οικονοµικών, το οποίο
για χαριστικούς λόγους έχει διατεθεί προς χρήση και αξιοποίηση
στη ∆ιώρυγα της Κορίνθου. Θα πρέπει λοιπόν να δούµε το µέλλον.
Είχαµε ακούσει στην επιτροπή τους εκπροσώπους, οι οποίοι είπαν
ότι λίγο έως πολύ είναι µία οικογενειακή επιχείρηση και µάλιστα
αναφέρθηκε χαρακτηριστικά ότι οι εργαζόµενοι εκεί είναι από
πάππου προς πάππου. Ε, αυτό είναι ένα από τα προβλήµατα που
έχει η επιχείρηση, διότι περιορίστηκε πάρα πολύ σε έναν τοπικό
χαρακτήρα, σε µία τοπική λειτουργία και δεν διερεύνησε στο
παρελθόν νέες επιχειρησιακές και επιχειρηµατικές δυνατότητες.
Αυτό θα πρέπει να δούµε µε µία περιορισµένη αλλά και ευέλικτη
ταυτόχρονα συµµετοχή ιδιωτικών κεφαλαίων.
Το κράτος φροντίζει παράλληλα να εντάξει στο Γ' Κοινοτικό Πλαίσιο
Στήριξης το πολύ σοβαρό έργο της στήριξης των πρανών και των
επιχωµατώσεων που χρειάζεται να γίνουν, έτσι ώστε αφ'ενός µεν
να παρέχεται ασφάλεια κατά το διάπλου των σκαφών και αφ'ετέρου
δε να διευρυνθεί το άνοιγµα της ∆ιώρυγας, για να µπορεί να δέχεται
πλέον τα µεγαλύτερα σκάφη τα οποία ολοένα και περισσότερο
αρχίζουν να κατασκευάζονται. Η µη δυνατότητα του ισθµού να
υποδεχθεί αυτά τα µεγάλα σκάφη είναι και ένας από τους λόγους
που πέφτει η οικονοµική δραστηριότητα της ∆ιώρυγας.
Θέλω να καθησυχάσω, λοιπόν, όσους εξέφρασαν διάφορες
επιφυλάξεις είτε όσον αφορά τους εργαζόµενους είτε όσον αφορά
κάτι άλλο και να πω ότι η πρόθεση της Κυβέρνησης είναι να
δηµιουργήσει µια εταιρεία πιο ανεπτυγµένη, πιο σύγχρονη,
αναδιαρθρωµένη και κερδοφόρα.
Αναφέρθηκε από τον Πρόεδρο του ∆Η.Κ.ΚΙ. το θέµα της αυξήσεως
των εκπροσώπων των ιδιωτών επενδυτών στα ∆ιοικητικά
Συµβούλια των ∆ΕΚΟ και εξεφράσθηκαν οι φόβοι ότι αυτό θα
οδηγήσει σε απώλεια της διεύθυνσης και του µάνατζµεντ.
Πρέπει να είµαστε απόλυτα σαφείς. Κατ'αρχήν, το µάνατζµεντ θα το
επιλέγει αυτός ο οποίος είναι µέτοχος της πλειοψηφίας. Και είναι
προφανές ότι στις ∆ΕΚΟ στρατηγικού χαρακτήρα την πλειοψηφία
του 51% την έχει το ελληνικό δηµόσιο. ∆εν υπάρχει πουθενά
προηγούµενο η πλειοψηφία των µετόχων να εκχωρεί το
µάναντζµεντ σε άλλες µικρότερες οµάδες.

Κατά συνέπεια να είσθε απόλυτα βέβαιος ότι δεν πρόκειται να
ξεφύγει κάτι σε αυτήν τη συνήθη διαδικασία, η οποία γίνεται σε όλες
τις ανώνυµες εταιρείες.
Την αύξηση του αριθµού των εκπροσώπων στο διοικητικό
συµβούλιο τη θεωρούµε απολύτως φυσιολογική, διότι είναι
απολύτως φυσιολογικό και επιβαλλόµενο όταν αυξάνεται ο αριθµός
των ιδιωτών επενδυτών να αυξάνεται κατά µία σχετική αναλογία και
ο αριθµός των εκπροσώπων τους στο διοικητικό συµβούλιο. Είναι
ένας στοιχειώδης κανόνας ο οποίος εφαρµόζεται σε όλες τις
ανώνυµες εταιρείες.
Τι θα έπρεπε δηλαδή να γίνεται; Να έχουν οι ιδιώτες επενδυτές τον
ίδιο αριθµό εκπροσώπων όταν είχαν το 10% της επιχείρησης και
όταν έχουν τώρα το 25%, 35% ή και 49% της επιχείρησης; Νοµίζω
πως είναι µια στοιχειώδης, εύλογη και συνήθης ανταπόκριση σε
κάτι το οποίο εφαρµόζεται σε όλον τον κόσµο σε ανώνυµες
εταιρείες. Ο αριθµός των εκπροσώπων στα διοικητικά συµβούλια
αντανακλά τη σύνθεση του µετοχικού κεφαλαίου της επιχείρησης.
Αναφέρθηκαν επίσης από τον οµιλητή της Νέας ∆ηµοκρατίας, τον κ.
Κωστόπουλο, µία σειρά αρνητικών χαρακτηρισµών σχετικά µε την
"COSMOTE". Λυπάµαι βαθύτατα και για το περιεχόµενο των
δηλώσεών σας αλλά και για τη συγκυρία που επιλέξατε να τις
κάνετε. Θα έπρεπε να γνωρίζετε -και είµαι βέβαιος ότι το γνωρίζετε-
ότι τις ηµέρες αυτές γίνεται η τέταρτη µετοχοποίηση του ΟΤΕ, µε
την οποία επιχειρούµε να διαθέσουµε σε επενδυτές ευρείας
διασποράς και ατοµικής και θεσµικής και στην Ελλάδα και στο
εξωτερικό, το 14% του µετοχικού κεφαλαίου του ΟΤΕ. Και µέχρι
σήµερα, σηµειώνει πολύ µεγάλη επιτυχία αυτή η εκστρατεία
µετοχοποίησης του 14%.
Σας πληροφορώ ότι µέχρι χθες είχε ήδη καλυφθεί από θεσµικούς
επενδυτές του εξωτερικού το 55% της ζήτησης και είχε εκδηλωθεί
για πρώτη φορά που άνοιξε χθες µεγάλο εσωτερικό ενδιαφέρον για
την κάλυψη του εσωτερικού τµήµατος. Είχε εκδηλωθεί ενδιαφέρον
για αγορά άνω των έξι εκατοµµυρίων µετοχών, πράγµα το οποίο
είναι µια πολύ καλή ένδειξη της θετικής ανταπόκρισης που έχει αυτή
η τέταρτη προσπάθεια µετοχοποίησης του ΟΤΕ και είµαστε βέβαιοι
ότι το Σάββατο, που ολοκληρώνεται η διαδικασία, θα στεφθεί µε
απόλυτη επιτυχία.
'Ενας από τους καθοριστικούς παράγοντες γι' αυτήν τη σηµαντική
επιτυχία της τέταρτης µετοχοποίησης είναι και η λαµπρή πορεία της
"COS MOTE" µέχρι σήµερα. Ο ΟΤΕ δεν έχει πια να παρουσιάσει
ένα πράγµα όπως ήταν πριν από τρία, τέσσερα χρόνια, όταν µια
σειρά από άλλες δραστηριότητες ήταν λιγότερο ανεπτυγµένες ή
καθόλου, αλλά έχει να παρουσιάσει ένα σύνολο ιστοριών επιτυχίας
σε κρίσιµους τοµείς και µία από αυτές τις λαµπρές ιστορίες
επιτυχίας αποτελεί η πορεία της "COSMOTE", η οποία πηγαίνει
πάρα πολύ καλά τόσο από άποψη µεριδίων αγοράς, από άποψη
καλύψεως δικτύου και από άποψη αριθµού συνδροµητών και
κερδοφορίας.
Πιστεύω ότι είναι σοβαρό πολιτικό λάθος να διαχέουµε ή να θέτουµε
αστήρικτες ενστάσεις και να µιλάµε για δόλο σε διάφορες
προσπάθειες ή σε διάφορες διαθέσεις αποκτήσεως µετοχών της
"COSMOTE" και να ενσπείρουµε έτσι µια γενικότερη αµφισβήτηση
η οποία ενδεχοµένως µπορεί να πλήξει την κρίσιµη αυτή διαδικασία
µετοχοποίησης της καλύτερης ∆ΕΚΟ που έχει να επιδείξει η
Ελλάδα, µιας ∆ΕΚΟ η οποία πραγµατοποιεί τη µία µετά την άλλη
στατηγικές επενδύσεις στο εξωτερικό και αναδεικνύεται σε έναν
τηλεπικοινωνιακό ηγεµόνα στην ευρύτερη περιοχή και όχι µόνο
στην Ελλάδα.
(Στο σηµείο αυτό την προεδρική `Eδρα καταλαµβάνει ο Α'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ)
'Οσον  αφορά  την  παρατήρηση  για  τον  ΟΑΣΑ,  σας  πληροφορώ
ότι  η  δυνατότητα  του  ΟΑΣΑ  να  συνάπτει  συµβόλαιο
διαχείρισης  µε  τις  θυγατρικές  εταιρείες  είναι  ήδη  ψηφισµένος
νόµος  από  το  Κοινοβούλιο  µε  το  νοµοσχέδιο  το  οποίο  είχε
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έρθει προ ολίγων µηνών σχετικά µε τις αστικές κοινωνίες της
πρωτεύουσας και τίποτα δεν αλλάζει µε αυτό. Απλώς τίθεται στο
πλαίσιο του 2414. Και νοµίζω ότι είναι εύλογο, διότι, όταν έχουµε
µια µεγάλη ∆ΕΚΟ, η οποία εξειδικεύεται σε διαφορετικά αντικείµενα,
είναι φυσικό η Κυβέρνηση για να µειώσει την ανάµειξή της στις επί
µέρους λειτουργίες των ∆ΕΚΟ να θέλει να έχει µία σχέση
συµβολαίου και κατά συνέπεια και δυνατότητα αξιολόγησης της
πορείας του επιχειρησιακού σχεδίου µε έναν κεντρικό εποπτεύοντα
οργανισµό, όπως είναι ο ΟΑΣΑ. Και να µην υπεισέρχεται στις
καθηµερινές λεπτοµέρειες, τις οποίες προφανώς θα έχουν τα
επιχειρησιακά σχέδια των θυγατρικών εταιρειών.
Νοµίζω ότι αυτό δίνει και µεγαλύτερη δυνατότητα ελέγχου της
πορείας συνολικά του συγκοινωνιακού έργου, αλλά και καλύτερες
δυνατότητες αξιολόγησης και θέσεως στόχων για το πού θα πρέπει
να βαδίσει στο σύνολό της η εταιρεία και όχι καθεµία χωριστά.
'Ερχοµαι τώρα σε ένα άλλο θέµα και κλείνω µε αυτό, στο θέµα της
µεταφοράς της γραµµατείας αποκρατικοποίησης στο Υπουργείο
Εθνικής Οικονοµίας. Νοµίζω πως αυτό είναι απόλυτα
επιβεβληµένο. Μέχρι τώρα η γραµµατεία αποκρατικοποίησης είχε
γίνει στο Υπουργείο Ανάπτυξης, διότι εκεί υπήρχαν οι πολλές
προβληµατικές εταιρείες οι οποίες είχαν δηµιουργηθεί επί της
εποχής του οργανισµού της δήθεν ανασυγκρότησης των
επιχειρήσεων και θα έπρεπε, όπως ορθά προέβλεψε η Κυβέρνηση,
αυτές οι επιχειρήσεις να περάσουν επιτέλους στον ιδιωτικό τοµέα,
διότι το κράτος δεν έχει καµία δουλειά να ασχολείται και να
παριστάνει τον επιχειρηµατία σε τοµείς, όπου οι ιδιώτες µπορούν να
τα καταφέρουν πολύ καλύτερα, θεαµατικά καλύτερα από ότι µπορεί
το κράτος.
'Ολη αυτή η προσπάθεια ολοκληρώθηκε µε πρωτοβουλία που είχε
πάρει τότε η Υφυπουργός, η κ. ∆ιαµαντοπούλου, σε συνεργασία
βέβαια και µε το Υπουργείο Εθνικής Οικονοµίας και µε το
Υπουργείο Οικονοµικών και έκλεισε έτσι ένας µεγάλος κύκλος,
έκλεισε µια πολύ δυσάρεστη περιπέτεια της ελληνικής οικονοµίας µε
το κλείσιµο του οργανισµού ανασυγκρότησης επιχειρήσεων. Μία
περιπέτεια, η οποία οδήγησε στην κατασπατάληση εκατοντάδων
δισεκατοµµυρίων δραχµών µε το δήθεν επιχείρηµα της διαφύλαξης
θέσεων εργασίας, ενώ στην πράξη, είχε τα αντίθετα από τα
αναµενόµενα αποτελέσµατα.
∆ιότι ενεργούντες υπό την κρατική οµπρέλα οι εργαζόµενοι και οι
εκπρόσωποί τους συνδικαλιστές είχαν καταφέρει να έχουν πολύ
ανετότερες και πολύ πιο γενναιόδωρες συλλογικές συµβάσεις
εργασίας, οι οποίες φυσικά δεν αύξαναν το κόστος εργασίας µόνο
στις προβληµατικές επιχειρήσεις, αλλά µετέδιδαν αυτό το αυξηµένο
κόστος και στους άλλους κλάδους. Και έτσι όχι µόνο δεν αύξησαν
την απασχόληση, αλλά τη µείωσαν. Μειώθηκαν τα µερίδια αγοράς.
Ενώ είδαµε τώρα, µετά την πώλησή τους σε ιδιώτες επιχειρηµατίες,
που ξέρουν να κάνουν καλύτερα τη δουλειά σε όλους αυτούς τους
τοµείς, τα πράγµατα άλλαξαν. Ξαφνικά οι επιχειρήσεις αυτές, οι
οποίες ήταν χρόνια προβληµατικές και ελλειµµατογόνες, έγιναν
κερδοφόρες. Αυξήθηκε η απασχόληση. Εισήχθη νέα τεχνολογία.
∆ιευρύνθηκε θεαµατικά ο κύκλος εργασιών στα ναυπηγεία, παντού.
'Αλλαξε το τοπίο και είναι φυσικό αφού έγιναν όλες αυτές οι
θεαµατικές αλλαγές και το κράτος επιτέλους απηλλάγη από την
αυταπάτη ότι µπορεί να παριστάνει τον επιχειρηµατία, είναι φυσικό
το ενδιαφέρον των αποκρατικοποιήσεων και των µετοχοποιήσεων
να αποκτήσει ένα πιο στρατηγικό χαρακτήρα σ' εκείνες τις ∆ΕΚΟ, οι
οποίες παραµένουν είτε εν τω συνόλω τους είτε κατά πλειοψηφία
είτε εν µέρει το µετοχολόγιο του κράτους. Και η φυσική θέση,
λοιπόν, της Γραµµατείας Αποκρατικοποίησης είναι το Υπουργείο
Εθνικής Οικονοµίας. ∆ιότι έφυγε όλο αυτό το τµήµα το οποίο είχε
αποτελέσει το raison d' etre της δήθεν ανασυγκρότησης των
επιχειρήσεων και κατά συνέπεια δεν υπάρχει κανένα απολύτως
ζήτηµα. 'Ισα-ίσα, είναι µία επιβεβληµένη κίνηση, η οποία
σηµατοδοτεί µία νέα εποχή και ένα νέο τύπο σχέσεων του κράτους
µε τις δηµόσιες επιχειρήσεις.
Αυτά είχα να σας πω, κύριοι. Θέλω να καταθέσω για τα Πρακτικά
διορθώσεις, για να περιληφθούν.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Νικόλαος

Χριστοδουλάκης καταθέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες
διορθώσεις, οι οποίες έχουν ως εξής:
" 'Αρθρο 29/παρ. 1
Οι λέξεις και ο αριθµός "δεκαπέντε εκατοµµυρίων (15.000.000)"
αντικαθίστανται από τις λέξεις και τον αριθµό "τριάντα
εκατοµµυρίων (30.000.000)".
∆ιαγράφονται οι λέξεις "κατ' ανώτατο όριο" και "που το ποσό της
κάθε µίας δεν µπορεί να είναι µικρότερο των εκατό χιλιάδων
(100.000) δραχµών."
Μετά την ηµεροµηνία "30-6-1999" διαγράφονται οι λέξεις "και έχουν
βεβαιωθεί".
Μετά τις λέξεις "ανεξάρτητα από τον χρόνο" η λέξη "βεβαίωσης"
αντικαθίσταται από τις λέξεις "βεβαίωσής τους".
'Αρθρο 29/παρ.2
Στην περίπτωση (γ) οι λέξεις "θα βεβαιωθούν" αντικαθίστανται από
τη λέξη "βεβαιώνονται".
'Αρθρο 29
Προστίθεται παράγραφος 4 ως εξής:
"Με απόφαση του Υπουργού Οικονοµικών ρυθµίζονται τα σχετικά
µε την εφαρµογή του παρόντος άρθρου θέµατα και κάθε αναγκαία
για το σκοπό αυτό λεπτοµέρεια.")
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Κωστόπουλος
έχει το λόγο ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας
∆ηµοκρατίας.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, εγώ δεν έθιξα
ούτε τον ΟΤΕ ούτε τις επενδύσεις του. Μίλησα µε γεγονότα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Χαίροµαι που το λέτε.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Βγαίνει ο ΟΤΕ εδώ και δύο
µήνες και αφού έχει η τιµή της µετοχής επί ένα χρόνο στο
χρηµατιστήριο τιµή µικρότερη από την τιµή διάθεσης, όταν
"πέτσινες" µετοχές πήγαν δέκα και είκοσι φορές επάνω και λέει "δι'
αποφάσεως του διοικητικού συµβουλίου δικαιούται να εξαγοράσει
µέχρι και το 10% των µετοχών", πρώτη στήριξη του εαυτού της.
∆εύτερον, µην ξεχνάτε ότι στην κορυφή του ΟΤΕ µεταξύ προέδρου
και διευθύνοντος συµβούλου χύνεται αίµα. Και έχουµε παραίτηση
του προέδρου από το πρωί µέχρι το βράδυ και ακόµη δεν την
είδαµε. ∆εν είναι δικά µου τα δηµοσιεύµατα και, όπως ξέρετε, δεν
υπάρχει πουθενά καπνός, αν δεν υπάρχει φωτιά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
∆εν είναι σοβαρά αυτά που λέτε.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Τρίτον, θα σας θυµίσω την
πορεία των επενδύσεων στην Αρµενία, στη Ρουµανία. ∆εν είναι
δικές µου δηλώσεις, είναι δηλώσεις Χρυσολούρη στην επιτροπή.
Αντιλαµβάνεσθε πως πάνε κακήν, κακώς. Πέρα από µία
προσωπική εµπειρία, που έχω από άνθρωπο που πήγε εκεί και
ήρθε, ψάχνουν να βρουν επικεφαλής άνθρωπο και έβαλαν έναν του
δηµοτικού.
Προχωρώ. Εδώ και τρεις µήνες -ο συνάδελφος κ. Κεφαλογιάννης
είναι εδώ- µπορεί να είναι και περισσότεροι µήνες, σας έκανε την
πρώτη αίτηση, για να πείτε ποιος είναι ο αγοραστής του 8%. Μου
λέτε λαµπρύνει η "COS MOTE". ∆εν διαφωνεί κανείς. Την
αδιαφάνεια χτυπώ, κύριε Υπουργέ. Ποιος αγόρασε το 8%;
Προµηθευτής; Γιατί το κρύβετε; Χαίροµαι που µου λέτε ότι οι
θεσµικοί επενδυτές αγοράζουν τη µετοχή. Αλλά πρέπει να σας
θυµίσω ότι ο ίδιος ο ΟΤΕ έβγαλε και η Κυβέρνηση ανακοίνωσε ότι η
τιµή αγοράς είναι 6.250 έως 7.050. Και ξέρετε τι ώρα την έβγαλε;
'Οταν η µετοχή είχε 6.950.
'Ολοι οι θεσµικοί επενδυτές θα ήταν κουτοί να µην αγοράσουν, και
µου κάνει εντύπωση που κάλυψαν το 55%. ∆ιότι αντιλαµβάνεσθε
ότι τα κρατικά λάθη της Κυβέρνησης και του ΟΤΕ, δεν µπορεί να τα
πληρώνει, ούτε ο ελληνικός λαός ούτε οι επενδυτές. Τα λάθη είναι
δικά σας κι εγώ δεν κάνω κριτική στον αέρα. Μιλάω µε γεγονότα και
τα τεκµηριώνω.
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Πιστεύω, λοιπόν, µια και αναφέρθηκα στον ΟΤΕ, ότι δεν είπα τίποτα
περισσότερο απ' ό,τι συµβαίνει, από δηλώσεις της Κυβέρνησης,
από αποφάσεις του ∆.Σ., από τη τιµή στο χρηµατιστήριο και από
την αδιαφάνεια, που εξακολουθείτε να τηρείτε στο θέµα της
πώλησης του 8% της "COSMOTE".
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο Πρόεδρος του
∆Η.Κ.ΚΙ. κ. Τσοβόλας έχει το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Κύριε
Πρόεδρε, όσον αφορά τις συµπληρώσεις στο άρθρο 29 που αφορά
τους γουνοποιούς Καστοριάς, Γρεβενών, Κοζάνης και Φλώρινας
χαιρόµαστε πράγµατι, διότι αποδέχθηκε ο κύριος Υπουργός
παρατηρήσεις, αιτήµατα και επισηµάνσεις που έκανα και εγώ και
άλλοι συνάδελφοι στη ∆ιαρκή Επιτροπή, αλλά και χθες και σήµερα
ανεξάρτητα από τη µικρή µεθόδευση που έκανε η Κυβέρνηση.
Θεµιτά αυτά στο Κοινοβούλιο. Σηµασία έχει ότι έγιναν αποδεκτές οι
σωστές παρατηρήσεις και έτσι θα µπορέσει να λειτουργήσει
πράγµατι η ρύθµιση των χρεών µετά απ' αυτές τις συµπληρώσεις.
Βέβαια δεν λύνεται αυτό το πρόβληµα αυτών των νοµών που είναι
η ανάπτυξη, η µεγάλη ανεργία, που για να αντιµετωπιστεί χρειάζεται
προώθηση ταχύρυθµων εξειδικευµένων αναπτυξιακών
παραγωγικών προγραµµάτων µαζί µε ουσιαστική επίσπευση της
αποκέντρωσης πόρων και εξουσιών ειδικών προγραµµάτων
αναπτυξιακής και κοινωνικής υποδοµής.
'Ετσι µόνο θα κρατηθεί η ελάχιστη αποµείνασα νεολαία και ο
υπόλοιπος κόσµος στις ερηµωµένες αυτές περιοχές των τεσσάρων
νοµών, όπως και στις άλλες ακριτικές περιοχές σε συνδυασµό µε
µια άλλη τελείως διαφορετική από αυτή που ακολουθείται µέχρι
σήµερα, οικονοµική και κοινωνική πολιτική.
Πάντως η ρύθµιση αυτή τελικά είναι προς τη σωστή κατεύθυνση και
θα ψηφίσουµε το σχετικό άρθρο.
Στην παρατήρηση που έκανε και στη ∆ιαρκή Επιτροπή και εδώ για
τη διεύρυνση από έντεκα σε δεκατρία µέλη των διοικητικών
συµβουλίων των δηµοσίων επιχειρήσεων και οργανισµών, ο κύριος
Υφυπουργός απαντώντας πριν από λίγο προσπαθησε να
δικαιολογήσει για να καλύψει τις πραγµατικές προθέσεις που
υπάρχουν πίσω απ' αυτά που είπε ο κύριος Υπουργός και µέσα
από τη ρύθµιση, λέγοντας ότι δήθεν αυτή η ρύθµιση γίνεται επειδή
θα µεταβιβαστεί το 25% των µετοχών σε αυτές τις εταιρείες, πρέπει
να έχουν και µεγαλύτερη εκπροσώπηση. Εδώ όµως αστόχησε. Η
αύξηση µελών του διοικητικού συµβουλίου κατά τροποποίηση της
παραγράφου 2 του ν. 2414 δεν αφορά τις περιπτώσεις που το
µετοχικό κεφάλαιο περιέρχεται κατά 49% στους ιδιώτες επενδυτές.
Αφορά τις άλλες περιπτώσεις, γιατί τίθεται αυτή η ρύθµιση ως
παράγραφος 4 στο άρθρο 21 που προηγείται του άρθρου 22 που
αναφέρεται στη µεταβίβαση από 25% µέχρι 49% των µετοχών σε
επιχειρήσεις που µεταβιβάζεται το 25% εως 49% του µετοχικού
κεφαλαίου σε ιδιώτες. Γι' αυτό το άρθρο αφορά γενικά, ανεξάρτητα
αν θα πάει το ποσοστό της µεταβίβασης σε ιδιώτες είτε είναι 1% είτε
0%, όλες τις δηµόσιες επιχειρήσεις και οργανισµούς, γιατί
αντικαθιστά το άρθρο 6, το οποίο στις περιπτώσεις που θα
µεταβιβαστεί το 25% εως 49% των µετοχών σε ιδιώτες, παύει να
ισχύει. Αφού τίθενται εκτός, όλες αυτές οι επιχειρήσεις, µε το
επόµενο άρθρο 22.
'Αρα, δεν είναι σωστό αυτό που είπατε, κύριε Υπουργέ. Αυτό είναι
αποπροσανατολιστικό. Αν εννοείτε αυτό ακόµα και µε τη δική σας
λογική πρέπει να φύγει από το άρθρο 21 και να πάει στο άρθρο 22,
ώστε να αφορά µόνο τις δηµόσιες επιχειρήσεις, στις οποίες θα
µεταβιβαστεί ή έχει µεταβιβαστεί το 25% µε 49% που ρυθµίζεται
από το άρθρο 22. 'Αρα, η πρόθεσή σας είναι άλλη.
Η πρόθεσή σας µέσα από τη διεύρυνση του αριθµού των µελών
των διοικητικών συµβουλίων, αλλά και από την πονηρή αλλαγή που
κάνετε και στη σύνθεση των µελών του διοικητικού συµβουλίου, σε
σχέση µε το άρθρο που τροποποιείτε, είναι να αλλοιώσετε τη
σύνθεση των διοικητικών συµβουλίων υπέρ των ιδιωτών. Γιατί; Γιατί
πέρα από τον αριθµό από 11 σε 13 των µελών του ∆.Σ.
τροποποιείτε και µία άλλη βασική διάταξη που έλεγε ότι πέρα από
τους δύο εκπροσώπους των εργαζοµένων, πέρα από έναν

εκπρόσωπο της OKE, όλοι οι άλλοι εκπρόσωποι ήταν του
δηµοσίου, που ορίζονταν από τους κατά περίπτωση Υπουργούς.
Τώρα καταργείτε αυτήν τη διάταξη όσον αφορά τα υπόλοιπα µέλη
του διοικητικού συµβουλίου και λέτε ότι θα τα ορίζει η συνέλευση
των µετόχων. Και εκεί βέβαια θα γίνεται αυτό που είπα πριν.
'Οµως µίλησε προηγουµένως ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
του ΠΑ.ΣΟ.Κ. λέγοντας ανακρίβειες. Ξέχασε όµως ή διέγραψε τι
είπα χθες το βράδυ για το τι είπαν για µία από αυτές τις κρατικές
επιχειρήσεις- που πήγε και αυτός και τα στήριζε τότε -ο
Πρωθυπουργός και ο Υπουργός Μεταφορών και οι οποίοι κάνουν
τώρα τα τελείως αντίθετα. Αναφέροµαι στην Ολυµπιακή Αεροπορία.
Ο κ. Σηµίτης κατακεραύνωνε τη Νέα ∆ηµοκρατία που είπε να κάνει
διεθνή διαγωνισµό για διαχείριση και διοίκηση της Ολυµπιακής.
'Ελεγε τότε ο κ. Σηµίτης ότι αυτά είναι εξωπραγµατικά και ότι αυτός
δεν πρόκειται να τα κάνει. Αντίθετα, τώρα αυτός ανέθεσε µε
διαγωνισµό σε ξένη εταιρεία το µάνατζµεντ της Ολυµπιακής.
Επίσης, δεν είναι εδώ για να ακούσει τι είπε ο Υπουργός
Μεταφορών την ίδια µέρα και τώρα κάνει τα τελείως αντίθετα η
Κυβέρνηση.
Ακούστε τι είπε ο Υπουργός για την Ολυµπιακή στις 8 Απριλίου,
σελίδα Πρακτικών 7278. Λέγει: "Τέσσερις περιπτώσεις πρότειναν
για την Ολυµπιακή. Απέναντι σε αυτές τις περιπτώσεις" -τις
αναφέρει παραπάνω, δεν τις διαβάζω για να µην κουράσω- "όπως
σας είπα και στην αρχή, η Κυβέρνηση πήρε την απόφαση να
χρησιµοποιήσει την τελευταία περίπτωση, την τελευταία ελπίδα, να
πάρει δηλαδή µέτρα τα οποία πονάνε, µέτρα τα οποία έχουν
κόστος, να πάρει µέτρα µε τα οποία θα µπορέσει να δώσει στην
Ολυµπιακή τη δυνατότητα να σωθούν όλες οι θέσεις εργασίας, να
σωθούν όλες οι επενδύσεις του ελληνικού λαού, να µπορεί η
Ολυµπιακή να γίνει ανταγωνιστική, να µπορεί να αναπτυχθεί. Και η
προσπάθεια αυτή εξασφαλίζει και τους ελάχιστους πλέον πόρους
που χρειάζεται η Ολυµπιακή αυτοδυνάµως για να χρηµατοδοτήσει
τις επενδύσεις." Και εννοούσε σκληρά µέτρα, την αφαίρεση
δικαιωµάτων που έκανε µε εκείνο το νόµο πριν το Πάσχα του 1998
στις 8 Απριλίου, δηλαδή στα δικαιώµατα και στις αποδοχές των
εργαζοµένων. Και τώρα απέτυχε για δεύτερη φορά και πάλι. Και
αναθέτει τώρα σε ξένη εταιρεία τη διαχείριση.
Ε, λοιπόν, λίγη σοβαρότητα θα έκανε τον Κοινοβουλευτικό
Εκπρόσωπο του ΠΑ.ΣΟ.Κ. τουλάχιστον να σιωπήσει, αν όχι να βγει
για λογαριασµό του νέου ΠΑ.ΣΟ.Κ. και της Κυβέρνησης και η ίδια η
Κυβέρνηση να ζητήσει συγγνώµη και από τη Βουλή και από τους
εργαζόµενους στην Ολυµπιακή και από τον ελληνικό λαό, διότι
απέτυχε στο λεγόµενο εκσυγχρονισµό και στην εξυγίανση της
Ολυµπιακής αλλά και του δηµόσιου τοµέα, γιατί µε αυτές τις
διατάξεις που φέρνει σήµερα οµολογεί πανηγυρικά ότι απέτυχε
παταγωδώς η πολιτική της Κυβέρνησης όλων αυτών των ετών για
εξυγίανση, ακόµα και στα πλαίσια της δικής της λογικής,
επαναλαµβάνω και για τον εκσυγχρονισµό της Ολυµπιακής, αλλά
και όλων των δηµοσίων επιχειρήσεων, αντί να λέγει αυτά που είπε
προηγουµένως, µη σεβόµενος καν τον ίδιο τον εαυτό του,
υποτιµώντας πραγµατικά τη νοηµοσύνη και του ελληνικού λαού,
αλλά και των εργαζοµένων στην Ολυµπιακή Αεροπορία, γιατί µε
βάση αυτές τις διαβεβαιώσεις κάποιοι κυβερνητικοί συνδικαλιστές
παραπλανήθηκαν και συµφώνησαν σε µεγάλο βαθµό, όπως
ισχυρίστηκε τότε η Κυβέρνηση, σε εκείνη την αφαίρεση
δικαιωµάτων και αποδοχών των εργαζοµένων.
Και τώρα βλέπουν και οι ίδιοι ότι εξαπατήθηκαν από την
Κυβέρνηση. Και κάνουν απεργίες τώρα πλέον, όταν είναι αργά γιατί
η Κυβέρνηση είχε δροµολογήσει από τότε την ανάθεση σε ξένο
σύµβουλο για να προχωρήσει στη συνέχεια -που θα δείτε- στη
συρρίκνωση στα δροµολόγια εξωτερικού και βέβαια στο πέρασµα
στη συνέχεια της εταιρείας στα χέρια των ξένων. Γι' αυτό δεν
απάντησε χθες ο Υπουργός κ. Παπαντωνίου, που ήταν εδώ, στα
δύο ερωτήµατα. Ας απαντήσει τώρα ο Υφυπουργός.
Με αυτήν τη διαχείριση πρόκειται να σταµατήσει η πτήση
εξωτερικού, αν θα το πει ο σύµβουλος, η βρετανική εταιρεία;
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∆εύτερον, πρόκειται µετά απ' αυτήν τη διαδικασία του συµβούλου
να περάσει η Ολυµπιακή εν όλω ή εν µέρει στα χέρια ιδιωτικής
εταιρείας;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριε Πρόεδρε, δεν
είναι το κύριο αντικείµενο της συζητήσεως αυτό. Σας παρακαλώ να
ολοκληρώσετε.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Τελειώνω,
κύριε Πρόεδρε.
Τρίτον, εξασφαλίζει τις θέσεις εργασίας και τις εργασιακές σχέσεις
του υπηρετούντος προσωπικού η Κυβέρνηση µέσα απ' αυτήν τη
διαδικασία; Οφείλει να πάρει θέση. Οφείλει για λόγους πολιτικούς,
ηθικούς και νοµικούς και περιµένω την απάντηση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Η κ. Μπόσκου έχει το
λόγο.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, σχετικά µε το άρθρο 29 του
πέµπτου κεφαλαίου θα θέλαµε να δηλώσουµε πως και µετά και τις
θετικές παρεµβάσεις του κυρίου Υπουργού ότι θα ψηφίσουµε το
άρθρο, παρ'ότι πιστεύουµε ότι οι ρυθµίσεις αυτές ίσως να
αποτελέσουν µία πρόσκαιρη ανακούφιση προς τους γουνοποιούς
της περιοχής της δυτικής Μακεδονίας. 'Οµως, εάν δεν ληφθούν
µέτρα που να διασφαλίζουν την καθετοποίηση του κλάδου, µέτρα
για την εισαγωγή φθηνής πρώτης ύλης, που θα παραµερίζουν τους
µεσάζοντες, µέτρα για την παραγωγή της πρώτης ύλης, µέτρα τα
οποία θα βοηθούν την προώθηση του προϊόντος, µέτρα υποδοµής
για την υποδοχή πελατών και άλλα µέτρα σε τέτοια κατεύθυνση
αναπτυξιακή, οι γουνοποιοί όχι µόνο δεν πρόκειται να
ανακουφιστούν απ' αυτήν τη ρύθµιση, ίσως έλθουν σε ακόµη
δεινότερη θέση, µη µπορώντας να εξοφλήσουν και αυτές τις
ρυθµιζόµενες µε αυτό το άρθρο δόσεις.
Σχετικά µε τη ∆ιώρυγα της Κορίνθου και ο κύριος Υπουργός
σήµερα παραδέχτηκε ότι η πτώση της διέλευσης, ένας µάλλον από
τους λόγους οι οποίοι συνέβαλαν στη συρρίκνωση των λειτουργιών
της γέφυρας, των διελεύσεων µάλλον των πλοίων, είναι η έλλειψη
της υποδοµής, του εκσυγχρονισµού, η έλλειψη συντήρησης των
πρανών της γέφυρας, που έχουν δηµιουργήσει µεγάλους κινδύνους
στα ήδη διερχόµενα πλοία αλλά και αδυναµία στο να περάσουν
ακόµη µεγαλύτερα πλοία από την περιοχή και έτσι αναγκάζονται να
κάνουν τον κύκλο.
Αυτά είπαµε και στην επιτροπή, αυτά είπαν και οι εργαζόµενοι, αυτά
τονίσαµε και χθες στη συζήτηση επί της αρχής. ∆εν µπορούµε να
καταλάβουµε όµως γιατί θα πρέπει οι λειτουργίες της γέφυρας να
παραχωρηθούν σε έναν ιδιώτη για να µπορέσει η ∆ιώρυγα της
Κορίνθου να εκσυγχρονιστεί, να αναπτυχθεί και να αυξήσει τον
τζίρο της. Και µάλιστα προκλητικά να δίδονται επιδοτήσεις στους
ενδεχόµενους ιδιώτες που θα έλθουν και θα υπογράψουν
συµβάσεις παραχώρησης και µέσα από κονδύλια της Ευρωπαϊκής
'Ενωσης αλλά και µέσα από τον κρατικό προϋπολογισµό για τον
εκσυγχρονισµό ή για άλλους λόγους αφού θα εκµεταλλεύονται και
θα ωφελούνται από τη διαχείριση της ∆ιώρυγας.
Επίσης δεν καταλαβαίνουµε γιατί αφού επιµένει η Κυβέρνηση ότι
δεν θίγονται οι θέσεις εργασίας, δεν κάνει δεκτή τη διάταξη, που
απ'όλες σχεδόν οι πτέρυγες της Βουλής έχει τεθεί, για τη
διασφάλιση των θέσεων εργασίας στη διώρυγα.
Είπε επίσης ο κύριος Υπουργός ότι κάλυψε τα ελλείµµατα η
Κυβέρνηση χαριστικά. Τα ελλείµµατα που παρουσιάστηκαν από την
κακοδιαχείριση ουσιαστικά τα δύο χρόνια στη ∆ιώρυγα της
Κορίνθου. Μα το αποθεµατικό δεν αποτελεί χρήµατα τα οποία
έχουν συγκεντρωθεί από την κερδοφορία της γέφυρας όλα τα
προηγούµενα χρόνια; Και µάλιστα οι εργαζόµενοι ζητούσαν και
ζητούν αυτά τα χρήµατα να επενδυθούν στην επιχείρηση, πράγµα
το οποίο ουδέποτε έγινε.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
της κυρίας Βουλευτού)
Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
'Οσον αφορά τα ζητήµατα του Γ' κεφαλαίου, τα ζητήµατα των
ρυθµίσεων για τις δηµόσιες επιχειρήσεις και οργανισµούς, κύριε

Πρόεδρε, όχι µόνο δεν µας έπεισε ο κύριος Υπουργός για την
παρέµβασή του, ίσα-ίσα που έχει εντείνει τις επιφυλάξεις µας και τις
αντιρρήσεις µας για το ότι πλέον έστω και θωρητικά µπορεί να
παραδοθεί η πλειοψηφία του διοικητικού συµβουλίου. Και αφού µε
την απάλειψη της ρητής διάταξης της παραγράφου 2, του άρθρου 6,
του ν. 2414 για τη συµµετοχή των µελών του δηµοσίου στα
διοικητικά συµβούλια της τράπεζας, δίνεται η δυνατότητα ακόµα και
της συµµετοχής των ιδιωτών στα διοικητικά συµβούλια των ∆ΕΚΟ.
Βεβαίως, θα καταψηφίσουµε αυτά τα άρθρα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κύριος
Υφυπουργός έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Θέλετε το λόγο;
Επειδή µίλησε ο Πρόεδρός σας νόµιζα ότι δεν είχατε να προσθέσετε
τίποτα σε όσα είπε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Ο Πρόεδρός µας µίλησε σαν Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος. Εγώ µιλάει σαν εισηγητής, κύριε Πρόεδρε, και δεν
έχω µιλήσει καθόλου, επειδή ήµουν σε επιτροπή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ευχαρίστως να σας
δώσω το λόγο, αλλά επειδή µίλησε ο Πρόεδρός σας και είπε αρκετά
πράγµατα...
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: ∆εν σηµαίνει ότι δεν είµαστε και εµείς εδώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: 'Εχω και κάποιες εκκρεµότητες εξάλλου, που
αφορούν κάποιους χώρους.
Το Υπουργείο Εθνικής Οικονοµίας είχε δεσµευθεί πριν τέσσερις
µήνες, σ' αυτό το νοµοσχέδιο να έφερνε κάποια τροπολογία που θα
αφορούσε πάλι την Καστοριά. Είναι πάλι φύσης οικονοµικής και
αποκαθιστά και το κύρος του κυρίου Πρωθυπουργού.
Ο κύριος Πρωθυπουργός τον Οκτώβρη του 1997 είχε δεσµευθεί για
τη ρύθµιση των χρεών του Οργανισµού 'Υδρευσης-Αποχέτευσης
του ∆ήµου Καστοριάς, που είναι ένα υπέρογκο ποσό και οφείλεται
στην ίδια τη φύση των εργασιών που είχε κάνει.
Είχε δεσµευθεί ο Υφυπουργός πριν από τέσσερις µήνες ότι στο
επόµενο νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικονοµικών θα το έφερνε.
Και ενώ θυµήθηκε την Καστοριά για ένα κοµµάτι -και καλώς έκανε
και τη θυµήθηκε- ξέχασε να τη θυµηθεί και γι' αυτήν τη δέσµευσή
του.
Και επαναλαµβάνω ότι είναι δηµόσια δέσµευση του Πρωθυπουργού
της χώρας στην ίδια την Καστοριά.
Θέλω να πω και µερικά πράγµατα για τον ΟΤΕ, γιατί τα προκάλεσε
ο ίδιος ο κύριος Υπουργός. Ακούστε, το ποιοι απαξιώνουν τις
επιχειρήσεις έχει γίνει πια γνωστό. Είναι αυτοί οι οποίοι θέλουν να
δηµιουργήσουν την υποδοµή ή τη δικαιολογία, την αιτιολογία της
πώλησης.
Την "COSMOTE" εξαρχής την υπονοµεύσατε εσείς, όταν δεν της
επιτρέψατε, όταν εγκρίθηκε η κινητή τηλεφωνία στη χώρα µας, να
συµµετέχει σε διαγωνισµό. Και δώσατε µονοπώλιο στην
"PANAFON" και στην "TELESTET" για πέντε χρόνια τότε και
απαγορεύσατε στον ΟΤΕ να συµµετάσχει. Και ξεκίνησε ήδη µε
καθυστέρηση και υπονοµευµένη, προετοιµασµένη την αγορά. Αυτό
είναι µία αλήθεια. Και έτσι ξεκίνησε η "COSMOTE" µε πολλές
δυσκολίες. Και εφόσον η "COSMOTE" αξιοποίησε το επιστηµονικό
της δυναµικό σαν ΟΤΕ -που είναι αρκετά ικανό και είναι αλήθεια ότι
έχει κάνει έργο και το ολοκλήρωσε τώρα µέσω της µετοχοποίησης-
τώρα ξαναδίνετε το φιλέτο έτοιµο, ώριµο -που έχει ετοιµαστεί από
την ίδια την υποδοµή του ΟΤΕ-στους προµηθευτές. Και αυτό το
αποκρύπτετε. Και είναι αλήθεια. 'Ολοι γνωρίζουν και έχει γραφεί
επανειληµµένα -αλλιώς να το διαψεύσετε- ποιοι είναι αυτοί οι οποίοι
παίρνουν µετοχές συσσωρευτικά και όχι διασπαρτικά σήµερα στην
"COSMOTE". 'Αλλοι την υπονοµεύουν.
Για  να  µη  σας  θυµίσω  και  το  τραγικό  πως  όταν  µπήκαµε  στο
χρηµατιστήριο  της  Νέας  Υόρκης,  µπήκαµε  µε  κάποιες
δεσµεύσεις.  Να υπάρχει ένα χρονοδιάγραµµα που θα ακολουθηθεί,
όσον αφορά δηλαδή το µονοπώλιο των τηλεπικοινωνιών,
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της συµβατής τηλεφωνίας. Και βγήκατε αµέσως µετά και
δηµοσιοποιήσατε τη διάθεσή σας να προχωρήσετε στην κατάργηση
αυτών των µονοπωλίων, πριν αναγκασθείτε να το κάνετε αυτό -
όπως και θα το κάνετε κάποια στιγµή- µετά το 2002. Και
ξεσηκώθηκε τότε η κεφαλαιαγορά της Νέας Υόρκης η οποία δεν
ξέρω τελικά -γιατί είπε ότι θα κάνει και προσφυγή- αν έχει κάνει και
προσφυγή εναντίον της Κυβέρνησης. Γι'αυτά τα διφορούµενα που
ανάγκασε και σε παραίτηση το διευθύνοντα σύµβουλο. Ξεχνάτε
λοιπόν ποιοι υπονοµεύουν τον ΟΤΕ και έρχεσθε τώρα να πείτε -
επειδή ο κύριος συνάδελφος τοποθέτησε εν µέρει την αλήθεια στο
χρόνο που διέθεσε- ότι υπονοµεύουµε εµείς -επειδή εκφράζουµε
την αλήθεια- την πορεία των ∆ΕΚΟ; Το κάνετε κατά κόρον και το
κάνετε σε κάθε περίπτωση, όπως το κάνετε και σήµερα και για
συγκεκριµένο θέµα.
Είπατε για τα ελλείµµατα των δύο τελευταίων χρόνων, που είναι και
εξ αντικειµένου ελλείµµατα. Ξεχνάτε ότι υπάρχουν αποθεµατικά
πέντε δισεκατοµµυρίων (5.000.000.000) δραχµών που υπάρχει
σωρεία προτάσεων εµπεριστατωµένων από το φορέα για
αξιοποίηση επενδυτική, για έργα συγκεκριµένα και παράλληλα στη
∆ιώρυγα, τα οποία δεν επιτρέψατε ποτέ να υλοποιηθούν.
'Ετσι, κάθε φορά προσπαθείτε όλα αυτά τα δεινά της διαχείρισης
των δικών σας διοικήσεων να τα επιρρίπτετε στους εργαζόµενους.
Είναι µια λάθος τακτική. ∆εν οδηγείτε πουθενά έτσι. ∆εν
καταλαβαίνετε ότι εσείς οι ίδιοι βγαίνετε απέναντι στους
εργαζοµένους µε αυτήν την τακτική; Για όλα φταίνε οι εργαζόµενοι;
Για όλα φταίει η Ολυµπιακή, όταν έχετε εκθέσεις που δείχνουν ότι η
άσκηση της κοινωνικής πολιτικής -αιτιολογηµένης- είναι η
βασικότερη αιτία της χρεοκοπίας της; 'Η σας κακοφάνηκε -µας λέτε
λαϊκιστές- που λέµε την αλήθεια, ότι χρωστάτε εσείς κυρίως τα
µεγάλα κόµµατα ακόµη χρήµατα στην Ολυµπιακή; Τώρα θα σας τα
ζητήσουν οι 'Αγγλοι. Θα τα δώσετε; Θα επιστρέψετε αυτά που
χρωστάτε για τη µεταφορά των ετεροδηµοτών ψηφοφόρων σας;
Μας λέτε λαϊκιστές που λέµε µερικά πράγµατα που πραγµατικά
συνταράζουν την κοινή γνώµη και µας καθιστούν αναξιόπιστους.
Θέλετε να σιωπούµε και να γινόµαστε συνένοχοι; Ε, δεν γινόµαστε
συνένοχοι! Θα λέµε την αλήθεια στο λαό! 'Οτι εσείς εφθάσατε εκεί
που εφθάσατε την Ολυµπιακή. Και εσείς απαξιώνετε κάθε φορά
κυρίως τις κερδοφόρες ή εν προοπτική κερδοφόρες επιχειρήσεις.
Σταµατήστε, τέλος πάντων, να πυροβολείτε τους εργαζοµένους!
Ποιους εκπροσωπείτε; Πέστε το τουλάχιστον ανοικτά: ∆εν τους
εκπροσωπείτε πια;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κύριος
Υφυπουργός έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ'αρχήν, όσον αφορά τα θέµατα που αφορούν τον ΟΤΕ, θα
επαναλάβω και πάλι ότι είναι ατυχής η χρονική συγκυρία η οποία
επελέγη για να αµφισβητηθούν ορισµένα θέµατα, τα οποία βέβαια
αµφισβητούνται µε επιχειρήµατα που ανήκουν στο χώρο της
φαντασίας και όχι στο χώρο της πραγµατικότητας.
Αναφέρθηκε ο κ. Κωστόπουλος στο εύρος των τιµών διάθεσης των
µετοχών και το θεώρησε έτσι µικρό.
Κύριε Κωστόπουλε, το εύρος των τιµών της µετοχοποίησης θα είναι
τώρα έξι χιλιάδες διακόσιες πενήντα (6.250) δραχµές η µετοχή η
κατώτερη και επτά χιλιάδες πενήντα (7.050) δραχµές η ανώτερη.
Αυτό έγινε την περασµένη Παρασκευή σε συµφωνία µε τις
συντονίστριες τράπεζες, όταν η τιµή κλεισίµατος ήταν έξι χιλιάδες
οκτακόσιες (6.800) δραχµές.
Στην πραγµατικότητα, εάν συγκρίνει κανένας αυτό το εύρος τιµών
µε το εύρος τιµών το οποίο είχε αποφασισθεί µε τη µετοχοποίηση
του Οκτωβρίου, θα διαπιστώσει πάρα πολύ εύκολα ότι είναι
µετατοπισµένο προς τα επάνω κατά τετρακόσιες (400) δραχµές
περίπου, εκφράζοντας µε ακρίβεια και αντανακλώντας την αύξηση
της τιµής της µετοχής η οποία σηµειώθηκε έκτοτε. Τον Οκτώβριο
είχαµε την κατώτερη στις πέντε χιλιάδες οκτακόσιες πενήντα (5.850)
δραχµές και στις έξι χιλιάδες εξακόσιες (6.600) δραχµές την

ανώτερη. Και τώρα έχουµε περίπου κατά τετρακόσιες (400)
δραχµές παραπάνω εύρος.
Και µάλιστα -και αυτό θα έπρεπε να σας κάνει κάποια εντύπωση- η
ανώτερη τιµή είναι κατά τετρακόσιες πενήντα (450) δραχµές
αυξηµένη. ∆ηλαδή, είναι λίγο περισσότερο αυξηµένη σε σχέση µε το
πόσο είναι αυξηµένη η κατώτερη. Και αυτό δεν είναι τίποτε άλλο
παρά µία ένδειξη των καλύτερων προοπτικών που έχει η
µετοχοποίηση από αυτές που ήταν τον περασµένο Οκτώβριο. Τόσο
απλά είναι τα πράγµατα.
'Οσον αφορά το θέµα, το οποίο επαναφέρατε για την "COSMOTE",
πρέπει να ξέρετε ότι η "COSMOTE" κατ'αρχήν δεν εποπτεύεται από
την Κυβέρνηση. Είναι µία θυγατρική του ΟΤΕ. Μπορείτε να
αποτανθείτε στην "COSMOTE" και να ζητήσετε πληροφορίες, πού
διαθέτει, πώς διαθέτει µετοχές µε τη διαδικασία του χρηµατιστηρίου.
Απ'ό,τι δε γνωρίζω και πληροφορήθηκα τώρα, ο πρόεδρος της
"COSMOTE", ο επικεφαλής της "COSMOTE" έχει πει ότι θα σας
γνωστοποιήσει συντόµως τις απαντήσεις στα ερωτήµατα τα οποία
θέσατε.
Θα πρέπει να ξέρετε ότι η εταιρεία η οποία πηγαίνει τόσο καλά και
αποτελεί µία βασική συνιστώσα της επιτυχούς ιστορίας την οποία
ακούνε οι επενδυτές αυτές τις µέρες, είναι η "COSMOTE". 'Εχει η
ίδια πολύ ισχυρά κίνητρα για να συνεχίσει και τη διαφάνεια και την
κερδοφορία της και τις καλές επιλογές τις οποίες κάνει.
Αναφερθήκατε επίσης -και νοµίζω ότι δεν έπρεπε να γίνει αυτό- στο
αβέβαιο µέλλον το οποίο αναµένει τις επενδύσεις που έχει κάνει ο
ΟΤΕ σε χώρες όπως είναι η Αρµενία, η Ρουµανία κλπ. Σφάλλετε
πάρα πολύ. Αυτές οι επενδύσεις είναι επενδύσεις οι οποίες έχουν
έναν απώτερο στρατηγικό χαρακτήρα, αλλά γίνονται σε µία έγκαιρη
χρονική στιγµή κατά την οποία το να µπεις σ'αυτές τις
τηλεπικοινωνιακές αγορές είναι σχετικά φθηνό και συµφέρον. Αυτές
οι επενδύσεις δεν γίνονται για να έχεις απόδοση την επόµενη
εβδοµάδα, αλλά γίνονται τώρα που οι χώρες βρίσκονται ακόµα σε
µία διαδικασία προοπτικής και µετάβασης στις οικονοµίες τους, έτσι
ώστε να κατοχυρώσεις µία στρατηγική παρουσία και να µπορέσεις
µετά να ασκήσεις έναν ηγετικό ρόλο σ' αυτόν τον κρίσιµο τοµέα των
νέων τεχνολογιών, όπως είναι ο τηλεπικοινωνίες, όταν αυτές οι
οικονοµίες αρχίσουν να αναπτύσσονται.
'Ηταν πολύ ορθή στρατηγική επιλογή αυτή η επένδυση σ'αυτές τις
χώρες, αρκεί βέβαια να καταλάβει κανείς ότι οι αποδόσεις σ'αυτές
τις περιπτώσεις έχουν ένα µακρύτερο χρονικό ορίζοντα απ'ότι
έχουν οι συµβατικές επενδύσεις.
Επί του ιδίου θέµατος αναφέρθηκε ο κ. Ρόκος για τα θέµατα της
απελευθέρωσης κλπ. που ζητάνε οι επενδυτές. Πρέπει να σας πω
ότι εµείς απευθυνόµαστε στους ξένους θεσµικούς επενδυτές και
στους εγχώριους θεσµικούς και ατοµικούς επενδυτές και τους
προτείνουµε να λάβουν µέρος στην αύξηση του µετοχικού
κεφαλαίου του οργανισµού και στις µετοχές. Και είναι πολύ φυσικό
ένας επενδυτής, όταν επενδύει τα χρήµατά του, να σκέφτεται πώς
θα βελτιώσει τους όρους, έτσι ώστε να έχουν καλύτερη απόδοση.
Είναι πάρα πολύ φυσιολογικό να τίθενται ζητήµατα από τους
επενδυτές, να εξετάζει τη βασιµότητά τους η Κυβέρνηση και να
ανταποκρίνεται σε αρκετά από αυτά τα οποία θέτουν.
Ξαναλέω και πάλι ότι είναι απολύτως φυσιολογικό οι επενδυτές, οι
οποίοι εν τω συνόλω τους έχουν και κατέχουν µε τη µετοχοποίηση
αυτή το 49% των µετοχών, να θέλουν µία αυξηµένη παρουσία στο
διοικητικό συµβούλιο. 'Ετσι γίνεται παντού και έτσι θα γίνει και στην
περίπτωση αυτή.
'Οσο  δε  αφορά  την  απελευθέρωση,  η  απελευθέρωση  θα
γινόταν  ούτως  ή  άλλως  κατόπιν  οδηγιών  της  Ευρωπαϊκής
'Ενωσης.  'Εχει  εξαγγελθεί  ότι  θα  γίνει  την  1η  Ιανουαρίου  του
2001.  Αυτό  είναι  το  θέµα.  'Εχει  ανακοινωθεί  στους  επενδυτες
και  το  γνωρίζουν  όλοι.  Εγώ  πιστεύω  ότι  η  απελευθέρωση  µε
τις  κατάλληλες  αναδιαρθρώσεις  του  οργανισµού  θα  αποτελέσει
µία  νέα  αφετηρία  λαµπρής  πορείας  και  προοπτικής  του
οργανισµού  και  όχι  µία  απειλή,  όπως  θέλουν  ορισµένες
πλευρές  να  εµφανίζουν,  σαν  κάτι  το  οποίο  θα  πρέπει  να
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αποφύγουµε. Είναι κάτι το οποίο θα πρέπει να επιζητήσουµε, διότι
ο ανταγωνισµός αυξάνει την ευφορία του οικονοµικού εδάφους και
αυξάνει τα αποτελέσµατα. ∆εν τα µειώνει. Αυτές είναι ξεπερασµένες
αντιλήψεις, οι οποίες ουδέποτε απέδωσαν.
'Οσον αφορά θέµατα τα οποία έθιξε ο Πρόεδρος του κόµµατός σας,
ο κ. Τσοβόλας, ο κ. Τσοβόλας οµολογώ ότι έχει ο πλεονέκτηµα της
επαναλήψεως των ίδιων πραγµάτων. Είπε ακριβώς τα ίδια
πράγµατα χθες το βράδυ για τη Ολυµπιακή. 'Οταν του απήντησε ο
κ. Παπαντωνίου σε ένα προς ένα, απουσίαζε ο κ. Τσοβόλας.
Σήµερα είπε τα ίδια πράγµατα. Εγώ θα ήθελα να του απαντήσω,
αλλά απουσιάζει πάλι. Αύριο είµαι βέβαιος ότι θα πει πάλι τα ίδια
πράγµατα και θα απουσιάζει µετά, όταν πρόκειται να δοθούν
απαντήσεις.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: 'Οπως απαντήσατε και σε µένα που ήµουν
εδώ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Αυτή είναι µια ενδιαφέρουσα τακτική, αλλά δεν τη συµµερίζοµαι.
Τέλος, θα ήθελα να αναφερθώ σ'αυτά τα οποία είπε η κ. Μπόσκου,
που ανησυχεί ότι είναι περιστασιακό κλπ.
Εγώ χαίροµαι κατ'αρχήν που επιδοκιµάζετε την Κυβέρνηση σε
αυτήν την προσπάθεια ρύθµισης που κάνει. Θα πρέπει να
σηµειώσετε ότι σας ξεπέρασε κιόλας, γιατί εσείς είχατε προτείνει
είκοσι πέντε εκατοµµύρια (25.000.000) δραχµές και εµείς τα κάναµε
τριάντα εκατοµµύρια (30.000.000) δραχµές.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Είναι συγκεκριµένος ο λόγος που προτείναµε
είκοσι πέντε εκατοµµύρια. Τοποθετήθηκα στη συζήτηση των
άρθρων.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Θέλω να σας καθησυχάσω για πολλοστή φορά σχετικά µε τη
∆ιώρυγα της Κορίνθου και να σας διαβεβαιώσω ότι αυτό το οποίο
κάνουµε είναι για την ανάπτυξη της διώρυγας. 'Οταν αναπτύσσεται
µία επιχείρηση, τότε και οι προοπτικές των εργαζοµένων και οι
θέσεις τους και οι αµοιβές και τα πλεονεκτήµατά τους και η
ικανοποίησή τους από την εργασία αυξάνεται.
Εµείς έχουµε ένα άλλο πρότυπο από σας. Θέλουµε να βάλουµε
τους εργαζόµενους σε µία λογική οικονοµικής ανάπτυξης, ευηµερίας
και προόδου. ∆εν θέλουµε να είναι σε µία εταιρεία που
συρρικνώνεται το αντικείµενό της, που έχουν προβλήµατα, που
έχουν ελλείµµατα και να τους λέµε ότι γι'αυτά φταίει ο ένας ή ο
άλλος. Πρέπει να λύσουµε το πρόβληµα και να πάµε µπροστά. 'Ο,τι
γίνεται για τη ∆ιώρυγα της Κορίνθου είναι για να ξεπεράσουµε µία
συρρίκνωση της δραστηριότητάς της, που γίνεται για
αντικειµενικούς λόγους, να την εµπλουτίσουµε µε το νέο
χωµατουργικό έργο, το οποίο χρειάζεται για τη στήριξη των πρανών
και να µπορέσει έτσι να επεκτείνει τις δραστηριότητές της. Να
είσαστε βέβαιοι ότι αυτό θα είναι για το καλό και της εθνικής
οικονοµίας, και της τοπικής οικονοµίας και των ίδιων των
εργαζοµένων.
Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Σκρέκας έχει το
λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ, το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριοι συνάδελφοι,
πάνω σε αυτό το θέµα εκτέθηκαν οι απόψεις εκατέρωθεν. 'Εχουµε
κάνει τη συµφωνία να τελειώσουµε και την άλλη ενότητα. Να µην
πάµε το βράδυ.
Ορίστε, κύριε Σκρέκα.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Για ένα λεπτό θέλω να κάνω ένα µικρό σχόλιο στην αναφορά του
κυρίου Υπουργού όσον αφορά τον Οργανισµό Ανασυγκρότησης
Επιχειρήσεων. Αναγνώρισε, µε µεγάλη καθυστέρηση, βέβαια, ότι ο
Οργανισµός Ανασυγκρότησης Επιχειρήσεων ήταν ένας αµαρτωλός
οργανισµός. Φτάνει όµως αυτό, κύριε Υπουργέ; Επί δεκαέξι χρόνια
είχε γίνει η βδέλλα των Ελλήνων πολιτών, των Ελλήνων
φορολογουµένων.
Εµάς δεν µας ικανοποιεί να αναγνωρίζετε ότι ήταν αµαρτωλός ο
Οργανισµός αυτός. Ζητάµε και θέλουµε να µας καταθέσετε το
κόστος αυτού του αµαρτωλού Οργανισµού, πόσο στοίχισε δηλαδή,

πόσο πληρώθηκαν όλοι αυτοί οι άνθρωποι οι οποίοι διορίστηκαν
στον Οργανισµό Ανασυγκρότησης Επιχειρήσεων, για να ξέρει ο
ελληνικός λαός πόσο του στοίχισε αυτή η επιλογή της Κυβέρνησης
του ΠΑ.ΣΟ.Κ. από το 1983 µέχρι σήµερα.
Θέλω να σας πω και κάτι ακόµη. Θα µπορούσε ο Οργανισµός
Ανασυγκρότησης Επιχειρήσεων, κύριε Υπουργέ, να είναι
αποτελεσµατικός αν κάνατε δύο απλά πράγµατα. Το πρώτο που
µπορούσατε να κάνετε είναι να ελέγχετε τις πράξεις του
Οργανισµού Ανασυγκρότησης Επιχειρήσεων και το δεύτερο να τις
αξιολογείτε. Αυτό όµως θα έπρεπε να ήταν έργο καθηµερινής
πρακτικής. Αφήσατε όλους αυτούς τους µανταρίνους, τους οποίους
συσσωρεύσατε µέσα σ'αυτόν τον Οργανισµό επί δεκαέξι χρόνια, να
κακοποιούν και να εκµεταλλεύονται τον ιδρώτα των Ελλήνων
πολιτών.
'Ερχεστε µετά από δεκαέξι χρόνια να µας πείτε ότι τον καταργείτε.
Αυτή είναι η πολιτική σας και πιστεύω ότι ο ελληνικός λαός αυτήν
την πολιτική την πρόχειρη, την σκόπιµη, την επικίνδυνη, θα την
καταδικάσει πολύ γρήγορα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Αποστόλου έχει
το λόγο. Μετά θα µιλήσετε εσείς, κύριε Ρόκο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, είχα θέσει δύο
ερωτήµατα σχετικά µε τη ∆ιώρυγα της Κορίνθου, αλλά δεν
απαντήθηκαν.
Τι σας εµποδίζει, κύριε Υπουργέ, αν στο άρθρο που αναφέρεται
στην παραχώρηση της εκµετάλλευσης προσθέσετε µία παράγραφο
η οποία να διασφαλίζει τους εργαζόµενους; Εσείς λέτε ότι
διασφαλίζονται οι εργαζόµενοι. Τι σας εµποδίζει όµως...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Τα ερωτήµατα
έφτασαν ή πνίγηκαν στη διώρυγα;
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: ∆εύτερον, σχετικά µε τους δηµότες,
είναι δυνατόν να χρησιµοποιούν φυσικές υποδοµές και να
πληρώνουν τέλη; Γιατί δεν εξαιρείτε τουλάχιστον τους κατοίκους της
περιοχής; Για να χρησιµοποιούν τις βυθιζόµενες γέφυρες θα
πληρώνουν διόδια;
∆ηλαδή αύριο να πούµε σε αυτούς που χρησιµοποιούν τη γέφυρα
της Χαλκίδας "πληρώστε διόδια"; Γιατί σε αυτά τα ερωτήµατα δεν
απαντάτε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ.Ρόκος έχει το
λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Είπε ο κύριος Υπουργός ότι ο Πρόεδρός µας
έχει το προνόµιο να ρωτά τα ίδια πράγµατα δύο φορές. Και ο κύριος
Υπουργός διατηρεί το πλεονέκτηµα να µην απαντάει ποτέ σε αυτά
που ρωτάµε στην πράξη. Απαντάει άλλα. Γι'αυτό ξαναρωτάµε. Και
είµαστε υποχρεωµένοι να ξαναρωτήσουµε. Εγώ σας είπα
συγκεκριµένα πράγµατα και δεν απαντήσατε σε τίποτε από αυτά
αλλά απαντήσατε σε κάτι που δεν ρώτησα. Εγώ σας ρώτησα τι θα
κάνετε µε τη ρύθµιση των χρεών στο ∆ήµο Καστοριάς για την
ύδρευση και την αποχέτευση στον οργανισµό. ∆εν απαντήσατε. Σας
είπα για την "COSMOTE".
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Αν η άρνηση του
Υπουργού να απαντήσει είναι πλεονέκτηµα, η επαναφορά στο
ερώτηµα για σας είναι µειονέκτηµα.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Απαντάει για πράγµατα που εγώ δεν ρωτάω
και γι'αυτά που ρωτάω, δεν έχει πει τίποτε. Και µε µέµφει κιόλας,
γιατί επαναλαµβάνω τις ίδιες ερωτήσεις. Εγώ θα τις
επαναλαµβάνω.
Κάνατε πως δεν καταλάβατε. Εγώ δεν είπα τίποτε για τις διοικήσεις
στις ∆ΕΚΟ. Εσείς λέτε ότι είπα. Εγώ δεν είπα τίποτε. Το µόνο που
προσεγγίσατε από τα πέντε που έθεσα και αυτό λάθος το
προσεγγίσατε. Εγώ είπα ότι όταν εισήχθησαν οι µετοχές στο
χρηµατιστήριο της Νέας Υόρκης, µπήκε µε τη δέσµευση να µην
προχωρήσουµε πέραν του χρόνου που θα µας επιβάλει η
Ευρωπαϊκή 'Ενωση στην απελευθέρωση της αγοράς. ∆ηλαδή το
2001 ή το 2002. Και το προαναγγείλατε ένα χρόνο πριν. Και έτσι
παρακινήθηκε ο κ.Χρυσολούρης και ξεσηκώθηκε η Επιτροπή
Κεφαλαιαγοράς στη Νέα Υόρκη. Αυτό είπα εγώ, άλλο απαντάτε
εσείς. Απαντήστε σε αυτά, για να µη µας αναγκάζετε να
επαναλαµβάνουµε τα ίδια.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ.Κωστόπουλος
έχει το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, βλέπω ότι
επιµένετε στα λάθη σας. Η µετοχή πέρυσι τον Οκτώβριο θα έµπαινε
µε 5.850 έως 6.250. Σήµερα ξέρουµε όλοι ότι στο ελληνικό
χρηµατιστήριο ο δείκτης διπλασιάστηκε. Η µετοχή του ΟΤΕ απ'ότι
βλέπω πήρε 400 δρχ., ούτε 8% ....
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Από τον Οκτώβριο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Τι λέτε τώρα; 'Οτι επιτύχατε
αύξηση τιµής κατωτέρας 6.250, όπως αναγγείλατε, όταν η µετοχή
στον ΟΤΕ είχε 6.800; Και περιµένετε να µην τρέξουν; Μα, την ίδια
µέρα κερδίζει ο καθένας ένα πεντακοσάρικο από τη µετοχή. Εγώ
είπα ότι η µετοχή του ΟΤΕ κρατιέται -δεν ξέρω για ποιους λόγους-
όταν το χρηµατιστήριο απογειώθηκε, όταν χαρτιά ανύπαρκτα δεν
αντιπροσωπεύουν τίποτε και δεκαπλασιάστηκαν, ενώ η τιµή της
µετοχής είναι περσινή. 'Ενα αυτό.
∆εύτερον, µου είπατε για τις επενδύσεις. Με προκαλείτε.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
'Ενα λεπτό µόνο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Σας έβαλα
περιορισµένο χρόνο, επειδή βιαζόσαστε. Σας προστατεύω.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ο ΟΤΕ έκανε επένδυση στην
Αρµενία εκατόν δέκα εκατοµµύρια δολάρια για την "ARMETEL",
όταν ο δεύτερος που συµµετείχε στο διαγωνισµό έδωσε προσφορά
µε σαράντα πέντε εκατοµµύρια. Θέλετε να µου πείτε αυτά τα εξήντα
πέντα ως διαφορά τι αντιπροσωπεύουν; 'Οταν υπάρχει δέσµευση
ότι θα γίνουν προµήθειες πενήντα εκατοµµυρίων δολαρίων, χωρίς
να µας λέτε τους προµηθευτές, να η αδιαφάνεια.
Κάνατε επένδυση στη Γιουγκοσλαβία και πήγε κατά διαόλου.
"ROMETEL" στη Ρουµανία, επένδυση, αν θυµάµαι καλά, ύψους όλο
το µετοχικό κεφάλαιο του ΟΤΕ. Με ποιες αποδόσεις, κύριε
Υπουργέ; Ποιες δικαιολογίες είναι ότι κάνετε επενδύσεις στο
εξωτερικό για εκσγυχρονισµό και ανάπτυξη; Τι ανάπτυξη θα κάνει ο
ΟΤΕ, µία δηµόσια υπηρεσία κακοφτιαγµένη, µε κακή διοίκηση;
Τελος, εδώ είναι η διαφορά µας, στο άρθρο 21. Γι'αυτό και
φωνάζουµε. Είπατε να πάµε εµείς στην "COSMOTE", να ζητήσουµε
στοιχεία. Η "COSMOTE" είναι κρατική επιχείρηση, είναι θυγατρική
του ΟΤΕ. Και µας λέτε να πάµε να ζητήσουµε στοιχεία εκεί. Πάτε να
τις κάνετε, όλες ανώνυµες εταιρείες, για να µην έχει έλεγχο το
Κοινοβούλιο, δηλαδή να έχουµε ακόµη και περιορισµό της
δηµοκρατίας. Γιατί; Πάτε να κάνετε, αντί για λεβέντικη
αποκρατικοποίηση, αποκρατικοποιήσεις µε δόλο, χωρίς δυνατότητα
ελέγχου και παρακολούθησης των οικονοµικών µεγεθών των
επιχειρήσεων. Αυτό είναι το µεγάλο λάθος σας. Σας τα είπα και
χθες. Και επιµένετε και σήµερα.
Είναι λάθος το άρθρο 21 σε συνδυασµό µε το άρθρο 22. Προσέξτε
το, γιατί θα γυρίσει µπούµερανγκ, όχι στο ΠΑ.ΣΟ.Κ. -δεν µας
ενδιαφέρει τι θα πάθετε εσείς- αλλά στο έθνος και στον ελληνικό
λαό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κηρύσσεται
περαιωµένη η συζήτηση επί της ενότητας των άρθρων 21 έως και
30 και τίθενται τα άρθρα σε ψηφοφορία ένα προς ένα.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 21, όπως έχει στην
έκθεση της ∆ιαρκούς Επιτροπής;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Συνεπώς το άρθρο 21
έγινε δεκτό, όπως έχει στην έκθεση της ∆ιαρκούς Επιτροπής, κατά
πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 22, όπως έχει στην
έκθεση της ∆ιαρκούς Επιτροπής;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Συνεπώς το άρθρο 22
έγινε δεκτό, όπως έχει στην έκθεση της ∆ιαρκούς Επιτροπής, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 23, όπως έχει στην
έκθεση της ∆ιαρκούς Επιτροπής;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Συνεπώς το άρθρο 23
έγινε δεκτό, όπως έχει στην έκθεση της ∆ιαρκούς Επιτροπής, κατά
πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 24, όπως έχει στην
έκθεση της ∆ιαρκούς Επιτροπής;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Συνεπώς το άρθρο 24
έγινε δεκτό, όπως έχει στην έκθεση της ∆ιαρκούς Επιτροπής, κατά
πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 25, όπως έχει στην
έκθεση της ∆ιαρκούς Επιτροπής;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Συνεπώς το άρθρο 25
έγινε δεκτό, όπως έχει στην έκθεση της ∆ιαρκούς Επιτροπής, κατά
πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 26, όπως έχει στην
έκθεση της ∆ιαρκούς Επιτροπής;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Συνεπώς το άρθρο 26
έγινε δεκτό, όπως έχει στην έκθεση της ∆ιαρκούς Επιτροπής, κατά
πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 27, όπως έχει στην
έκθεση της ∆ιαρκούς Επιτροπής;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Συνεπώς το άρθρο 27
έγινε δεκτό, όπως έχει στην έκθεση της ∆ιαρκούς Επιτροπής, κατά
πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 28, όπως έχει στην
έκθεση της ∆ιαρκούς Επιτροπής;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Συνεπώς το άρθρο 28
έγινε δεκτό, όπως έχει στην έκθεση της ∆ιαρκούς Επιτροπής, κατά
πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 29, όπως
τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Συνεπώς το άρθρο 29
έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό,
οµοφώνως.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 30, όπως έχει στην
έκθεση της ∆ιαρκούς Επιτροπής;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Συνεπώς το άρθρο 30
έγινε δεκτό, όπως έχει στην έκθεση της ∆ιαρκούς Επιτροπής, κατά
πλειοψηφία.
Επανερχόµαστε στη συζήτηση της ενότητας των άρθρων 1 έως και
20.
Εάν θέλετε τώρα να δώσετε απάντηση και επί των προηγουµένων,
µπορείτε να δώσετε.
Ορίστε, κύριε Κωστόπουλε, να προηγηθείτε, διότι αντιλαµβάνοµαι
ότι βιάζεστε, εάν σας επιτρέπουν οι εισηγητές.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Μου επιτρέπουν, κύριε
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Πρόεδρε. Ζήτησα και την άδειά τους.
Κατ'αρχήν, δεν είµαι αρνητικός όσον αφορά τα κεφάλαια 1 και 2,
διότι το άρθρο 1 αφορά τη σύσταση της Νέας Χρηµατιστηριακής
Αγοράς.
Είπαµε και χθες και λέµε και σήµερα ότι εµείς ψηφίζουµε κατ'αρχήν
τις διατάξεις. Η µόνη επιφύλαξη που έχουµε, κύριε Πρόεδρε, είναι
εάν θα µπορέσει το παρόν χρηµατιστήριο µε την παρούσα
οργάνωσή του να ανταποκριθεί στην υλοποίηση αυτού του
νοµοσχεδίου. Φοβάµαι ότι είναι ανεπαρκής η οργάνωση και
εποµένως η εισαγωγή, η υλοποίηση δηλαδή της εισαγωγής
µετοχών µικροµεσαίων επιχειρήσεων στο χρηµατιστήριο θα
καθυστερήσει πάρα πολύ.
Το δεύτερο κεφάλαιο αναφέρεται στα θέµατα κεφαλαιαγοράς. Πάλι
τροπολογίες, πάλι τροποποιήσεις. Να βοηθήσουµε.
'Οµως έχω να κάνω µία ουσιαστική παρατήρηση.
Στο άρθρο 16, παράγραφος 5, λέει ότι το πρώτο εδάφιο του άρθρου
15 του ν.2533/97 αντικαθίσταται ως εξής: "Εταιρεία, της οποίας οι
αξίες είναι εισηγµένες στην Κύρια ή στην Παράλληλη Αγορά του
Χ.Α.Α, δεν επιτρέπεται να διενεργεί για ίδιο λογαριασµό συναλλαγές
σε παράγωγα εισηγµένα στο Χ.Π.Α. τα οποία έχουν ως υποκείµενη
αξία είτε αξίες της εταιρείας είτε δείκτες, στους οποίους οι αξίες της
εταιρείας αυτής συµµετέχουν µε ποσοστό µεγαλύτερο του 25%".
Mέχρι σήµερα είχαν δυνατότητα µέχρι 20%. Επειδή η Εθνική
Τράπεζα συµµετέχει µε 22%, είναι µία διάταξη που αφορά την
Εθνική Τράπεζα.
Κύριε Υπουργέ, παρακαλώ πάρα πολύ να µην περάσει αυτή η
διάταξη.
Παρακαλώ να την αποσύρετε και να αφήσετε το 20% όπως ήταν
στο παρελθόν. ∆ιαµαρτύρονται όλοι οι άλλοι που ασχολούνται µε το
χρηµατιστήριο. Εν πάση περιπτώσει, για να µπει αρχικά το 20%,
σηµαίνει ότι είναι ένα ποσοστό που διεθνώς το έχουν παραδεχθεί.
∆εύτερον, κύριε Υπουργέ -και αυτό είναι επίσης ουσιαστικό- για το
δείκτη παραγώγων έχουµε µία σύµβαση και χρησιµοποιούµε το
δείκτη των Financial Times, τον FISE, όπως τον λένε. Αυτό τι
σηµαίνει; 'Οτι για κάθε πράξη η οποία γίνεται στο xρηµατιστήριο
καταβάλλουµε ρόγιαλτις και για τα µηχανήµατα τα οποία
χρησιµοποιούµε, καταβάλλονται ρόγιαλτις. Οι ειδικοί λένε ότι
υπάρχουν εξειδικευµένοι υπάλληλοι, καθηγητές, που γνωρίζουν
πώς θα κάνουν ένα δείκτη και δεν υπάρχει κανένας λόγος να
πληρώνουµε λεφτά, ρόγιαλτις, σε µία ξένη εταιρεία.
Παρακαλώ πάρα πολύ να κοιτάξετε να απαλλαγούµε από αυτήν τη
σύµβαση, διότι δυστυχώς φοβάµαι ότι έγινε για κάποιους
υπάλληλους για δικό τους όφελος.
Κύριε Υπουργέ, αν δεν απαλλαγούµε από αυτήν τη σύµβαση, θα
έχουµε ξανά συνάντηση για το ίδιο θέµα.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Γιαννακόπουλος,
εισηγητής του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος, έχει το λόγο
επί της ενότητας των άρθρων 1 έως και 20.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε συνάδελφε, έχω την
εντύπωση ότι όπως είπατε προηγουµένως πολλοί συνάδελφοι δεν
µιλούν επί του νοµοσχεδίου, αλλά αναλώνουν το χρόνο τους επί
παντός επιστητού, προπαντός βερµπαλίζοντας και δηµαγωγώντας.
'Εφθασε στο σηµείο ο Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ να αγωνιά -αφού
κατακεραύνωσε την πολιτική της Κυβέρνησης του νέου ΠΑ.ΣΟ.Κ.,
όπως συνηθίζει να λέει, ενώ εκείνος έφυγε από το παλαιό
ΠΑ.ΣΟ.Κ., το οποίο επικαλείται- γιατί φεύγει ο κόσµος από το
ΠΑ.ΣΟ.Κ. και πάει στο ∆Η.Κ.ΚΙ.
Μα δεν κοιτάει το ∆Η.Κ.Κ.Ι. την αιµορραγία στελεχών που έχει τον
τελευταίο καιρό και δεν κοιτάει τα προβλήµατα που έχουν
δηµιουργηθεί ήδη από τον πρώτο εκλεγέντα πρόσφατα
ευρωβουλευτή του, τον οποίο έχρησε το ∆Η.Κ.Κ.Ι. υποψήφιο όντας
και πριν παραιτηθεί από αρχηγός της µειοψηφίας στη νοµαρχιακή
αυτοδιοίκηση Μεσσηνίας; Ας δούµε τα δικά µας τα σακούλια πρώτα
και µετά ας αρχίσουµε να κατηγορούµε τους άλλους. 'Ετσι λοιπόν,
τα προβλήµατα δηµιουργούνται. Ας µιλήσουµε για το νοµοσχέδιο

και ας αφήσουµε τι κάνει το ΠΑΣΟΚ και τι κάνει το ∆Η.Κ.Κ.Ι. και τα
άλλα κόµµατα. Και, κύριοι συνάδελφοι του ∆Η.Κ.Κ.Ι., ας περιµένετε
τις εθνικές εκλογές για να δούµε πόσα απίδια θα πιάσει ο σάκος
σας επιτέλους!
Επί του νοµοσχεδίου. Κύριε Πρόεδρε, είδα και τις προσθήκες και τις
τροποποιήσεις που έχουν γίνει για το άρθρο 1, αυτό που λέει για τη
Θεσσαλονίκη. Για όσους είναι στη βόρεια Ελλάδα βεβαίως δεν
υπάρχει αντίρρηση, έχω όµως την εντύπωση ότι τελικά παρά τη
ρύθµιση που γίνεται στην παράγραφο δ', υποπαράγραφο 2 ήδη 3
περίπτωση β' εδάφιο πρώτο δεν λύνεται το πρόβληµα µε την
παρατήρηση που έκανα χθες και που επισηµαίνει και η
Επιστηµονική Επιτροπή της Βουλής.
Λέει "η µεταβίβαση µετοχών µεταξύ των µετόχων ή σε στρατηγικό
επενδυτή υπό την προϋποθεση ότι τούτο γίνεται µε συµφωνία των
µετόχων". Ποιων µετόχων; Των µετόχων που συναλλάσσονται
δηλαδή, του πωλητού και του αγοραστού, ή όλων των µετόχων; ∆εν
άλλαξε τίποτε από την παλιά διατύπωση. 'Εχω την εντύπωση, κύριε
Υπουργέ, πως πιθανότατα να δηµιουργηθούν παρά τα όσα λέτε -τα
γράφετε παρακάτω- προβλήµατα και να είναι αδύνατη η συµφωνία
των µετόχων αφού θα υπάρχει τεράστια διασπορά. Πιστεύω ότι
πρέπει να το δείτε µήπως πρέπει εκεί να γράψουµε "στη
συγκεκριµένη περίπτωση" µήπως χρειάζεται να γράφουµε "των
συναλλασσοµένων µεταξύ τους µετόχων" για να υπάρχει µια
διευκρίνιση; Μια παρατήρηση κάνω.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Μου επιτρέπετε µια διακοπή, κύριε συνάδελφε, και εσείς, κύριε
Πρόεδρε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Αν σας επιτρέπει ο
συνάδελφος.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Βεβαίως, κύριε Υφυπουργέ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
'Εχει προστεθεί η φράση "για τους οποίους ισχύει η απαγόρευση
της παραγράφου 1". 'Αρα, αυτός ο ορισµός τον οποίο θέλετε εσείς
υπάρχει.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Γι' αυτούς µιλάω και εγώ, γι'
αυτούς που ισχύει.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Μα, υπάρχει στη διόρθωση.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, η διόρθωση
ξέρετε τι λέει; Να σας τη διαβάσω. Εκτός και αν υπάρχει άλλη. Από
το νέο κείµενο, από το πρακτικό. Λέει τα εξής: "Η µεταβίβαση
µετοχών µεταξύ των µετόχων ή σε στρατηγικό επενδυτή, υπό την
προϋποθεση ότι τούτο γίνεται µε κοινή συµφωνία των µετόχων" -
διαβάζω από το πρακτικό από τις διορθώσεις- "που ανακοινώνεται
προηγουµένως στην εταιρεία και εγκρίνεται από το ∆.Σ. του
Χρηµατιστηρίου Αξιών Αθηνών". Τι άλλαξε; ∆εν άλλαξε τίποτε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
'Εχει προστεθεί εκεί που λέει "µε συµφωνία των µετόχων" η φράση
"για τους οποίους ισχύει η απαγόρευση της παραγράφου 1".
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Και επί της προσθήκης λοιπόν.
Εάν υπάρχουν πενήντα µέτοχοι που δεν µπορούν να πουλήσουν,
πρέπει να αποφασίσουν και οι πενήντα; Αυτό λέτε εσείς στη
συγκεκριµένη περίπτωση; Εγώ όπως το καταλαβαίνω -και όπως
είναι λογικό νοµίζω- αφού υπάρχει εξαίρεση και για τους άλλους
πρέπει να γίνει µε συµφωνία των συναλλασσοµένων µετόχων σε
κάθε συγκεκριµένη περίπτωση. Αυτό νοµίζω ότι είναι το λογικό σ'
αυτήν τη διάταξη.
Εν πάση περιπτώσει, για να µην καθυστερώ, γιατί ήδη είµαι στο
τέλος του χρόνου, νοµίζω ότι οι επόµενες διατάξεις είναι προς τη
σωστή κατεύθυνση, έχω όµως να πω πέντε λόγια.
Μας κατηγορούσε στο παρελθόν η Αντιπολίτευση, όταν το
χρηµατιστήριο ήταν πολύ χαµηλά, ότι ο γενικός δείκτης δεν έχει
ανέβει και εποµένως η οικονοµία δεν πάει καλά. Πάει καλά, τότε
δεχθήκαµε εκείνες τις κατηγορίες. Τώρα που στα τεσσεράµισι
περίπου χρόνια ο δείκτης του χρηµατιστηρίου από τις 850-900
µονάδες όχι µόνο έχει φθάσει στις 4.350 µονάδες,
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αλλά έχει σταθεροποιηθεί στις 4.100 επί αρκετό χρονικό διάστηµα,
τι γίνεται;
Πάλι µας κατηγορούν ότι η οικονοµία είναι τζόγος, ότι η οικονοµία
είναι αεριτζίδικη, παρά τις διευκρινίσεις που έδωσε χθες ο
Υπουργός, ότι 2,8 τρισεκατοµµύρια έχουν πάει πλέον σε
παραγωγικές διαδικασίες και επενδύσεις. Γιατί το χρηµατιστήριο
είναι βεβαίως τζόγος, αλλά δεν είναι µόνο τζόγος, κύριε συνάδελφε
του ∆Η.Κ.ΚΙ., που παρακολούθησα χθες πραγµατικά την πολύ
εµπεριστατωµένη οµιλία σας. Το χρηµατιστήριο είναι µεν τζόγος,
αλλά δεν είναι µόνο τζόγος.
Πρέπει να δεχθούµε και να παραδεχθούµε ότι έστω ένα κοµµάτι
από τα λεφτά του χρηµατιστηρίου πηγαίνει και σε επενδύσεις.
Βεβαίως όλοι θα θέλαµε παραγωγικότερες επενδύσεις και όχι µέσα
από το χρηµατιστήριο µόνο, όµως, όπως όλοι γνωρίζουµε, ζούµε
σε µία διεθνή κοινωνία και δεν µπορούµε να αποµονωθούµε.
Επίσης, κατηγορηθήκαµε, κύριε Πρόεδρε, ότι στο χρηµατιστήριο
πηγαίνουν οι εισαγγελείς ή ότι στην περίπτωση της κεφαλαιαγοράς
συνεχώς αλλάζουµε τους νόµους κ.ο.κ. Μα, είναι λογικό και χρήσιµο
όταν βλέπει κάποιος, στην υλοποίηση κάποιου νόµου ότι κάτι είναι
στραβό, ότι κάτι δεν λειτουργεί σωστά, να αλλάξει ό,τι δεν λειτουργεί
σωστά.
'Ετσι, λοιπόν, παρά τα τέσσερα τελευταία νοµοθετήµατα, µε το
συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, σε ό,τι αφορά την κεφαλαιαγορά,
έρχονται τέτοιες ρυθµίσεις, οι οποίες τροποποιούν κάποιες
διατάξεις, για να είναι προς την ορθολογικότερη και αποδοτικότερη
λειτουργία.
Κύριε Πρόεδρε και κύριοι συνάδελφοι, κατά την άποψή µου εκείνο
που πρέπει να διασφαλίσουµε στο χρηµατιστήριο είναι οι
ασφαλιστικές δικλείδες που πρέπει να νοµοθετήσουµε, έτσι ώστε το
επενδυτικό κοινό να µη γίνεται έρµαιο και παιχνίδι στα χέρια
κάποιων ειδικών περί αυτά.
'Εχω την εντύπωση ότι και η νέα χρηµατιστηριακή αγορά έγινε µόνο
και µόνο για να βοηθήσει όχι όλες τις εταιρείες που ποσοτικά
πιθανότατα να έχουν τις προϋποθέσεις να εισέλθουν, αλλά τις
καινοτόµες, τις δυναµικές και τις πρωτοπόρες, οι οποίες θα
µπορούν να αντλούν εφ' εξής, µετά δηλαδή την ψήφιση του νόµου,
από το χρηµατιστήριο υγιή χρήµατα και -θα έλεγε κανείς-
µακροπρόθεσµα.
'Εχω την εντύπωση, κύριε Πρόεδρε, ότι άλλαξε η δοµή της
οικονοµίας. Βεβαίως ο κόσµος πλέον δεν προστρέχει σε τράπεζες,
δεν δανείζεται πλέον από τις τράπεζες, αλλά µέσα από το
χρηµατιστήριο.
Βεβαίως, δεν αντιλέγει κανείς ότι πρέπει να γίνονται και
παραγωγικές επιχειρήσεις, έχω όµως την εντύπωση ότι αυτό το
νοµοσχέδιο πραγµατικά, ιδιαίτερα το πρώτο κεφάλαιο που αφορά
τη νοµοθεσία για τη νέα χρηµατιστηριακή αγορά, πέραν του ότι
εναρµονίζεται και στα ευρωπαϊκά δεδοµένα -και αυτό πρέπει να το
δεχθούµε και να το παραδεχθούµε, εφόσον δεν είµαστε
αποµονωµένοι και ζούµε µέσα σε µία διεθνή οικονοµική κατάσταση-
θα βοηθήσει πραγµατικά εκείνες τις επιχειρήσεις, που είναι
δυναµικές, καινοτόµες και δεν έχουν τη δυνατότητα και τις
προϋποθέσεις να µπουν στην κύρια ή την παράλληλη αγορά.
Γι' αυτό προτείνω στους συναδέλφους να ψηφίσουν όλα τα άρθρα
αυτών των κεφαλαίων. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο εισηγητής της Νέας
∆ηµοκρατίας κ. Σκρέκας έχει το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Μετά από πολύ χρόνο µπαίνουµε στην ουσία µε αυτό το
νοµοσχέδιο, στη σύσταση της Νέας Χρηµατιστηριακής Αγοράς.
Είναι µία καινοτοµία, θα έλεγα, την οποία...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Βρήκαµε το δρόµο
από τη στέγη!
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ: Σωστά το παρατηρήσατε.
∆εν υπάρχει αµφιβολία ότι είναι ένα νοµοσχέδιο, το οποίο
απευθύνεται στο δυναµικότερο κλάδο σήµερα της εθνικής µας
οικονοµίας, που είναι οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις.
Είναι ένα νοµοσχέδιο που βεβαίως λόγω της σοβαρότητάς του
ζητήσαµε στην επιτροπή από τον κύριο Υπουργό να το κρατήσει και
να µην έρθει αµέσως στο Τµήµα της Βουλής, για να µελετηθεί

περισσότερο, ώστε να συµπληρωθεί και να ολοκληρωθεί, για να
αποτελέσει ένα έργαλείο το οποίο θα βοηθήσει αυτήν την κατηγορία
των επιχειρήσεων της εθνικής µας οικονοµίας να µπορέσουν να
αντλήσουν και αυτές κεφάλαια, ώστε να µπορέσουν να
αναπτυχθούν.
∆εν µας άκουσε ο κύριος Υπουργός. Το νοµοσχέδιο µετά την
επιτροπή ήρθε αµέσως στο Τµήµα και παρατηρείται το φαινόµενο
της προχειρότητας. Και δεν το λέµε αυτό από συνήθεια, τα γεγονότα
το επιβεβαιώνουν.
Σήµερα το πρωί η κυρία Υφυπουργός µας έφερε µια σειρά από
βελτιώσεις και προσθήκες για το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο. ∆εν
δείχνει και δεν αποδεικνύει το γεγονός αυτό το ότι τελικά και αυτή η
προετοιµασία αυτού του νοµοσχεδίου είναι πρόχειρη;
Θα έλθω τώρα σε ένα-ένα στα άρθρα, για να προσθέσω και εγώ
κάποιες από τις παρατηρήσεις που µπορούµε να κάνουµε σ' αυτό
το σύντοµο χρονικό διάστηµα και µε τα στοιχεία που µπορέσαµε να
συγκεντρώσουµε.
Στο άρθρο 1 νοµίζω ότι η φράση που λέει "που δεν έχουν εισαχθεί
στην Κύρια ή την Παράλληλη Αγορά του Χρηµατιστηρίου Αξιών
Αθηνών" πρέπει να αντικατασταθεί από τη φράση "που δεν
πληρούν τα κριτήρια βάσει του νόµου για την εισαγωγή των
µετοχών τους στην Παράλληλη ή Κύρια Αγορά του Χρηµατιστηρίου
Αξιών Αθηνών".
'Ερχοµαι στο άρθρο 2 και στην παράγραφο ∆' 1. Ελπίζω να ισχύει
αυτό, γιατί ενώ µε τη διόρθωση δεν µπορώ να καταλάβω τελικά τι
διορθώσατε.
Εδώ υπάρχει µια διατύπωση που λέει: "Οι µετοχές των οποίων η
διάθεση απαγορεύεται, παραµένουν δεσµευµένες υποχρεωτικά καθ'
όλη τη διάρκεια της απαγόρευσης σε χρηµατοπιστωτικό ή άλλον
οργανισµό".
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
'Εχει σβήσει.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ: Εντάξει, αφού έχει σβήσει.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως του
χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)
Κύριε Πρόεδρε, λίγο χρόνο ακόµα, γιατί είµαι στα άρθρα.
Στην παράγραφο Ε' 1, όπως τελικά διατυπώνεται το άρθρο,
προσδιορίζεται και η αξία των µετοχών. Νοµίζουµε ότι θα ήταν
καλύτερη η διατύπωση αντί το ποσοστό να αναφέρεται σε αριθµό
µετοχών, να αναφέρεται στο κεφάλαιο. Η διατύπωση νοµίζω ότι θα
ήταν καλύτερη...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
∆ηµιουργούνται άλλα προβλήµατα. Είθισται όλα αυτά τα κριτήρια να
είναι ως ποσοστά των µετοχών, διότι αυτό καθορίζει τη µετοχική
ισχύ του κάθε εταίρου. 'Αµα µπουν ποσοστά, πρέπει να
διαφοροποιήσεις...
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ: Το µετοχικό κεφάλαιο είναι ανεξάρτητο
από τον αριθµό των µετοχών, διότι όταν πάµε σε ποσοστά επί του
αριθµού των µετοχών και αναφέρουµε και το ποσό, όπως λέει εδώ,
εκατό χιλιάδες µετοχές ποσού διακοσίων πενήντα εκατοµµυρίων
(250.000.000) δραχµών, αυτοµάτως κάνοντας τη διαίρεση
προκύπτει η τιµή της µετοχής. Νοµίζω ότι αυτό δεν είναι σωστό έτσι
όπως είναι διατυπωµένο.
Στο άρθρο 9 ως προς τη µετάταξη µιας εταιρείας από τη Νέα
Χρηµατιστηριακή Αγορά έχουµε την άποψη ότι θα πρέπει πρώτα να
περάσει από την παράλληλη αγορά και µετά να πάει στο
χρηµατιστήριο. Να υπάρξει µια τέτοια διαδικασία, ένα τέτοιο στάδιο
και όχι αµέσως. ∆είτε το.
Στο άρθρο 12 παράγραφος 1 λέει: "Αντικαθίσταται η παράγραφος
21 του άρθρου 59 του ν. 2396/1996 (ΦΕΚ 73 Α'), όπως
τροποποιήθηκε µε το άρθρο 99 του ν.2533/1997, ως εξής: "Τα
ελληνικά πιστοποιητικά εισάγονται στο Χρηµατιστήριο Αξιών
Αθηνών Α.Ε., είτε στην Κύρια Αγορά είτε στην Παράλληλη Αγορά
Αναδυοµένων Κεφαλαιαγορών ως παραστατικοί τίτλοι µετοχών".
Από ποιους εισάγονται; Θεωρούµε ότι πρέπει να προσδιορίζεται και
ο εκδότης.
Για τα υπόλοιπα άρθρα δεν έχουµε να κάνουµε ιδιαίτερες
παρατηρήσεις. Το κεφάλαιο αυτό το ψηφίζουµε µε τις
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παρατηρήσεις αυτές και την παρατήρηση που έκανε ο
Κοινοβουλευτικός µας Εκπρόσωπος κ. Κωστόπουλος για το άρθρο
16 παράγραφος 5, όπως τα ανέπτυξε.
Προχωρώ στο κεφάλαιο Β', όπου συµπεριλαµβάνεται και το άρθρο
16. Εκείνο που θέλω να παρατηρήσω, είναι το εξής: Συµφωνούµε
µε όλες αυτές τις συµπληρώσεις και τροποποιήσεις που γίνονται,
θέλω όµως να κάνω µία αναφορά, η οποία έχει σχέση µε το "ράβε-
ξήλωνε".
Σε αυτό το κεφάλαιο έχουµε τροποποίηση έξι νόµων και ενός
προεδρικού διατάγµατος.
Αυτά, κύριε Πρόεδρε. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Η κ. Μπόσκου έχει το
λόγο.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, στη χθεσινή συζήτηση επί της
αρχής αναφερθήκαµε αναλυτικά στους λόγους για τους οποίους δεν
θα ψηφίσουµε και αυτό το κοµµάτι του νοµοσχεδίου.
Επειδή όµως πολλά ειπώθηκαν και σήµερα αλλά και χθες από τον
κύριο Υπουργό, θα θέλαµε να κάνουµε κάποιες παρατηρήσεις.
Κατ' αρχήν, ο βασικός λόγος για τον οποίο δεν ψηφίζουµε τη
δηµιουργία της Νέας Χρηµατιστηριακής Αγοράς είναι ακριβώς γιατί
πρόκειται για µία ρύθµιση ενίσχυσης του χρηµατιστηριακού θεσµού,
του τζόγου, γιατί όλοι εδώ µέσα συµφώνησαν -και ο ίδιος ο
Υπουργός, αλλά και ο εισηγητής της Πλειοψηφίας- ότι περί τζόγου
πρόκειται. Τώρα λίγο - πολύ, στα ποσοστά µπορεί να υπάρχουν
διχογνωµίες. 'Ολοι όµως παραδέχεσθε ότι στον έναν ή στον άλλο
βαθµό το χρηµατιστήριο είναι τζόγος.
∆εν θα κάνουµε συγκεκριµένες παρατηρήσεις στα άρθρα αυτού του
νοµοσχεδίου. Νοµίζουµε ότι δεν έχει κάποια αξία, τη στιγµή που
έχουµε κάνει και κατά το παρελθόν παρατηρήσεις και προτάσεις,
όπως για παράδειγµα την πρόταση του "πόθεν έσχες", για το πού
βρίσκονται τέλος πάντων όλα αυτά τα χρήµατα που τζογάρονται, ή
την πρόταση για ονοµαστικοποίηση των µετοχών που είναι
εισηγµένες στο χρηµατιστήριο, οι οποίες έχουν τύχει της άρνησης
της Κυβέρνησης, στο όνοµα µάλιστα του ελεύθερου ανταγωνισµού
και τέτοιων επιχειρηµάτων.
Ο κύριος Υπουργός χθες είπε ότι το χρηµατιστήριο αποτελεί τον
καθρέφτη της οικονοµίας. Βέβαια, θα συµφωνήσουµε σ' αυτό, γιατί
βλέπει κανείς από τη µια µεριά το δείκτη να ανεβαίνει, από την άλλη
όµως να ανεβαίνει και ο δείκτης της ανεργίας.
Ο δείκτης του χρηµατιστηρίου να ανεβαίνει, οι µικροµεσαίοι όµως
στην πλειοψηφία τους να βλέπουν το δρόµο του λουκέτου. Ο
δείκτης του χρηµατιστηρίου να ανεβαίνει, οι αγρότες να βλέπουν
µπροστά τους το ξεκλήρισµα. Πράγµατι αποτελεί το χρηµατιστήριο
τον καθρέφτη µιας τζογαδόρικης οικονοµίας, µιας οικονοµίας και
µιας πολιτικής η οποία στηρίζει τα κέρδη, τα βραχυπρόθεσµα
κιόλας, που αντλούνται µέσα από το χρηµατιστήριο και όχι τα
συµφέροντα και τα εισοδήµατα της πλειοψηφίας του ελληνικού
λαού, που αυτήν τη στιγµή βρίσκονται σε πολύ δύσκολη θέση.
Εγώ θα ήθελα όµως να πω και µε την ευκαιρία αυτή να διαβάσω
κάτι που δεν το λέµε εµείς, το λέει ο δάσκαλος των κυρίων
Υπουργών οι οποίοι φέρνουν αυτό το νοµοσχέδιο εδώ, ο
εµπνευστής τους, αν θέλετε ο κ. Gal braith, ο οποίος λέει σε µια
τοποθέτησή του στο London School of Econom ics ότι όταν ακούτε
να λέγεται ότι έχουµε εισέλθει σε µια νέα εποχή µόνιµης ευηµερίας
κατά την οποία οι χρηµατιστηριακές τιµές θα αντικατοπτρίζουν
αυτήν την ευηµερία, καλύτερα να φυλάγεστε. Αυτό δεν το λέµε εµείς
-επαναλαµβάνω- κύριε Πρόεδρε, το λέει ο κ. Galbraith. Και θα
θέλαµε να ρωτήσουµε -βεβαίως εµείς γνωρίζουµε την απάντηση,
αλλά περιµένουµε και µια απάντηση από την Κυβέρνηση- τι
συµβαίνει µε όλα αυτά τα δηµοσιεύµατα του Τύπου που µιλούν περί
υπερτιµηµένων µετοχών στο χρηµατιστήριο. Εµείς γνωρίζουµε ότι
κάποτε θα γίνει ένα µπαµ, στο στόχαστρο του οποίου θα µπούνε οι
µικροεπενδυτές οι οποίοι σήµερα ξεγελιούνται και από την
Κυβέρνηση στο να ρίχνουν τις αποταµιεύσεις τους στο τζόγο του
χρηµατιστηρίου. ∆εν είναι µήπως αλήθεια ότι περίπου 1,5% µόνο
απ' όλα αυτά τα δισεκατοµµύρια που παίζονται καθηµερινά στο

χρηµατιστήριο πηγαίνει σε παραγωγικές επενδύσεις; Και βεβαίως
όσες ασφαλιστικές δικλείδες και αν µπαίνουν από τα εκάστοτε
νοµοσχέδια και αν ζητούνται από τους συµφωνούντες µε το θεσµό
και τη λειτουργία του χρηµατιστηρίου, ο ίδιος ο κύριος Υπουργός
χθες παραδέχθηκε ότι δεν αποκλείονται και αξιόποινες πράξεις και
µάλιστα πράξεις που τινάζουν οικονοµίες στον αέρα. Για όλους
αυτούς τους λόγους, κύριε Πρόεδρε, εµείς θα καταψηφίσουµε τα
άρθρα 1 έως 20 του νοµοσχεδίου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Αποστόλου έχει
το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, θα σταθώ σε µερικές
διατάξεις προτείνοντας τροποποιήσεις προσθήκες και
υποβάλλοντας ερωτήµατα στον κύριο Υπουργό και θα
παρακαλούσα να µου απαντήσει.
Αρχίζω από το άρθρο 1, που αναφέρεται στη σύσταση. Λέτε, κύριε
Υπουργέ, ότι εισάγονται µετοχές µικροµεσαίων δυναµικών ή
καινοτόµων εταιρειών. Και το ερώτηµα είναι ποιος θα ορίσει το
δυναµικό ή το καινοτόµο των νέων επιχειρήσεων. Ξέρετε ότι αυτές
οι έννοιες είναι υποκειµενικές και µη αποδεκτές σε φυσικούς δείκτες
καταµέτρησης, κύριε Υπουργέ.
Στο ίδιο άρθρο θέσατε την παράγραφο 4 που αναφέρατε στη
Θεσσαλονίκη. Θετικό. Αλλά φοβόµαστε, κύριε Υπουργέ, µήπως
γίνεται για λόγους άλλους, ίσως λόγους προεκλογικών
σκοπιµοτήτων, δεδοµένου ότι το Χρηµατιστηριακό Κέντρο
Θεσσαλονίκης µε την οργάνωση, µε τη συγκρότηση που έχει, δεν
µπορεί να παρακολουθήσει. Πόσο µάλλον δεν µπορεί να
παρακολουθήσει όταν εµείς σήµερα λέµε ότι ακόµη και το
Χρηµατιστήριο Αξιών Αθηνών δεν µπορεί να παρακολουθήσει τη
νέα δραστηριότητα και γι' αυτό βέβαια έχετε αφήσει και την
επιφύλαξη σύµφωνα µε τους όρους και τις διαδικασίες που θα
καθοριστούν µε απόφαση του ∆.Σ. του Χρηµατιστηρίου Αξιών
Αθηνών.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Γ'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΛΟΥΚΑΣ ΑΠΟΣΤΟΛΙ∆ΗΣ)
'Ερχοµαι στο άρθρο 2, στην Α' παράγραφο, που αναφέρεται στα
ίδια κεφάλαια. Λέτε διακόσια εκατοµµύρια (200.000.000) που
µπορεί να αναπροσαρµόζεται µε απόφαση του Υπουργού Εθνικής
Οικονοµίας. Και ύστερα από γνώµη. Αυτό το "γνώµη" µπορεί να
γίνει "σύµφωνη γνώµη"; Γιατί η γνώµη µπορεί να είναι και αρνητική.
Αλλά η αναπροσαρµογή των διακοσίων εκατοµµυρίων
(200.000.000) µήπως µπορεί να γίνει προς τα πάνω; ∆ιότι µε την
αναπροσαρµογή προς τα κάτω θα φθάσουµε µέχρι και τα
περίπτερα της γειτονιάς να θέλουν να µπουν στο χρηµατιστήριο.
Στο άρθρο 2, στη Β' παράγραφο, αναφέρεται ότι "επιτρέπεται κατ'
εξαίρεση η εισαγωγή µετοχών εταιρείας που έχει δηµοσιεύσει
οικονοµικές καταστάσεις για µία µόνο οικονοµική χρήση, εφόσον
κριθεί ότι πρόκειται για εταιρεία µε ιδιαίτερο δυναµισµό ή για
εταιρεία που παρουσιάζει εξαιρετικά καινοτόµο επενδυτικό σχέδιο."
Πάλι το ερώτηµά µας είναι ποιος θα το καθορίσει αυτό.
Στην Γ' παράγραφο, που αναφέρεται στο φορολογικό έλεγχο,
αναφέρεται προς το τέλος "αν η εκδότρια εταιρεία δεν εδρεύει στην
Ελλάδα". Ανοίγει δηλαδή ο δρόµος για την εισαγωγή και ξένων
εταιριών στο χρηµατιστήριο.
Στo άρθρο 10 λέτε πάλι -έγιναν ορισµένες διορθώσεις, αλλά απ' ό,τι
έχω αντιληφθεί, δεν διορθώθηκε αυτό που θέλω να θέσω υπόψη
σας- "µε απόφαση του Υπουργού Εθνικής Οικονοµίας που εκδίδεται
ύστερα από γνώµη" πάλι υπάρχει γνώµη να µπει "σύµφωνη
γνώµη".
'Οσον αφορά την Ε' παράγραφο στη διάθεση των µετοχών λέτε
στην  παράγραφο  2,  "∆ιάθεση  µετοχών  µε  ιδιωτική  τοποθέτηση
επιτρέπεται  µόνο  στους  εργαζόµενους  στην  εταιρεία."  Εµείς
λέµε  να  συµπληρωθεί  "εργαζόµενους  µε  µισθωτική  σχέση
τουλάχιστον  µε  έξι  µηνών  προϋπηρεσία"  και  να  αποκλεισθούν
οι  βασικοί  µέτοχοι  εφόσον  εργάζονται  στην  εταιρεία  ή
τουλάχιστον  να  συµπληρωθεί  η  παράγραφος  ότι  σε  κάθε
περίπτωση  εξαιρούνται  όσοι  εργαζόµενοι  µετέχουν  στο



234 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)

∆.Σ. της εταιρείας.
'Ερχοµαι στην Η' παράγραφο, που αναφέρεται στο επενδυτικό
σχέδιο. Υποβάλλει επενδυτικό σχέδιο το οποίο συντάσσεται µε
ευθύνη του αναδόχου. ∆εν ορίζεται αν η ευθύνη του αναδόχου για
το επενδυτικό επιφέρει τις συνέπειες που σίγουρα επέρχονται για
όσα αναγράφονται στα ενηµερωτικά δελτία. Εκεί που λέτε "τα
κριτήρια βάσει των οποίων εκτιµώνται ο δυναµισµός της
επιχείρησης, οι προοπτικές της και η πρωτοτυπία της
επιχειρηµατικής προτάσεως καθώς και κάθε άλλο αναγκαίο για την
επάρκειά του στοιχείο καθορίζονται µε απόφαση του ∆.Σ. του
Χ.Α.Α."
Να συµπληρωθεί ότι "δηµοσιεύονται στο φύλλο Εφηµερίδας της
Κυβερνησης και είναι πάγιας και γενικής εφαρµογής χωρίς
διακρίσεις και υποκειµενικές ερµηνείες." Και αυτό νοµίζω
καταλαβαίνετε για ποιο λόγο πρέπει να συµπληρωθεί.
'Ερχοµαι στο άρθρο 10, που αναφέρεται στις υποχρεώσεις να
δηµοσιεύουν οικονοµικές καταστάσεις κλπ. οι εταιρείες των οποίων
οι µετοχές είναι εισηγµένες. Σωστό. 'Οµως έχουµε να κάνουµε την
παρατήρηση ότι για την Κύρια και Παράλληλη Αγορά του
Χρηµατιστηρίου Αξιών Αθηνών δεν ισχύουν αυτά. Γιατί να υπάρχει
µία επιλεκτική χρησιµοποίηση ενός βασικού θεσµού της διαφάνειας
στη λειτουργία του χρηµατιστηρίου µόνο στη Νέα Χρηµατιστηριακή
Αγορά και όχι στο Χ.Α.Α.
Εµείς προτείνουµε να είναι υποχρεωµένες να δηµοσιοποιούν αυτές
που αναφέρονται πράγµατι στις παραγράφους Α' και Β' του
συγκεκριµένου άρθρου και αν είναι δυνατόν να δίνεται τουλάχιστον
σε δύο ηµερήσιες οικονοµικές ή πολιτικές εφηµερίδες, οι οποίες να
έχουν πανελλήνια εµβέλεια.
Αυτά όσον αφορά τις παρατηρήσεις στο κεφάλαιο Α'. Στο κεφάλαιο
Β', που αναφέρεται σε θέµατα κεφαλαιαγοράς, είναι κοινή η
πεποίθηση, κύριε Υπουργέ, ότι υπάρχει ένα έλλειµµα εποπτείας στο
χρηµατιστήριο. Και όποια κίνηση γίνεται για τη βελτίωση
µηχανισµών ελέγχου των αξιόποινων πράξεων, εµείς συµφωνούµε.
Αν όµως λάβουµε υπόψη µας τη σταδιακή µείωση των επιτοκίων
αλλά και τις αποδόσεις που παρατηρούνται στο χρηµατιστήριο, που
γνωρίζουµε όλοι ότι δεν συνδυάζονται µε πραγµατικές
αναπτυξιακές προσπάθειες, θα οδηγήσουν πολύ κόσµο στη Νέα
Χρηµατιστηριακή Αγορά. 'Αρα λοιπόν η ανάγκη για προστασία
όντως γίνεται µεγαλύτερη.
Τελειώνοντας, κύριε Υπουργέ, αυτό που θέλω να σας επιστήσω,
επειδή δεν το ανέφερα στην οµιλία µου επί της αρχής, είναι το
φαινόµενο της εσωτερικής πληροφόρησης που υπάρχει και
παρατηρείται όταν είναι να γίνει µια επιχειρηµατική κίνηση, µια
βδοµάδα πριν παίζονται παιχνίδια τέτοια µε τις µετοχές, που µένει η
εντύπωση στον κόσµο ότι υπάρχουν ορισµένοι που µεθοδεύουν µε
τις πληροφορίες αυτές τις διακυµάνσεις και αυξήσεις των µετοχών.
∆εν ψηφίζουµε το πρώτο κεφάλαιο και για το δεύτερο έχουµε
επιφυλάξεις.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Ρόκος έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να απαντήσω για
µισό λεπτό στο θυµωµένο εισηγητή του ΠΑΣΟΚ, που αποχώρησε.
Κύριε Πρόεδρε, θύµωσε ο εισηγητής του ΠΑΣΟΚ για τη λέξη "νέο
ΠΑΣΟΚ". ∆εν το λέµε µόνο εµείς. Το είπε και ο κύριος
Πρωθυπουργός µε την ανάληψη των καθηκόντων του ως Πρόεδρος
του ΠΑΣΟΚ. Ούτε µιλήσαµε ποτέ εµείς για παλιό ΠΑΣΟΚ. Εµείς
µιλάµε για το ΠΑΣΟΚ της ιδρυτικής διακήρυξης της 3ης του
Σεπτέµβρη µε τη συγκεκριµένη προς την κοινωνία τότε δέσµευση
να εκπροσωπήσει τους µη προνοµιούχους 'Ελληνες.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Μην ανοίγεις ένα θέµα που δεν σας συµφέρει
πολιτικά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: ∆εν το άνοιξα εγώ, κύριε συνάδελφε.
'Οσον αφορά την έκφραση αγωνίας του, δεν είναι φαινόµενο του
σήµερα. Είναι φαινόµενο που είχε αρχίσει µε τους γηραιότερους της
πολιτικής και σε ηλικία αλλά και σε σκέψη, τον κ. Γιαννόπουλο, που
ολοκληρώθηκε µε τους νεότερους σε ηλικία αλλά παλαιότερους σε
σκέψη που επαναφέρουν τις λογικές της δεκαετίας του '60 στην

πολιτική αντιπαράθεση. Αυτό έκανε σήµερα ο εισηγητής του
ΠΑΣΟΚ. Αφήνουµε όµως τον καθένα στην αγωνία του και
προχωράµε στο νοµοσχέδιο.
Εµείς, κύριε Πρόεδρε, δεν είµαστε εναντίον του χρηµατιστηρίου που
αντλεί υγιή κεφάλαια για επενδυτικούς σκοπούς. Εµείς είµαστε
εναντίον της λογικής του χρηµατιστηρίου που λειτουργεί σαν καζίνο.
Και δεν το λέµε µόνο εµείς. Είναι πια αίσθηση σε όλον τον ελληνικό
λαό, ο οποίος εθισµένος όµως σε αυτήν τη λογική του τζόγου από
τις ίδιες τις πολιτικές επιλογές που µέχρι σήµερα έχουµε
ακολουθήσει επιβεβαιώνεται καθηµερινά και δηµιουργεί έκρηξη. Και
ο έλεγχος έχει γίνει λάθος από την αρχή.
Αυτό δε που πάµε να αντιγράψουµε µε το νέο χρηµατιστήριο
ουσιαστικά πολλαπλασιάζει τα δεινά της λειτουργίας του ίδιου του
Χρηµατιστηρίου Αξιών Αθηνών, όταν εισήχθησαν εταιρείες χωρίς
ουσιαστική αναγραφή περιουσιακών στοιχείων. Και βλέπουµε
σήµερα το φαινόµενο εταιρείες µε απαξιωµένα πλήρως
περιουσιακά στοιχεία και εξοπλισµούς να έχουν µια υπεραξία της
τάξεως των εκατοντάδων δισεκατοµµυρίων. Και κυρίως αυτό το
φαινόµενο παρουσιάζεται σε εργοληπτικές εταιρείες, που είναι
πλήρως απαξιωµένες από πλευράς εξοπλισµού και το µόνο
εξοπλισµό που έχουν είναι η µαεστρία διά των διαπλεκοµένων να
παίρνουν µεγάλα έργα χωρίς να διαθέτουν καµιά υποδοµή.
Η απαξίωση του ίδιου του χρηµατιστηρίου λειτούργησε στις ήδη
εισαγόµενες διακόσιες εβδοµήντα έξι εταιρείες. Λογικό είναι αυτή η
λογική να έχει τις παρενέργειές της και τα σκάνδαλά της, πόσο
µάλλον όταν δεν έχουν εισακουσθεί, ακόµη και µέχρι σήµερα που
συζητάµε για χρηµατιστήριο, οι εισηγήσεις που έγιναν από την
Επιτροπή Θεσµών και ∆ιαφάνειας όσον αφορά τον εξοπλισµό του
ίδιου του χρηµατιστηρίου για τη λειτουργία του, όσον αφορά τον
εκσυγχρονισµό του και όσον αφορά την πρόσληψη ανάλογου
προσωπικού, για να µπορεί να λειτουργήσει και να εποπτεύει.
'Ηταν αγωνιώδης προχθές η τοποθέτηση του κ. Θωµαδάκη, όταν
εκλήθη στην Επιτροπή, οµολογώντας γι'αυτές τις διακόσιες
εβδοµήντα έξι ήδη εισαχθείσες εταιρείες ότι πιστοποιήθηκαν.
Σας διαβάζω από τα Πρακτικά, όπου αναφέρεται ότι από τις αρχές
του 1998 µέχρι σήµερα, η επιτροπή έχει εξετάσει ή έχει επιβάλει
κυρώσεις σε εβδοµήντα οκτώ περιπτώσεις παραβάσεων, όχι µόνο
αναφορικά µε µετοχές, αλλά και σε όλο το εσωτερικό φάσµα της
επιτροπής.
Και αναφέρει είκοσι µία περιπτώσεις παραβάσεων του Κώδικα
∆εοντολογίας Χρηµατιστηριακών Εταιρειών, δέκα µεθοδεύσεις επί
µετοχών και οκτώ παραβάσεις κανόνων διαφάνειας και ιδιοκτησίας
έργων κλπ. Τις απαρίθµησε όλες ο άνθρωπος, απαρίθµησε την
αγωνία του. Και όταν κάποια στιγµή θέλησε ο ίδιος να µιλήσει για τις
υπεραξίες των µετοχών, του επιτέθηκαν όλοι, αλλά αυτό είναι µια
πραγµατικότητα.
∆εν µπορεί να αµφισβητήσει κανένας ότι είναι τζόγος το
χρηµατιστήριο, αρκεί να παρακολουθήσει κανείς το χρόνο κτήσης
και τη συχνότητα των αλλαγών των µετοχών. Αγοράζεις σήµερα,
πουλάς αύριο. Ε, δεν επενδύεις, παίζεις. Σαφώς λοιπόν ο κόσµος
µιλάει για ένα χρηµατιστήριο που δεν επενδύονται κεφάλαια, αλλά
όπου παίζονται κεφάλια.
Με αυτόν τον ελλιπή έλεγχο µέχρι σήµερα του χρηµατιστηρίου, αυτό
λειτούργησε και σε άλλα επίπεδα και δεν το λέει κανείς. Κάποιοι
είχαν τη δυνατότητα το µαύρο χρήµα να το επενδύσουν. Αυτό είναι
το µεγάλο κοµµάτι και το µικρό κοµµάτι είναι ο ιδρώτας του
µικροεπενδυτή, ο οποίος διακινδυνεύει κάθε µέρα να τιναχθεί στα
ύψη και να χαθεί.
Με ένα τέτοιο χρηµατιστήριο, που δεν έχει ολοκληρωθεί το ίδιο σαν
δοµή σήµερα, είναι αδιανόητο, µε την ήδη υπάρχουσα υποδοµή
που δεν ανταποκρίνεται, να προχωρήσεις φιλόδοξα στην εισαγωγή
επτάµισι χιλιάδων νέων εταιρειών.
Αν διαβάσεις άρθρο-άρθρο, όπως το επεσήµανε ο κ. Αποστόλου
προηγούµενα, διαπιστώνεις ότι απλώς ξαναετοιµάζεις το νέο
χρηµατιστήριο των µικροµεσαίων επιχειρηµατιών, που σήµερα
έχουν άλλα προβλήµατα και όχι την εισαγωγή τους στο
χρηµατιστήριο µε αδιαφανείς διαδικασίες και αόρι-
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στες αναγραφές.
Μιλάµε τώρα για κατάθεση επενδυτικών σχεδίων, χωρίς να έχεις
επιτροπή ελέγχου αυτών των σχεδίων, όπως δεν θα είχαν ακόµη
µέχρι σήµερα οι ίδιες οι τράπεζες που λειτουργούν σαν κλειστοί
οργανισµοί µε καλύτερο ελεγκτικό όργανο και δεν µπορούν να
ελέγξουν. Εσείς πάτε αυτά να τα δώσετε στον αέρα του
χρηµατιστηρίου. ∆εν θα µπορέσει να λειτουργήσει.
∆ε χρειάζεται χρηµατιστήριο σήµερα ο µικροµεσαίος επιχειρηµατίας.
Χρειάζεται ένα άλλο επενδυτικό κλίµα και χρειάζεται γενικά µία άλλη
οικονοµική πολιτική, όχι συρρίκνωση των εισοδηµάτων, γιατί αυτές
οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις παράγουν προϊόντα ευρείας λαϊκής
κατανάλωσης και τα ευρύτερα λαϊκά στρώµατα χτυπιούνται στο
εισόδηµα, βγαίνοντας από την αγορά, στη λογική του περιορισµού
του τιµαρίθµου και δι'αυτής του πληθωρισµού και κάθε µέρα κλείνει
το ένα µετά το άλλο.
Για ποιο χρηµατιστήριο µιλάµε; Για ποιες εταιρείες; Γι'αυτές που
έχουν κλείσει; Γι'αυτές που είναι έτοιµες να κλείσουν; Σαφώς,
βλέπετε αυτές που θα ανοίξουν και λέτε γι' αυτές που θα έχουν τη
δυνατότητα σε ένα χρόνο ακόµη, αρκεί να πείθεται η επιτροπή ότι
είναι ειδικού επενδυτικού σκοπού και στόχου η επένδυση. Ενός
χρόνου εταιρεία, να µπει στο χρηµατιστήριο, µη δοκιµασµένη στην
αγορά, επειδή έχει -λέει- ένα µεγαλόπνοο σχέδιο. Ποιος θα το
προσδιορίσει; Η επιτροπή; Με ποια βασικά κριτήρια; Πώς τα
καθορίζει αυτά η αγορά;
Καταψηφίζοντάς το, καταψηφίζουµε ουσιαστικά τη χρηµατιστηριακή
λογική που υπάρχει στη χώρα µας, που αν δεν διορθωθεί, δεν
πρέπει να επεκταθεί, κυρίως σε έναν υπάρχοντα κλάδο σήµερα, τη
µικροµεσαία επιχείρηση, η οποία φθίνει καθηµερινά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Παπαδηµόπουλος
έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κατά τη
συζήτηση επί της αρχής του νοµοσχεδίου είπα ότι µας βρίσκει
σύµφωνους γενικά η σύσταση αυτής της Νέας Χρηµατιστηριακής
Αγοράς.
Εκείνο όµως που εγώ θέλω να επισηµάνω είναι το εξής: Στο
κεφάλαιο αυτό δεν είναι ικανοποιητικές οι ρυθµίσεις οι οποίες θα
διασφάλιζαν τους κανόνες του παιχνιδιού. Γι' αυτό και έχω µια
ένσταση. Βεβαίως το άρθρο 2 είναι µέσα στο πνεύµα που εγώ
υποστηρίζω ειδικά και ότι πράγµατι οι διασφαλίσεις που
προβλέπονται σ' αυτό το άρθρο είναι αρκετά ικανοποιητικές, πλην
όµως όλα τα υπόλοιπα άρθρα δεν προσδιορίζουν ακριβώς ποια θα
είναι η διαδικασία περαιτέρω διασφάλισης της οµαλής λειτουργίας.
∆ιότι, πράγµατι, όπως είπε εύστοχα ο τελευταίος οµιλητής κ. Ρόκος,
επικρατεί αναµφίβολα η εντύπωση στον πολύ κόσµο ότι το
χρηµατιστήριο δεν είναι κυρίως ο µοχλός ανάπτυξης που θέλαµε
όλοι µας, δεν είναι ο χώρος που µπορεί κανείς να εξευρίσκει
κεφάλαια για επένδυση, να αντλεί δηλαδή υγιή κεφάλαια, αλλά
κυρίως επικρατεί η εντύπωση ότι εδώ είναι ένα µοντέρνο καζίνο,
που µπορεί κανείς να µπαίνει και να βγαίνει ταχύτατα και να
κερδοσκοπεί. Αλίµονό µας όµως εάν περάσει αυτή η εντύπωση,
διότι κυρίως προέχει είπαµε η άντληση υγιών κεφαλαίων για
επενδυτικούς στόχους και όχι η πυκνότητα της εισόδου και της
εξόδου από το χρηµατιστήριο. Γιατί πράγµατι, εάν αποβλέπουµε σ'
αυτό, βλέποντας ποιες µετοχές έχουν ανοδική τάση και ποιες
πέφτουν, τότε φυσικά δεν θα µπορέσουµε να απαλλείψουµε την
εικόνα του τζόγου από το χρηµατιστήριο.
'Εχω υπόψη µου στοιχεία µιας τράπεζας -και αυτό είναι κρίµα, γιατί,
εάν συνέβαινε σε µια µικρή επιχείρηση, δεν θα µου έκανε ιδιαίτερη
εντύπωση- αλλά συµβαίνει σε τράπεζα η οποία έχει κυκλοφορήσει
τόσα χαρτιά, τόσες µετοχές που αντιπροσωπεύουν περίπου ενάµισι
τρισεκατοµµύριο δραχµές, ενώ αν αυτή η τράπεζα βγει αύριο σε
πώληση, όπως γίνεται τώρα µε µερικές τράπεζες µε τις
συγχωνεύσεις κλπ., δεν θα έδινε κανείς πάνω από διακόσια ή
τριακόσια δισεκατοµµύρια ή έστω -αν θέλετε- ότι έχει περιουσία
συνολικής αξίας πεντακοσίων δισεκατοµµυρίων. ∆ικαιολογείται
όµως το φαινόµενο να έχουµε τόσα διαθέσιµα κεφάλαια, τόση αξία

να έχει η περιουσία µας και να θέτουµε σε κυκλοφορία αριθµό
µετοχών µε τριπλάσια αξία;
Εδώ ακριβώς οφείλει η Κυβέρνηση να θωρακίσει και τη Νέα
Χρηµατιστηριακή Αγορά και γενικά όλο το σύστηµα των
χρηµατιστηρίων, ώστε να µην έχουµε αυτά τα φαινόµενα τα οποία
δεν είνα καθόλου ενθαρρυντικά για τα επενδυτικά προγράµµατα
πολλών σοβαρών επιχειρήσεων για το µέλλον.
Να, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, που πραγµατικά έχετε χρέος να
εξασφαλίσετε το διαρκή, τον αδιάκοπο έλεγχο, τη σοβαρά εποπτεία
της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς, αλλά και της διοίκησης του
χρηµατιστηρίου, ώστε να πετύχουµε αυτόν το στόχο και να µην
αφήσουµε να λοξοδροµήσει προς τα εκεί το χρηµατιστήριο και να
µείνει αυτή η εντύπωση στον πολύ κόσµο πως πρόκειται για ένα
µοντέρνο καζίνο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο Υφυπουργός
Οικονοµικών κ. Χριστοδουλάκης έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Κατ' αρχήν οφείλω να πω ότι υπήρξαν πολύ εποικοδοµητικές
παρατηρήσεις και από την πλευρά της Νέας ∆ηµοκρατίας και από
την πλευρά του Συνασπισµού. Οι παρατηρήσεις αυτές θα ληφθούν
υπόψη όταν επεξεργαστούµε τις εγκυκλίους εφαρµογής των
νοµοθετικών διατάξεων που έχει το παρόν νοµοσχέδιο. Πιστεύω
όµως ότι κατά βάση και µε τις συµπληρώσεις που έγιναν και
διανεµήθηκαν, πολλά από αυτά τα ζητήµατα που θέσατε έχουν
αντιµετωπισθεί ή βρίσκονται σε µία πορεία αντιµετώπισης, αλλά και
οι επί µέρους λεπτοµέρειες που διατυπώθηκαν θα είναι χρήσιµες
όταν καταρτίσουµε το συγκεκριµένο τρόπο, µε τον οποίον ορισµένα
κριτήρια θα εφαρµοστούν.
Να διευκρινίσω ορισµένα πράγµατα. Οι οµιλητές της Νέας
∆ηµοκρατίας είπαν κατ' αρχήν γιατί το 20% γίνεται 25%. Μα, είναι
προφανές ότι όταν αυξάνουµε το µερίδιο µετοχών, τότε αυξάνουµε
και την επιφάνεια των επενδυτών, οι οποίοι εµπλέκονται σ' αυτήν τη
διαδικασία και κατά συνέπεια βοηθούµε την αύξηση της
ρευστότητας και της εµπορευσιµότητας και είναι προς τη θετική
κατεύθυνση. Κατά τα υπόλοιπα, αρκετά από αυτά τα οποία είπε ο κ.
Σκρέκας, είναι, όπως είπα, στη σωστή κατεύθυνση και θα ληφθούν
υπόψη κατά την κατάθεση των εγκυκλίων.
Τώρα, στο θέµα το οποίο ανέφερε ο κ. Γιαννακόπουλος στην οµιλία
του, νοµίζω ότι απήντησα, γιατί υπάρχει αυτή η διασάφηση των
µετόχων, οι οποίοι συµµετέχουν στη διατύπωση της κοινής
συµφωνίας.
Αυτά τα οποία είπε ο κ. Αποστόλου, κατ' αρχήν όσον αφορά τη
δυναµική και καινοτόµο επιχείρηση, στην οποία απευθύνεται ο νέος
θεσµός της χρηµατιστηριακής αγοράς, αυτό ουσιαστικά δεν είναι
τίποτε άλλο παρά µία εξειδίκευση αυτού που λέει το νοµοσχέδιο, ότι
βαρύτητα θα έχουν τα ποιοτικά χαρακτηριστικά της επιχείρησης και
όχι τόσο πολύ τα ποσοτικά χαρακτηριστικά τα οποία εξετάζονται µε
αυστηρότητα όταν πρόκειται για την κανονική αγορά του
Χρηµατιστηρίου Αθηνών. Και αυτό γιατί γίνεται; ∆ιότι η νέα αγορά
του Χρηµατιστηρίου Αθηνών θέλει να ωθήσει επιχειρήσεις οι οποίες
βρίσκονται σε µία ακόµα φάση ανάπτυξης τέτοια, που δεν έχουν
φτάσει στην πλήρη ακµή τους, για να περιµένουν και να µπουν µε
τους κανονικούς όρους στην κανονική αγορά κεφαλαίων, αλλά
έχουν µία δυναµική. Αυτή η δυναµική προκύπτει µε πολλούς
τρόπους, όπως εφαρµόζονται αυτοί στα ανάλογα χρηµατιστήρια
των  ΗΠΑ  ή  της  Ευρώπης,  όπου  λειτουργούν.  Μπορεί  να
προσδιορίζεται από µία ταχύτατη κερδοφορία σε µία περίοδο ετών,
από µία ανάπτυξη µιας εφεύρεσης, η οποία διαπιστώνεται ότι έχει
πολύ  θετικές  προοπτικές.  Μπορεί  να  διαπιστώνεται  από  τη
συνένωση  εγκεφάλων,  όπως  λέγεται,  όταν  αυτή  η  εταιρεία,
παρά  το  γεγονός  ότι  είναι  µικρή,  έχει  προσλάβει  στελέχη
ιδιαίτερα  προικισµένα,  νέους  ερευνητές  ή  επιστήµονες  και
φιλοδοξεί  να  µπει  στο  χώρο  των  νέων  τεχνολογιών.  Υπάρχουν
διάφορα  κριτήρια,  τα  οποία  είναι  αρκετά  εύχρηστα  σε  αυτούς
που  γνωρίζουν,  στους  εµπειρογνώµονες,  για  να  προσδιορίσει
κανείς  την  καινοτοµικότητα,  τη  νεωτερικότητα  ή
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το δυναµισµό µιας τέτοιας επιχείρησης. Γι' αυτό ακριβώς και ο
Υπουργός χθες αλλά κι εγώ σας λέω ότι τονίζουµε αυτό το ποιοτικό
χαρακτηριστικό, το οποίο βέβαια θα συνοδεύεται και από
προσωπικά στοιχεία, αλλά θα θέλουµε να δώσουµε µία νέα ώθηση,
µία νέα ελπίδα σε αυτές τις εταιρείες. Γνωρίζετε πάρα πολύ καλά ότι
στη χώρα µας το µεγάλο µέρος του τραπεζικού συστήµατος για
πολλές δεκαετίες διαπραγµατεύετο και είχε σχέσεις κυρίως µε το
προβληµατικό στοιχείο της ελληνικής βιοµηχανίας. 'Οσο πιο
προβληµατική ήταν µια επιχείρηση και µεγάλη τόσο συχνότερες
σχέσεις είχε µε το τραπεζικό σύστηµα, το οποίο τη βοηθούσε να
ξεπεράσει τα προβλήµατα. Aυτό όµως φράκαρε το τραπεζικό
σύστηµα και το χρηµατοπιστωτικό σύστηµα γενικότερα απέναντι
στις µικρότερες επιχειρήσεις, οι οποίες δεν έβρισκαν έτσι διέξοδο,
παρά το γεγονός ότι ήταν πολύ δυναµικές. Σήµερα σε δυναµικές
οικονοµίες, όπως είναι η αµερικανική οικονοµία και άλλες
ευρωπαϊκές, υπάρχει µια συστηµατική προσπάθεια, για να
δώσουµε χρηµατοπιστωτική διέξοδο σε δυναµικές επιχειρήσεις.
Αυτό κάνουµε κι εµείς εδώ. Και γι' αυτό υπάρχει µία έµφαση στα
ποιοτικά χαρακτηριστικά, τα οποία δεν είναι δύσκολο να
διαπιστωθούν ούτως ή άλλως.
Για το θέµα της εσωτερικής πληροφόρησης, είναι πολύ καλό αυτό
που είπατε και συµφωνώ. Είναι ένα από τα µεγάλα θέµατα, τα
οποία έχουν όλες οι χρηµατιστηριακές αγορές. Βέβαια, µη νοµίζετε
ότι η εσωτερική πληροφόρηση είναι καινούριο θέµα µε το
χρηµατιστήριο ή µε τη Νέα Χρηµατιστηριακή Αγορά. Το πρώτο
διαπιστωµένο και καταγεγραµµένο πρόβληµα της εσωτερικής
πληροφόρησης το περιγράφει ο Αριστοτέλης, όταν αναλύει τη
σεισάχθεια του Σόλωνα, που ελπίζω να ξέρετε ως γεωπόνος και
ειδικός περί αυτών. ∆ιότι λένε ότι αρκετοί φίλοι του Σόλωνα ήξεραν
την επικείµενη Σεισάχθεια και είχαν φροντίσει να αγοράσουν γη,
δανειζόµενοι από άλλους, γνωρίζοντες ότι αυτό θα τους χαριστεί µε
τη ρύθµιση των χρεών. Και λένε επίσης ότι ένας από τους λόγους
που ο Σόλων έφυγε δεν ήταν για να επιβάλει την τήρηση των
νόµων, αλλά να αποφύγει τις ενδεχόµενες συνέπειες. Εν πάση
περιπτώσει.
Το θέµα, λοιπόν, της εσωτερικής πληροφόρησης είναι πανάρχαιο.
Συνδέεται µε όλες εκείνες τις πλευρές, όπου υπάρχει οικονοµική
συναλλαγή.
Λοιπόν, εγώ χαίροµαι που το θέσατε. Η Κυβέρνηση έχει επίγνωση
του θέµατος, όπως και οι άλλες κυβερνήσεις. Είναι γνωστά τα
θέµατα τα οποία υπήρξαν σχετικά µε την εσωτερική πληροφόρηση
στην Αµερική και σε άλλες χώρες, όπου έχουν πολύ ανεπτυγµένες
κεφαλαιαγορές.
Και αποτελεί µέριµνα της Κυβέρνησης να αποκλείσει κάθε είδους
αντιδεοντολογική συµπεριφορά, η οποία περιλαµβάνει και την
εσωτερική πληροφόρηση.
'Ερχοµαι τώρα στα θέµατα τα οποία έθιξε ο κ. Ρόκος εκ µέρους του
∆Η.Κ.ΚΙ. και στα θέµατα που έθιξε το Κ.Κ.Ε., µε το µένος βέβαια
που χαρακτήρισε τις αγορεύσεις τους εναντίον των αγορών
κεφαλαίων, για την κερδοσκοπία, τον τζόγο κλπ.
Κατ' αρχήν θα ήθελα να πω στον οµιλητή του ∆Η.Κ.ΚΙ. -αφήνω
βέβαια κατά µέρος το γεγονός ότι ο πρώτος τη τάξει
Ευρωβουλευτής τον οποίο µόλις εκλέξατε διετύπωσε άλλες θεωρίες
περί χρηµατιστηρίου και επενδυτών, αλλά αυτό δεν αφορά εµένα,
αφορά εσάς- ότι οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις, ένας από τους
κύριους παράγοντες που ασφυξίας που αντιµετωπίζουν είναι η
έλλειψη ρευστότητας και χρηµατοπιστωτικής πρόσβασης. Εκεί τις
έχει οδηγήσει το υψηλό κόστος χρήµατος, λόγω της υπερχρέωσης
του δηµοσίου κλπ., προβλήµατα που είχε δηµιουργήσει η
οικονοµική πολιτική του παρελθόντος.
Τώρα, οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις ανασαίνουν αισθητά, όσον
αφορά την πρόσβαση σε χρηµατοπιστωτικά εργαλεία. 'Εχουν
µειωθεί θεαµατικά τα επιτόκια και φυσικά θα εξακολουθήσουν να
µειώνονται όσο επιτυγχάνει η οικονοµική πολιτική της Κυβέρνησης
και οδηγούµαστε προς την ΟΝΕ.
Και τώρα πια, έχοντας απελευθερωθεί από όλο αυτό το άγχος και
το άγος του χρηµατοπιστωτικού βάρους και των δεσµεύσεων,

µπορούν να βλέπουν µε πολύ καλύτερες προοπτικές και αυτήν τη
διέξοδο στην αγορά κεφαλαίου, για να αντλήσουν και άλλα
κεφάλαια. 'Εχουν πλέον τη διευκόλυνση και τη χαµηλή επιβάρυνση
από το κανονικό τραπεζικό σύστηµα και µπορούν τώρα να
προσβλέπουν και σε άλλες προοπτικές που δηµιουργεί η Νέα
Χρηµατιστηριακή Αγορά, όπως γίνεται σε όλες τις ανεπτυγµένες
οικονοµίες.
Και θα συνιστούσα -όσο µπορώ να το κάνω αυτό βέβαια- λιγότερο
µένος για τις νέες δυνατότητες τις χρηµατοπιστωτικές οι οποίες
δηµιουργούνται ακριβώς για να ενισχύσουν τους πιο µικρούς και τις
µικροµεσαίες επιχειρήσεις. Τι είναι καλύτερο για µια µικροµεσαία
επιχείρηση; Να εξαρτάται από ένα δάνειο το οποίο µπορεί
ενδεχοµένως να πάρει από µία µόνον τράπεζα ή να έχει µπροστά
της δυνατότητες περαιτέρω πρόσβασης και αξιοποίησης
χρηµατοπιστωτικών διευκολύνσεων; Προφανώς το δεύτερο. Γιατί
δηλαδή η ελληνική µικροµεσαία επιχείρηση -για την οποία δέχοµαι
ότι και εσείς για την τύχη της ενδιαφέρεστε- να µην έχει και αυτή
διαθέσιµα εκείνα τα εργαλεία και τις δυνατότητες που έχουν οι
αντίστοιχες µικροµεσαίες επιχειρήσεις σε άλλες ευρωπαϊκές χώρες;
Πρέπει να τις έχει και η ελληνική µικροµεσαία επιχείρηση, για να
αναπτυχθεί, να γίνει δυναµική, καινοτόµος και να προσελκύσει
στελέχη µε ταλέντο, τα οποία θα εισάγουν νέες τεχνολογίες, θα
κάνουν πατέντες, θα βγάλουν νέα προϊόντα;
'Ακουσα για άλλη µια φορά αυτά περί τζόγου κλπ. Κάνετε λάθος.
Κάνετε πολύ µεγάλο λάθος!
Και θα συνιστούσα και στην οµιλήτρια του Κ.Κ.Ε., επειδή το κόµµα
της έχει από ό,τι γνωρίζω και διάφορες επιχειρήσεις, να είναι κάπως
πιο επιφυλακτική. Γιατί δεν αποκλείεται αργότερα να εκδηλωθεί και
αντίστοιχο ενδιαφέρον.
Τώρα, όσον αφορά τα θέµατα κερδοσκοπίας, σας είπα και πριν ότι
η κερδοσκοπία είναι ένα κίνητρο το οποίο υπάρχει σε όλες τις
ανθρώπινες δραστηριότητες. Και επειδή υπάρχει αυτό το κίνητρο
µιας κερδοσκοπικής συµπεριφοράς σε µία δραστηριότητα, δεν
σηµαίνει ότι θα πρέπει να καταργήσουµε τη δραστηριότητα. ∆εν
υπάρχει κερδοσκοπία στη γη; ∆εν υπάρχει εκδήλωση
κερδοσκοπίας σε αγορές κατοικίας; Θυµίζω τα θέµατα που είχαν
ανακύψει από ορισµένα επιχειρηµατικά σχήµατα -προφανώς τα
γνωρίζετε- τα οποία είχαν επιδοθεί σε κερδοσκοπία γης µε
διάφορους συνεταιρισµούς. Υπόσχονταν σπίτια κλπ. Και αν δεν
κάνω λάθος, συµµετείχαν και στελέχη προερχόµενα από χώρους οι
οποίοι εµφανίζονται φανατικά αντίθετοι του χρηµατιστηρίου. Είχαν
επιδοθεί λοιπόν σε κερδοσκοπικές συµπεριφορές στην οικοδοµή. Τι
σηµαίνει αυτό; 'Οτι θα πρέπει να µην παίρνει µία οικογένεια σπίτι ή
οικόπεδο; Πρέπει δηλαδή να καταργήσουµε την απόκτηση γης και
στέγης, επειδή εκδηλώθηκαν κάποιες κερδοσκοπικές
συµπεριφορές; Για όνοµα του Θεού!
Νοµίζω ότι αυτό το οποίο θα πρέπει να προσέξουµε είναι πώς θα
µειώσουµε αυτές τις δυνατότητες, έτσι ώστε να διευρύνουµε ακόµη
περισσότερο τις αγορές κεφαλαίου, οι οποίες εξασφαλίζουν
καλύτερες συνθήκες και προοπτικές χρηµατοδότησης όχι µόνο για
τις µεγάλες επιχειρήσεις -γιατί αυτές έχουν και άλλες δυνατότητες,
µπορεί να πάνε στα ξένα χρηµατιστήρια, στις ξένες τράπεζες- αλλά
κυρίως για τις εγχώριες επιχειρήσεις και ιδιαίτερα, τώρα πια, µε τη
Νέα Χρηµατιστηριακή Αγορά, για τις µικρότερες, έτσι ώστε να
ανθίσει και να ακµάσει και εκείνο το τµήµα της ελληνικής οικονοµίας
το οποίο τόσα πολλά έχει προσφέρει, τόσα πολλά µπορεί να
προσφέρει. Και αυτή είναι η µικροµεσαία δυναµική επιχείρηση.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Ρόκος έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, ο κύριος Υπουργός πράγµατι
είναι άριστος εκφραστής του νεοφιλελευθερισµού.
Κύριε Υπουργέ, δεν καθοδηγεί η αγορά την πολιτική. Η πολιτική
καθοδηγεί την αγορά. Υιοθετήσατε πλήρως την κερδοσκοπία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµι-
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κών): Ευτυχώς δεν είναι έτσι.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Εσείς το είπατε λίγο πριν. Αλλά δεν είπατε
συγκεκριµένα πώς είναι και τι χαρακτηριστικά έχει αυτή η
κερδοσκοπία. Και εµπλέξατε τη λογική της κερδοσκοπίας µε αυτό
που γίνεται στη χώρα µας σήµερα.
'Οσον αφορά δε το χρηµατιστήριο, είναι κερδοσκοπία η συνεχής
αγοραπωλησία των µετοχών, ο αριθµός των αγορών και των
πωλήσεων καθηµερινώς, ο όγκος των αγορών. ∆εν "επενδύει"
κανείς στο χρηµατιστήριο για να κερδίσει. "Παίζει" στο
χρηµατιστήριο για να κερδίσει. Αυτό είναι το χαρακτηριστικό. ∆εν
είπε κανείς ότι δεν πρέπει να υπάρχει χρηµατιστήριο. Σαφώς και
πρέπει να υπάρχει χρηµατιστήριο, σαφώς και πρέπει για λόγους
επενδυτικούς να παίρνει υγιή κεφάλαια για να αναπτύσσεται και να
επενδύει.
Εδώ έχουµε το φαινόµενο, απ' ό,τι παίζεται στο χρηµατιστήριο -γιατί
δεν επενδύεται- επενδύεται το ελάχιστο σε παραγωγικό επίπεδο για
να συντελέσει στην ανάπτυξη της οικονοµίας. Αυτό που κάνετε είναι
απλή διαχείριση των εξελίξεων, οι οποίες βέβαια αντιστοιχούν µε τις
ιστορικές καταβολές του έθνους µας, τις οποίες επιτείνετε
καθηµερινά. Εσείς έχετε επιλέξει αυτήν τη λογική της κερδοφορίας
και του τζόγου. Για δέστε λίγο το κοινωνικό αντικατόπτρισµα πού
οδηγεί. Πόσες αυτοκτονίες έχουµε λόγω κερδοσκοπίας στη χώρα
µας; Πόση εγκληµατικότητα έχουµε λόγω αυτής της λογικής της
κερδοσκοπίας; Πού οδηγείται η χώρα και η εγκληµατικότητα στον
τόπο αυτό; Γιατί άλλο είναι οι σαφείς κανόνες της αγοράς που τους
ορίζει η πολιτική, άλλο οι πολιτικοί που καθορίζονται από τους
κανόνες της αγοράς της κερδοσκοπίας. Αυτά είναι σαφή πράγµατα
και δεν χρειάζεται κανείς να οµιλεί οµηρικά, ούτε να θυµάται
περιγραφές και αποκόµατα από αρχαίους φιλοσόφους. Πρέπει να
δει την πραγµατικότητα.
Καλό θα ήταν αυτές οι περικοπές που αναφέρετε. Μπορούσε
τουλάχιστον να σας έχουν γίνει µάθηµα, αλλά δεν σας έχουν γίνει,
κύριε Υπουργέ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
ολοκληρώθηκε η συζήτηση επί της ενότητας των άρθρων 1 εως και
20.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 1, όπως
τροποποιήθηκε;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 1
έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 2, όπως
τροποποιήθηκε;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 2
έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 3, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 3
έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 4, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 4
έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 5, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 5
έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 6, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 6
έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 7, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 7
έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 8, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 8
έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 9, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 9
έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 10, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 10
έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 11, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 11
έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 12, όπως
τροποποιήθηκε;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 12
έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 13, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 13
έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 14, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 14
έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 15, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 15
έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 16, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς, το άρθρο 16,
έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 17, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο
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17 έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 18, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 18
έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 19, όπως
τροποποιήθηκε;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 19
έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 20, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 20

έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
'Εχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της Τετάρτης 23 Ιουνίου 1999 και
της Πέµπτης 24 Ιουνίου 1999 και ερωτάται το Τµήµα αν
επικυρούνται.
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς τα Πρακτικά
της Τετάρτης 23 Ιουνίου 1999 και της Πέµπτης 24 Ιουνίου 1999,
επικυρώθηκαν.
Στο σηµείο αυτό, δέχεστε να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Τµήµατος και ώρα 14.50' λύεται η συνεδρίαση
για αύριο Πέµπτη 8 Ιουλίου 1999 και ώρα 10.00' µε αντικείµενο
εργασιών του Τµήµατος νοµοθετική εργασία: συνέχιση της
συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου:
"Σύσταση Νέας Χρηµατιστηριακής Αγοράς (ΝΕ.Χ.Α.), ρυθµίσεις
γενικότερων θεµάτων της Κεφαλαιαγοράς, των ∆ηµοσίων
Επιχειρήσεων και Οργανισµών, της Ανώνυµης Εταιρείας ∆ιώρυγας
Κορίνθου και άλλες διατάξεις".

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ                                                                                ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


